
خریدار   اتــاق بازرگانی ایــران در جدیدترین 
گزارش خود به بررســی مشکلات مربوط به حوزه 
حمل و نقل زمینی ایــران پرداخته و در این زمینه 

راهکارهایی را ارائه داده است.
گــزارش »حمل ونقــل زمینــی در حــوزه بار: 
چالش ها و راهکارها« توســط مرکز پژوهش های 
اتاق ایران منتشــر شد؛ در بخشــی از این گزارش 
آمده اســت: حمل ونقل اساس توســعه کشورها 
است و گســتردگی زیرســاخت های حمل ونقل 
و شــبکه های متصل  بــه  هم با ســطح بالاتری از 
توســعه یافتگی همراه اســت. کارایی و کیفیت 
بالای حمل ونقل نه تنها منجر به کاهش هزینه ها 
می شــود، بلکه فرصت ها و مزیت های اقتصادی و 
اجتماعی ایجاد می کند که اثرات خارجی مثبتی 
مانند دسترسی بهتر به بازارها، افزایش اشتغال و 

سرمایه گذاری را به همراه دارد.
با وجود اینکه در ایران زیرســاخت های نســبتاً 
مناســبی در حــوزه حمل ونقــل وجــود دارد و 
در اســناد بالادســتی همواره بر ارتقــای جایگاه 
بخش حمل ونقل در اقتصاد کشــور تأکید شده، 
اما زیرســاخت های حمل ونقل به طــور متوازن 
در کشــور توســعه نیافته و نتیجه این امر، هم در 
هزینه تمام شــده کالاها و هم در عدم اســتفاده 
کشــور از مزیت هــای منطقــه ای و بین المللی 
مرتبط با حمل ونقل، قابل مشــاهده اســت. اگر 
چه تاکنــون برای بهبــود وضعیــت حمل ونقل 
کشور، سیاســت هایی پیشــنهاد و اقداماتی نیز 
صورت گرفته است، اما وجود موانع و چالش های 
پیش روی بخش حمل ونقل، ســبب شده تا اغلب 
سیاســت ها عملیاتی نشــوند و اهداف موردنظر 

تحقق نیابند.در همین راســتا مرکز پژوهش های 
اتاق ایران بــا همکاری کمیســیون حمل ونقل و 
لجســتیک اتاق ایران، بــرای چاره جویی درباره 
موانع و مشــکلات موجود در حــوزه حمل ونقل 
زمینی بــار، اقــدام بــه برگزاری نشســت های 
تخصصی و کارشناسی و همچنین انجام مطالعات 
علمی کرد که ماحصل آن، احصاء و دســته بندی 
برخی از این چالش هــا و ارائه راهکار برای رفع این 
مشکلات بوده اســت. از این رو در پژوهش حاضر، 
ابتدا به توصیف وضع موجود کشور در حوزه حمل 
بار پرداخته شــده و مواردی نظیر زیرساخت های 
جــاده ای، ریلی، نــاوگان حمل ونقل بــاری، بار 
جابه جاشــده و ظرفیت های این بخش، ترانزیت و 

غیره مورد بحث قرار گرفته است.
در بخش بعــدی گــزارش، چالش هــای بخش 
حمل ونقل در حــوزه بار شناسایی شــده که این 

مشــکلات را می تــوان در دو دســته کوتاه مدت 
و میان مــدت دســته بندی کــرد. چالش هایی 
ماننــد »نبود مرجــع هماهنگ کننــده ترانزیت 
در کشــور«، »خــود مالکی نــاوگان حمل ونقل 
جاده ای« و »اتکای هزینه های جاری سازمان های 
زیربخشــی حمل ونقل به درآمدهــای آن ها« در 
دســته اول قرار می گیرند که آن هــا را می توان با 
مجموعه اقداماتی در قالب برنامه های کوتاه مدت 
مدیریت کرد؛ اما چالش هایی ماننــد »نبود نهاد 
راهبر لجستیک در کشــور«، »فرسودگی ناوگان 
حمل ونقــل«، »وجــود موانع در رقابتی شــدن 
حمل ونقل ریلی و جاده ای«، »حکمرانی نامتوازن 
در بخش حمل ونقــل کشــور« و »ناکافی بودن 
زیرساخت های شبکه ریلی کشور« در دسته دوم 
قرار می گیرند که برای مدیریت آن ها به مجموعه 

اقداماتی در قالب برنامه های میان مدت نیاز است.

قائم مقام بانک مرکزی مطرح کرد

دولت امسال تنخواه نگرفت
۵۵ هزار میلیارد تنخواه تسویه شد
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چرا ترانزیت در ایـران پا نمی گیرد؟
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رئیس کل بیمه مرکزی خبر داد

 پرداخت خسارت 
در تصادفات زیر ۲۰ میلیون 

وکی تومان بدون کر

تجدید فراخوان مناقصه عمومی 
همزمان با ارزیابی کیفی )یک مرحله ای( 

شــرکت گاز اســتان کرمانشــاه در نظــر دارد مناقصــه عمومــی بــه شــماره 
2001001339000020  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت تجدید نماید.

موضوع مناقصه: واگذاری خدمات پشتیبانی منطقه غرب استان.
شماره مناقصه:200100133900034

شرکتهای متقاضی دارای گواهی نامه صلاحیت معتبر از وزارت کار و امور اجتماعی 
و گواهینامه صلاحیت ایمنی پیمانکاران می توانند درصورت داشتن ظرفیت مجاز 
کاری ، کلیه مراحل برگزاری مناقصه اعم از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها را، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت )ستاد( پیگیری نمایند.
لازم اســت مناقصه گــران در صورت عدم عضویت قبلــی، مراحل ثبت نام در 
ســایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند.

برآورد صورت گرفته جهت انجام پروژه:248.888.810.124ریال.
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:12.750.000.000 ریال.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه1401/05/30 می باشد.
مهلــت زمانــی دریافت اســناد مناقصه از ســایت: ســاعت16:00روز شــنبه 

مورخ1401/06/12.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد :ساعت 16:00 روز یکشنبه مورخ1401/06/27.

زمان بازگشایی پاکت ارزیابی کیفی:ساعت 9:30 روز دوشنبه مورخ1401/06/28.
مناقصه گران می توانند جهت کســب اطلاعات بیشتر به آدرس:کرمانشاه، میدان 
آزادی، ابتدای بلوار شهید بهشتی شرکت گازاستان کرمانشاه طبقه اول اتاق 215 

یا پایگاه اطلاع رسانی الکترونیکی )WWW.NIGC-KSh.ir( مراجعه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/06
تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/06/07

 نوبت اول

 روابط عمومی شرکت گاز استان کرمانشاه

کرمانشــاه اســتان  گاز  شــرکت 
شناسه آگهی : 1369070



رئیس مجلس:

تجهیزات دفاعی موجب افزایش قدرت بازدارندگی کشور شده است

رئیسی در همایش خدمت ماندگار:

معیشت جامعه پزشکی تامین شود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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با صدور پیامی صورت گرفت
تسلیت رهبرمعظم انقلاب در پی درگذشت عالم 

ربانی آیت الله ناصری

حضرت آیــت الله خامنه ای در پیامی درگذشــت عالم ربانی و ســالک 
الی الله آیت الله آقای حاج شیخ محمدعلی ناصری را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

رحلت عالم ربانی و ســالک الی الله آیت الله آقای حاج شیخ محمدعلی 
ناصری رحمةالله علیه را به عموم مردم اصفهان و به همه ی ارادتمندان 
و مســتفیدان از فیوضات آن مرحوم، و بالخصوص به فرزندان محترم و 

مکرّم ایشان تسلیت عرض می کنم.
این عالم بزرگــوار و معلّم اخلاق، وظیفه ی بزرگ تزکیه و نشــر معارف 
اخلاقی اســلام را تکلیف خویش دانســته و با بهره مندی از خشیت و 
خضوع دل نورانی خود، بیــان اثرگذار و نافــذی را در این جهت به کار 
می بردند؛ رحمت و رضوان خدا بر ایشــان بــاد. از خداوند متعال قبول 

خدمات و مغفرت الهی را برای ایشان مسألت می کنم.
سیّدعلی خامنه ای
۵ شهریور ۱۴۰۱

شناسایی نقطه های بحرانی اشتغال کشور
محمود کریمی بیرانوند شناســایی ۱۰۰ نقطه بحرانی اشــتغال در 
کشور از مردادماه سال گذشــته تا کنون، باهدف توسعه اشتغال پایدار 
در مناطق بحرانی با استفاده شاخص های مختلف و بازدیدهای میدانی 
صورت گرفت تا با حداقل ســرمایه گذاری حداکثر اشــتغال ها ایجاد 

شوند.
یکی از اولویت های این دولت رفع موانع تولید، ثبات اشــتغال موجود و 
ایجاد اشتغال است در همین راستا اســتقرار نرم افزاری زیست بوم ملی 

اشتغال کشور با حضور رئیس جمهور رونمایی شد.
بازیگران زیســت بوم ملی اشــتغال کشــور در ســامانه رصد اشتغال 
مشخص و وظایف آنها تعیین شــد و برای ثبت تعهد اشتغال دستگاه ها 
»سامانه رصد اشــتغال کشــور« با مشــخصات امکان گزارش گیری 
از مشــخصات کامل اشتغال یافتگان جدید در کشــور و محل کار آنها، 
امکان گزارش گیری میزان اشــتغال های ایجاد شــده در سطوح ملی، 
استانی، شهرســتانی به تفکیک منطقه و امکان گزارش گیری عملکرد 
دستگاه های اجرایی کشــور در ایجاد اشــتغال های جدید به تفکیک 

دستگاه مسئول طراحی شد.
در همین میان ســامانه جستجوی شــغل باهدف کاهش هزینه های 
جستجوی شغلی، اتصال سریع کارجویان و کارفرمایان، رضایت مندی 
مخاطبــان و در نهایت ایجاد پویایــی در بازار کار، راه اندازی شــد و در 
دی ماه ســال ۱۴۰۰ مورد بهره برداری قرار گرفت. سامانه جستجوی 
شــغل در بســتر فضای مجــازی، فرصتی اســت تــا رضایت مندی 
اســتفاده کنندگان از خدمات کاریابی افزایش یافته و موجبات کاهش 
بروکراسی اداری، هزینه های جستجوی شــغلی، بهبود عملکرد دفاتر 

کاریابی و ... را فراهم نماید.
در حوزه مشــاغل خانگی اقداماتی در این دولت صــورت گرفت که به 
تســهیل در مجوزها انجامید، در راســتای مانع زدایی، تســهیلگری و 
تسریع در مجوزهای مشــاغل خانگی و در اجرای مصوبه هشتم دی ماه 
سال ۱۴۰۰ ستاد ساماندهی و حمایت از مشــاغل خانگی، فعالیت در 
رشــته های آزاد ثبت محور صرفاً با تکمیل فرم ثبت نام و ارائه تعهدنامه 
به صورت خوداظهاری توســط متقاضیان صورت گرفتــه و متقاضی با 
تعهد به رعایت شــرایط درج شده برای هر رشــته ثبت محور، فعالیت 

خود را آغاز کند.
در ستاد ســاماندهی و حمایت از مشــاغل خانگی، مجوزهای مشاغل 
خانگی برای رشــته های مجــوز محور ظرف مــدت ۳ روز کاری صادر 
می شــود در صورت عدم اعلام نظر در موعد مقرر، درخواست از طریق 
سامانه به ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها ارسال و مجوز 
به صــورت الکترونیکی و خودکار صادر خواهد شــد. بــا پیگیری های 
عمل آمده در خصوص رشــته های ثبت محور و مجــوز محور، در حال 
حاضر رشته های مشــاغل خانگی به ۵۰۸ رشته شــغلی افزایش یافته 

است.
صدور نزدیک به ۹۳ هزار فقره مجوز مشــاغل خانگی، ایجاد اشــتغال 
برای بیش از ۷۱ هــزار نفر از متقاضیان مشــاغل خانگــی و پرداخت 
تســهیلات به بیــش از ۳۸ هزار نفــر از متقاضیان مشــاغل خانگی از 

مهم ترین اقدامات در این حوزه بوده است.
برنامه پایــش و نظارت بر مشــاغل خانگی از طریق تلفنــی، میدانی و 
نظارت های بالادستی طی ۳ گام انجام می شــود تا آمار اشتغال واقعی 
دســتگاه های اجرایی به دســت آید. آمار مورد بررســی به بیش از ۲ 
میلیون و ۴۲ هزار کد ملی و شــامل آمار اشــتغال ثبت شده در سامانه 
رصد شــد که پس از اعمال صحت ســنجی های میدانی و نظارت های 
بالادستی، آمار اشتغال نهایی در سال ۱۴۰۰، معادل ۷۸۳ هزار و ۵۰۹ 
کد ملی و در شش ماهه دوم ســال ۱۴۰۰، معادل ۵۴۸ هزار و ۴۵۶ کد 

ملی است.
تدوین اطلس الگوهای اشــتغال زایی کشــور از دیگر اقدامات وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دولت سیزدهم بود که براین اساس ۲۳۷ 

الگو در ۵۱ دستگاه شناسایی شد.
اســتمرار اجرای طرح های کارورزی، مشــوق بیمه کارفرمایی، یارانه 
دســتمزد و مهارت آموزی در محیط کار واقعی بر اساس تکالیف قانونی 
برنامه ششــم و به مقدار منابع تخصیص یافته از سازمان برنامه وبودجه 
از دیگر سیاست های بازار کار فعال بود که در این دولت موردتوجه قرار 
گرفت.در راستای رفع موانع تولید، ۶ هزار بنگاه مشکل دار و نیمه فعال، 
۲۷۶ بنگاه با ظرفیت ایجاد اشتغال بالا و تأیید ۲۴۱ بنگاه قابل حمایت  

شناسایی شد.
همچنین باهدف رســیدگی و پاسخگوئی مناســب به درخواست های 
متقاضیان حوزه اشــتغال و کارآفرینی، میز خدمت ارتباطات مردمی 
معاونت در ســفرهای اســتانی ریاســت جمهوری و مقام عالی وزارت 
تشکیل می شــود تا ضمن ارائه راهنمایی و مشاوره شغلی به متقاضیان 
حوزه اشتغال و کارآفرینی، زمینه رفع مســائل و مشکلات متقاضیان 

فراهم شود.
اقداماتی از جمله شناســایی کارآفرینان برتر، آموزش نیروی انسانی، 
توانمندســازی مددجویان نهادهای حمایتی در راه اندازی کسب وکار، 
ایجاد بستر مناسب برای توسعه کسب وکارهای دانش بنیان، شناسایی 
شــاغلان خارجی غیرمجــاز، بسترســازی لازم ازطریــق دفتر امور 
بین الملل برای اعزام نیروی کار مازاد به خارج از کشور از دیگر برنامه ها 
در حوزه اشتغال است که در این دولت از سوی وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی رقم خورد.

تریبون

یادداشت

سخنگوی شورای نگهبان گفت: اصلاح قانون انتخابات 
مطالبه همیشگی ما بوده اســت، ما در شورای نگهبان 
هیچ دسته بندی در زمینه سیاسی نداریم و حضور همه 
گرایش های سیاسی را در چارچوب قانون در انتخابات 

مغتنم می دانیم.
هادی طحــان نظیــف در نشســت خبــری درباره 
دستگیری پســر یکی از نمایندگان مجلس و اینکه آیا 
این نماینده تایید صلاحیت میشــود یا خیر؟ گفت: بر 
اساس قانون اساسی، شــورای نگهبان مکلف است از 
طریق ۴ مرجع درباره داوطلبــان انتخابات اعلام نظر 

کند.
وی گفــت: شــورای نگهبان نظــر خود بــرای تایید 
صلاحیت ها را بر اســاس گزارش مراجــع چهارگانه 

اعلام می کند.
وی درباره اصلاح قانون انتخابات اظهار داشت: اصلاح 
قانون انتخابات مطالبه همیشــگی ما بوده است، ما در 

شورای نگهبان هیچ دســته بندی در زمینه 
سیاســی نداریم و حضور همه گرایش های 
سیاســی را در چارچوب قانون در انتخابات 
مغتنــم می دانیــم و  بســیار علاقه مندیم 
انتخابــات مجلس آینده بــا قانون اصلاحی 
برگــزار شود.ســخنگوی شــورای نگهبان 
افــزود: مــوارد متعددی در سیاســت های 

کلی انتخابات آمده اســت که اگر بندهای متعدد این 
سیاســت ها بخواهد اجرا شود مســتلزم دسته بندی 

جزیی تر موضوعات در قانون است.
طحان نظیف در پاســخ به ســئوالی مبنی بر اینکه از 
نظر شــورا توافقی کــه در چارچوب برجــام در حال 
نهایی شدن اســت باید در مجلس تصویب شود یا خیر 
گفت: از نظر قانونی شورای نگهبان مصوبات مجلس را 
بررسی می کند البته تاکنون چیزی در این خصوص در 

مجلس تصویب نشده است.

وی در پاسخ به سوالی درباره دوقطبی سازی 
های برخی جریان های سیاسی گفت: ما در 

قانون عبارتی درباره دوقطبی سازی نداریم.
وی ادامه داد: اگر منظورتــان ایجاد تفرقه و 
طرح مســائل قومــی و مذهبی باشــد، این 
کار برخلاف وحدت و انســجام ملی اســت 
و در سیاســت های کلی انتخابات هم به این 
موضوع اشاره شده اســت که نباید در زمینه انتخابات 
کســی به این کار مبادرت کند یا در تبلیغات انتخاباتی 

این اقدام نباید انجام شود.
طحان نظیــف ادامه داد: رقابت هــای انتخاباتی باعث 
آگاهی بیشتر مردم و افزایش شناخت آنان از داوطلبان 
می شــود و احزاب و جریان های سیاسی باید به قوانین 

پایبند باشند و در چارچوب قانون اقدام کنند.
طحان نظیف گفت: شورای نگهبان برای انجام وظایف 
خود از نظرات کارشناســی و نظرات نخبگان استقبال 

می کند. نکات کارشناسی را می شــنویم اما حدود کار 
شورای نگهبان در چارچوب شرع و قانون اساسی است

وی درباره مصوبه این شــورا درباره ارز ترجیحی گفت: 
شــورای نگهبان وظیفه ای درباره اجــرا یا عدم اجرای 
قانون نــدارد و زمانی که مصوبه تبدیل به قانون شــد، 
دستگاه های مختلف از جمله مجلس شورای اسلامی 

باید نظارت را در دستورکار قرار دهند.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا طرح استفساریه 
قانون تســهیل صدور مجوزهای کســب و کار درباره 
آزمون وکالت در شــورای نگهبان بررسی شده است؟ 
گفت: این طرح چهارشــنبه در مجلس تصویب شده و 

هنوز در شورای نگهبان  چیزی دریافت نکردیم.
وی درباره تکلیف صلاحیت  نماینده ای که به دو ســال 
حبس محکوم شده، گفت: در قانون انتخابات نسبت به 
نمایندگان شرایطی وجود دارد  و اگر محکومیت جزو 

این شرایط باشد لحاظ می شود.

شورا

خریدار   رئیس مجلس شــورای اسلامی 
با بیان این کــه تجهیــزات دفاعی موجب 
افزایش قدرت بازدارندگی موثر کشور شده 
اســت، گفت: این خودکفایی باعث عزت و 
شــکوفایی شــده و افزایش اعتماد ملی در 

مردم را به همراه دارد.
 محمدباقــر قالیباف از نمایشــگاه صنعت 
دفاعــی در محل ســازمان صنایــع دفاع 
بازدید کرد و در ادامه در نشســتی با حضور 
امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع 
و پشــتیبانی نیروهای مســلح و جمعی از 
مدیران ارشد این وزارتخانه گفت: از زحمات 
عزیــزان وزارت دفــاع از شــخص وزیر تا 
مدیران، فرماندهان و هزاران مجاهد گمنام 
که من و شــما آن ها را نمی شناســیم و بی 
نام و نشان افتخار می آفرینند تشکر می کنم 
و بدون شــک اجر دنیوی و اخروی آنها در 

پیشگاه خداوند محفوظ است.
رئیس مجلس شــورای اســلامی با اشاره 
به بازدیدهــای قبلی خــود از صنایع دفاع، 
افــزود: همه ما قــدر تجهیــزات دفاعی را 
می دانیم و به آن افتخار می کنیم که موجب 
افزایش قــدرت بازدارندگی موثر کشــور 
شده اســت. همچنین افتخار می کنیم که 
این خودکفایــی باعث عزت و شــکوفایی 
شــده و افزایش اعتماد ملی در مــردم را به 
همــراه دارد ضمــن اینکه ایــن صنعت و  
حرکت توســعه ای آن الگویی برای توسعه 

و پیشــرفت کشــور در تراز انقلاب اسلامی 
است.

رییس قوه مقننه با بیان اینکه تلاش امروز 
وزارت دفــاع و نیروهای مســلح تضمینی 
برای ایجــاد بازدارندگــی و جلوگیری از 
جنگ های پیش رو اســت، عنــوان کرد: 
دکترین دفاعی جمهوری اســلامی ایران 
برقراری صلح و ثبات و دفاع از مستضعفان 
بوده و به دنبال کشورگشــایی نیستیم اما 
برای هر شرارت و تهاجمی، پاسخی محکم 
داریم لــذا حرکت صنایع دفــاع، حرکتی 

امیدبخش است.
قالیبــاف ادامه داد: دنیا ایــن تجربه را دارد 
که پیشــرفت اساســی، تغییر پلتفورم ها و 
تکنولوژی هــای جدید ابتــدا در نیروهای 
مســلح و بخــش نظامــی کشــورهای 
دنیــا رخ می دهد و ســرریز ایــن دانش و 
تکنولوژی های پیشــرفته به بخش مردمی 

منتقل می شود.
رییس مجلس شــورای اســلامی با اشاره 
به این مطلب که امروز شــاهد پیشــرفت 
اساسی در حوزه مســائل دفاعی و نظامی 
هســتیم، اظهــار داشــت: در مجلــس 
تــلاش می کنیم و ایــن تاکیــد را داریم 
که دســتاوردها و پیشــرفت های اساسی 
صنایع دفاعی به بخش مردمی و کشوری 
نیز انتقال یابــد که بــرای آن نیازمند پل 
ارتباطی، روان و مشــخصی هســتیم که 

در این زمینه مرکــز پژوهش های مجلس 
می تواند به آن کمک کند.

وی در همیــن زمینه تاکید کــرد: اگر این 
ارتباط به درستی تنظیم شود، خلاء قانونی 
شناسایی شــده و اســتدلال ضرورت کار 
تبیین شود می تواند منجر به تدوین طرح ها 
و لوایحی شــود که بــه دنبال آن شــاهد 
مردمی سازی و جاری ســازی تکنولوژی 
وزارت دفاع در بخش های مختلف کشــور 

باشیم.
قالیباف با بیــان اینکه برای افزایش قدرت 
بازدارندگی، دفاعی، نظامی و پاسخگویی 
به هر شــرارت و تهاجمی برای ایران قوی 
نیازمند قدرت ســخت، نرم و هوشــمند 
هســتیم، تصریح کــرد: اما بایــد بدانیم 
و ایمان داشته باشــیم که پایه و دکترین 
دفاعی ما مردم هســتند و قلب و باور مردم 
متضمن افتخار و قوی بودن ما در کشــور 

است.
رئیس نهاد قانونگذاری کشــور با یادآوری 
اینکه دشــمنان کودک کــش و ظالم مثل 
رژیــم صهیونیســتی و آمریــکا می دانند 
عظمت ایران اسلامی در ارتباط عمیق بین 
نظام و مردم است، گفت: آنها همین موضوع 
را هدف قرار داده تا بین نظام و مردم فاصله 
ایجاد کننــد که جنگ اقتصــادی و جنگ 
شناختی از ابزار آن اســت. لذا باید در همه 
ابعاد به باورهای مردم توجه کنیم که همین 

روحیه و حضور مردم در دفــاع مقدس بود 
که توانستیم دشمن را ناامید کنیم.

وی ادامــه داد: ایمان به ســنت های الهی 
و مردم، پشــتکار انقلابی توام با عقلانیت و 
همدلی در شرایطی که هر ســه قوه کشور 
هماهنگــی و همکاری دارنــد باعث ایجاد 
امید در مردم شــده که بایــد از این فرصت 
استفاده کرد تا دشــمن به هدف خود یعنی 
مشــروعیت زدایی، بن بست نمایی و ناامید 
کردن مردم و مسئولان نرسد که ظرفیت آن 
نیز از بعد امکانات مادی و نیروی انسانی در 
کشور فراهم است و صنایع دفاعی نمونه آن 

است که با این روحیه در تراز انقلاب اسلامی 
توانســته تفاوت خود با بخش های دیگر که 
باور اینچنینی نداشــته و با تکیــه بیرونی 

دچار وادادگی شده اند را نشان دهد.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای نیروهای 
مســلح به خصوص وزارت دفــاع همچون 
شــهید چمران، شــهید نامجو و شــهید 
فخری زاده خاطرنشان کرد: صنایع دفاعی 
می تواند با رویکرد فعلی خود مســیر رفاه، 
معیشت و توســعه در تراز انقلاب اسلامی را 

ارائه دهد.

حضور همه گرایش های سیاسی را در چارچوب قانون در انتخابات مغتنم می دانیم

سید مهدی حســینی  رئیس جمهور با 
بیان اینکه ما عقیده داریم جامعه پرستاری 
و پزشــکان ما حتماً برای خدمت در راه خدا 
تأمین شوند،گفت: پرســتاران نباید نسبت 
به وضعیــت مالی و معیشــتی خود دغدغه 

داشته باشند.
 حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس 
جمهور در همایش »خدمت ماندگار« که 
در سالن اجلاس ســران برگزار شد ضمن 
گرامیداشــت یاد و خاطره همه شــهدای 
مدافع سلامت، مدافع حرم، دفاع مقدس، 
با تاکید بر اینکه در هر دولت، ســرزمین و 
اقلیمی عنوان خدمت مشــخص اســت، 
افزود: اما خدمت اقســام دارد. یک خدمت 
با هدف کسب منفعت اســت و نگاه در این 
خدمــت نــگاه »ماتریالیســتی« و مادی 

گرایانه است.
 نوع دوم خدمــت از »درِ نوع دوســتی« و 
بشر دوستی اســت که نگاه انسان دوستانه 
را به همراه دارد و این نکتــه در این خدمت 
اومانیستی و انســان مدارانه است. خداوند 
این حس را در همه بنــدگان خود قرار داده 

که هم نوع خود را دوست داشته باشند.
رئیس جمهــور خدمــت برای خــدا را نوع 
دیگری از خدمت رســانی برشــمرد و بیان 
کرد: این نوع خدمت، به خدمت، ماندگاری 

و جاودانگی می دهد.
رئیســی با اشــاره به یکی از بیانات شهید 
مطهــری، خاطرنشــان کــرد: در این نوع 
خدمت اگر از انســان تقدیر نشود ناراحتی 
ایجاد نمی کند یا فرد را دچار نقد و کاســتی 
نمی کنــد. با ارزش هــای مــادی این این 
خدمت ها قابل جبران نیست. کسی که یک 
ماه خود را از آسایش و دیدن خانه و خانواده 
خود محروم کرده را چطور می توان جبران 

کرد؟
وی اضافــه کرد: بعضــی از کارهــا، ایثار و 
گذشــت ها با مادیات قابل جبران نیســت. 
کدام وزن می تواند با گذشت و ایثار خالصانه 
هم وزنی کند؟ همه مردم قدردان خدمات 
شایســته امروز ایثارگران در حوزه سلامت 
هستند. روحیه و حال مردم حال قدردانی از 
جامعه پزشکی و بهداشت و درمان در کشور 

است. ما از صمیم قلب و سودای دل متشکر 
هستیم.

رئیس جمهور با اشــاره به نکات مطرح شده 
از سوی جامعه پزشــکی حاضر در جلسه، 
گفــت: مایل هســتم حتمــاً از دیدگاه ها، 
نظرات و پیشنهادات ارزشمند فرهیختگان، 
پزشکان و داروســازان و جامعه پرستاری و 
پزشکی استفاده کنیم. مشــورت با شما در 
تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها سرمایه 
بزرگی برای مجموعه بهداشــت و درمان و 

نمایندگان مجلس است.
رئیســی افزود: چه خوب اســت در طرح ها 
و لوایح، نیازها و اظهار نظرهای شــما مورد 
توجه قرار گیرد. در رابطه بــا نظرات خود، 
بحث های دقیــق انجام دهیــد؛ حمایت از 
جامعه پزشکی سرمایه بزرگی برای دولت، 

کشور و تصمیم سازان است.
وی با تاکید بر اینکه نبایــد به میزان دانش 
موجــود در کشــور و دانشــگاه ها راضــی 
بود، تصریــح کرد: مــا جایــگاه خوبی در 
کشورهای اطراف و منطقه داریم. بسیاری 
از شهرستان ها و اســتان های ما قابلیت این 
را دارند که قطب ســلامت باشند. بسیاری 

از شــهرهای ما در پزشــکی حــرف برتر را 
می زنند و مورد توجه جهان هستند.

رئیس جمهور با اشاره به یکی از بازدیدهای 
خود از پارک علم و فنــاوری، بیان کرد: در 
بحث داروســازی امروز جامعه داروساز ما 
احســاس ضعف نمی کنند. ما یکی از صادر 
کنندگان دارو هستیم. طی دیدارهای اخیر 
در دولت با رؤســای کشــورهای مختلف، 
بحث پزشکی و داروسازی ما و تمایل برای 
ارتباط و دیپلماســی در این حــوزه مورد 

تاکید بود.
رئیســی تاکید کرد: شــما نشــان دادید 
اصحاب »ما می توانیم« هســتید. از جامعه 
داروســاز و پزشــک درخواســت می کنم 
ســطح خود را بالا ببرند. ممکن است سن و 
ســال بالا برود اما هرچه فرهیختگی افزوده 
شــود تولید علم با کیفیت بیشتری تحقق 

می یابد.
وی اظهــار کــرد: افتتاح هــای پارک های 
علم و فناوری، افتتاح دانشــکده ها و جذب 
نیروهای انســانی خوب است، اما باید منجر 
به تربیــت آنها بر اســاس فراهــم نمودن 
زیرساخت های مناسب شــود. عدد برای ما 

مهم نیست و ممکن است در جذب دانشجو 
چانه زنــی افزایش پیدا کند، امــا این اقدام 
باید با یک بررســی کارشناسی علمی دقیق 

همراه باشد.
رئیس جمهور تاکید کرد: عدالت آموزشــی 
باید محقق شــود، یعنی هر چیــز در جای 
خود قرار بگیــرد. باید با کار کارشناســی 
و دیــدن نیازهــای متناســب آن اقــدام 
کنیم. افزایش دانشجو و پرســتار و توسعه 
زیرســاخت ها در این رابطه، امری است که 

همه ما بر آن تاکید داریم.
وی افزود: تولیــد؛ دانش بنیان و اشــتغال 
آفرین شعار سال است و دانش بنیان یعنی 
قرار دادن و ضمیمه کردن توانایی به دانایی. 
ما عقیده داریم جامعه پرستاری و پزشکان 
ما حتماً بــرای خدمت در راه خــدا تأمین 
شوند. پرستاران نباید نســبت به وضعیت 
مالی و معیشــتی خود دغدغه داشته باشند 
و حتماً همانطــور که رهبــری گفتند باید 

تأمین شوند.
رئیس جمهــور بیان کرد: مســئله حقوق و 
معیشت پرســتاران پس از ۱۰ سال تعویق، 
از اولین کارهــای دکتر عیــن اللهی بود و 

مقدمات آن فراهم شــده و در دولت این کار 
اجرایی شده است.

رئیسی خاطرنشــان کرد: نسبت به مسئله 
پزشــکان که خدمات و وجودشان در جای 
جای کشــور قابل تقدیر است، تبدیل شدن 
به قطب جهانــی اغراق نیســت. این برای 

کشور سرمایه است و باید آن را حفظ کرد.
وی با اشــاره به اینکه بیمه شدن قریب به ۶ 
میلیون نفر کار بزرگی بود، گفت: »دارویار« 
کار مهمی اســت، اما باید پیگیری آن ادامه 
داشته باشــد. نســخه های الکترونیک از 
کارهای خوب بــود که انجام شــد. هر چه 
برای ســاماندهی کارهای پزشــکی انجام 
شــود در جهت اعتماد آفرینی برای مردم 

است.
رئیس جمهــور اضافــه کــرد: در بازدیــد 
از بســیاری از پارک هــای علــم و فناوری 
مشخص شد بسیاری از تجهیزات اتاق عمل 
توسط دانشجویان در حال تولید است و در 
مراکز علمی کشــورها، به نمایش گذاشته 
شده اســت. تجهیزات پزشــکی، امروز در 
کشور ما در حال تولید اســت و قابلیت ارائه 
به دنیا را دارد. دولت بنا دارد مشــکلات آنها 

را نیز پیگیری کند.
رئیســی با بیان اینکه ما نمی گوییم دولت، 
مســتقیم این کارها را انجام دهــد، اظهار 
کرد: اما نقــش دولت، هدایــت، حمایت و 
نظارت اســت و بخش خصوصی و تعاونی ها 
و بخش های مختلف فعــال در میدان باید 
فعالیت خود را افزایش دهند و دولت مصمم 
اســت با تمام تــوان از فعالان ایــن عرصه 

حمایت کند.
وی افزود: این حمایت ما هم حقوقی و مالی 
است و اگر تسهیلاتی وجود داشته باشد باید 
به شرکت دانش بنیان داده شود و هم برای 
تجاری ســازی آن باید مورد اســتفاده قرار 

گیرد.
رئیس جمهور در پایان ضمــن قدردانی از 
اقدامات اورژانس کشور، بیان کرد: اورژانس 
کار بزرگی انجام می دهد. پرسنل اورژانس 
مشــکلاتی دارند از جمله تجهیزات که در 
حــال پیگیری بــرای حل مشــکلات آنها 

هستیم.
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تحت تاثیر رکود مردادماه
وشندگان مسکن کوتاه آمدند فر

مردادماه امسال، سرعت رشــد نرخ های فروش در بازار مسکن به صفر 
رسید و واسطه های ملکی از نصف شــدن تعداد معاملات در مقایسه با 

تیرماه خبر می دهند.
بازار مسکن شــهر تهران، داغ ترین فصل تابســتان را برخلاف انتظار با 
رکود پشت سر گذاشت. طرفین معامله تحت تاثیر کاهش ریسک های 
غیراقتصادی با احتیاط اقدام به انعقاد قــرارداد کردند. این فضا در پنج 

روز ابتدایی شهریورماه نیز کماکان بر بازار حکمفرما است.
واســطه های ملکی در پایتخت از توقف رشــد قیمت های پیشنهادی 
ملک خبر می دهند. اطلاعات غیررســمی حاکی از آن اســت که رشد 
نرخ های مدنظر فروشــندگان آپارتمان، صفر شده است. اگر چه به نظر 
می رســد قیمت های قطعی خانه با رشــد حدود ۳ درصد در مقایسه با 
تیرماه مواجه شــده، اما این میزان از نصف شدن سرعت افزایش نرخ ها 

در مقایسه با ماه گذشته خبر می دهد.
کاهش ریســک های غیراقتصادی و حذف کامل تقاضــای مصرفی از 
بازار، عوامل اصلی کاهش انتظارات تورمی در بازار مســکن هســتند. 
طرف عرضه با توجه به پشت سر گذاشــتن چهار ماه پر التهاب در بازار 
مســکن، مقداری در فروش خانه تردید می کنند، اما برخی گزارش ها 
حاکی از آن اســت که انعطاف فروشنده ها نســبت به ماه های گذشته 
بیشتر شده اســت. برخی واســطه های ملکی معتقدند فاز دوم شرایط 

فعلی می تواند منفی شدن روند نرخ های پیشنهادی باشد.
اولین نشــانه های رکود بازار مســکن در نیمه تابســتان به شکل افت 
بازار اجاره بروز پیدا کرده اســت. آمارهای غیررسمی از کاهش حدود 
۸ درصدی نرخ های پیشــنهادی رهن و اجاره مســکن در شهر تهران 
نســبت به ماه گذشــته حکایت دارد. بازار اجاره، مردادماه را به عنوان 
یکی از ماه های پیک جابه جایی با التهاب کمتری در مقایسه با ماه های 
گذشته پشت سر گذاشت.از کف بازار مسکن شهر تهران خبر می رسد 
که مشــتریان در انتظار شرایط آینده به ســر می برند. گذشته از آن که 
معاملات نسبت به تیرماه تقریبا نصف شده، مراجعه به دفاتر املاک نیز 
به طور محسوسی کاهش پیدا کرده اســت. مشاوران املاک می گویند 
که تحت تاثیر عوامل غیراقتصادی بازار مسکن در رکود فرو رفته است. 
تحلیل برخی کارشناسان این اســت که برخلاف نیمه اول، شش ماهه 

دوم سال جاری قیمت خانه به ثبات نسبی برسد.
بازار مسکن کل کشور نیز در مردادماه با افت شــتاب رشد مواجه شد. 
طبق اعلام مرکز آمار، قیمت مســکن در کل کشور در مردادماه امسال 
۲.۸ درصد نسبت به ماه گذشــته افزایش یافت. این در حالی است که 
تورم ماه گذشته مســکن ۳.۹ درصد بود. بر این اساس تورم این بخش 

کاهش ۱.۱ درصدی را نشان می دهد.

افزایش ماهیانه قیمت مســکن کل کشــور در اردیبهشت ۲.۵ درصد، 
خرداد ۲.۳ درصد، تیرماه ۳.۸ درصد و مردادمــاه ۲.۸ درصد بود. افت 
تورم ماهیانه مســکن کل کشــور می تواند از عواملی همچون کاهش 
ریسک های غیراقتصادی، ثبات نسبی قیمت مســکن در تهران و قرار 

گرفتن در ایام محرم الحرام نشأت گرفته باشد.

آغاز فروش ارز اربعین در بانک ها و صرافی ها
هزینه خرید ۱۰۰ دلار ارز اربعین چقدر می شود؟

هر یک از زائرین اربعین می توانند ۱۰۰ دلار توافقی بخرند؛ بررســی ها 
نشــان می دهد، باید برای این میزان دلار حدود ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار 

تومان بپردازند.
صرافی های مجاز بانک مرکزی و بانک های ملی،  ســپه، ملت، تجارت 
و صادرات باید نســبت به فروش ارز در ســرفصل ارز زیارتی اربعین به 

میزان ۱۰۰ دلار به نرخ توافقی به هر زائر اقدام کنند. 
در این زمینه، زائریــن اربعین برای دریافت این میــزان ارز باید حدود 
۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار تومــان هزینه کنند، زیرا در حــال حاضر دلار 
توافقی در کانال ۲۸ هزار تومان قرار دارد.در زمان نوشتن این گزارش، 
دلار توافقی در  محدوده ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان تا ۲۸ هزار و ۶۰۰ تومان 

نوسان دارد و در این محدوده قیمتی معامله می شود. 
البته، هر زائر در صورتی که بخواهد دینــار بخرد، صرافی ها و بانک های 
عامل می توانند به جای ۱۰۰ دلار نســبت به پرداخت ۱۵۰ هزار دینار 

عراق به نرخ توافقی به متقاضیان اقدام کنند. 
از ســوی دیگر، آن ها می توانند علاوه بر ارز اربعین، ارز مســافرتی نیز 
دریافت کنند که متقاضیان ارز مســافرتی می توانند از صرافی ها ۳۰۰ 
یورو یا معادل آن به ســایر ارزها بخرند و از طریق بــازار توافقی و به نرخ 
توافقی نیز تا سقف ۵۰۰ یورو و یا ۲۰۰۰ یورو سرفصل سایر اقدام کنند. 

در این بین، بررســی وضعیت تخصیص ارز اربعین در ســال های قبل 
نشان می دهد که در سال ۱۳۹۸ زوار اربعین می توانستند حداکثر ۱۰۰ 
یورو یا معادل آن به ســایر ارزها به نرخ بازار ثانویــه، ارز از صرافی های 
مجاز و بانک های منتخب ملی، ملت، تجارت، سپه، صادرات و پارسیان 
بخرند. البته در آن ســال زائــران درصورت نیاز می توانســتند قبل از 

عزیمت به عراق و در شهر خودشان نسبت به خرید ارز اقدام کنند.
در سال ۱۳۹۷ نیز زائران می توانســتند از طریق بانک ملی ایران مبلغ 
۱۰۰ هزار دینار عــراق را با نرخ هر دینار ۹۶ ریــال و با پرداخت معادل 
ریالی آن خریداری کنند و اســکناس دینار را در نقاط مشــخص شده  
شــهرهای نجف، کربلا، کاظمین و همچنین ســه نقطه مرزی مقابل 
مرزهای مهران، چزابه و شلمچه )در داخل کشور عراق( تحویل بگیرند. 
البته دریافت ارز اربعین در خارج از ایران در آن ســال مشکلاتی را برای 
زائران ایجاد کرد و به ایجاد ازدحــام در مناطق مرزی ایران و عراق برای 
دریافت ارز زائران اربعین منجر شــد که دلیــل آن عدم همکاری بانک 
مرکزی عراق نسبت به صدور مجوز برای دایر کردن باجه های بیشتر در 

عراق جهت پرداخت ارز به زائران اعلام شد.
شــرایط دریافت ارز زائران اربعین در ســال ۱۳۹۶ نیز اینگونه بود که 
زائرانی که از راه هــای هوایی و زمینی در گردهمایی اربعین حســینی 
شرکت می کردند، می توانســتند حداکثر ۲۰۰ دلار آمریکا با گذرنامه 
معتبر جمهوری اسلامی ایران و بلیت مسافرت از طریق بانک های ملی 

ایران، ملت و سامان، ارز مسافرتی با نرخ مبادله ای تهیه کنند.

بازار

 وزیر راه و شهرســازی گفت: با تصمیــم جدید از ۱۵ 
شــهریور ماه به صورت دایمی )تا زمان اتخاذ تصمیم 
جدید( نــرخ بلیت تهــران- نجف و تهــران- بغداد ۶ 
میلیون تومان است و گران فروشی ایرلاین ها منجر به 

عدم انجام پرواز خواهد شد.
»رستم قاســمی« در پنجمین جلسه ستاد اربعین که 
در ساختمان دادمان وزارت راه وشهرسازی برگزارشد، 
گفت: هزینه حمل و نقل ســفرهای اربعین در شورای 

اقتصادی تصمیم گیری شد
وی گفت: در پرواز ایرلاین های خارجی قیمت گذاری 
ممنوع اســت و نرخ بلیت تابع نرخ بازار اســت، برای 

مسیرهای خارجی شــرکت های داخلی هم 
قیمت گذاری نمی کنیم. اما برای پروازهای 
نجف بــه طور اســتثنا وارد قیمــت گذاری 
شــدیم و نه فقط برای ایام اربعین که از ۱۵ 
این ماه است بلکه بلیت تهران - نجف تا زمان 
تصمیم گیری جدید با نرخ ۶ میلیون تومانی 

به فروش خواهد رسید. 
قاســمی درباره چرایی این تصمیم گفت: همیشه زایر 
امام حســین وجود دارد و این طور نیست که  افزایش 

زائر فقط در ایام اربعین باشد.
وزیر راه وشهرسازی گفت: هر ایرلاینی تصمیم دارد به 

نجف نرود اجباری نیست، اما اگر تصمیم به 
مشارکت دارد حق افزایش نرخ ندارد.

به گفته وی، ایران ایر، قشــم ایر، اســمان و  
کیش ایر برای جابجایی بیش از ۶۰ هزار نفر 

اعلام آمادگی کردند.
رســتمی گفت: بلیت هوایی نرخ این مسیر 
۶ میلیون تومان اســت که با اتخاذ سازو کار 
به این رقم رسیدیم. چنانکه مســافری با نرخ بیش از ۶ 
میلیونی بلیت فروشی را مشاهده کرد، خریداری نکند 
چرا که ایرلاین گران فروش اجازه پرواز ندارد. بنابراین 

مردم از ایرلاین گران فروش بلیت نخرند

وزیر راه و شهرســازی اعلام کرد: کارهــای بزرگی در 
آستانه سفرهای اربعین انجام شده است. در جاده های 
منتهی به مســیرهای مرزهای خروجــی بیش از هزار 
میلیارد تومان توسط  ســازمان راهداری هزینه شده 
است و پیش بینی اعزام ۵ میلیون مســافر را از هر سه 

بخش حمل و نقل داریم.
وی گفت: فقط ۳۰۰ تا ۵۰۰ هزار نفر زایر پاکســتانی از 
مســیر ایران عبور می کنند که رقم قابل توجهی است. 
کمبود اتوبوس هم با رایزنی جبران شده است و تعداد۸ 
هزار اتوبوس برای جابجایی مسافران پیش بینی شده 

است.

وزیر

خریدار  قائم مقام بانــک مرکزی گفت: 
دولت ســیزدهم هیچ استقراض مستقیمی 
از بانک مرکــزی انجام نــداده و نتیجه آن 
این شــد که چون مدیریت آن را با هدایت 
بانــک مرکزی انجــام داد، در پایان ســال 
۱۴۰۰ برخلاف ســال قبلش و ســال های 
دیگر توانست حدود ۵۵ هزار میلیارد تومان 
تنخواه خود را به صورت نقدی تســویه کند 
و این تســویه بســیار موثر بود که در سال 
۱۴۰۱ برخلاف ده ها سال از دولت بخواهیم 
که تنخواهی از ما نخواهد و دولت امســال 

تنخواه را تقاضا نکرده است.
به نقل از بانک مرکزی، اصغر ابوالحســنی 
هستیانی با حضور در برنامه میز اقتصادی، 
در خصوص نــرخ تــورم گفت: تــورم در 
شــهریور ماه ۱۴۰۰، ۵۹.۳ درصد بوده در 
حالیکه این عدد در تیر ماه ســال جاری به 

۴۰.۵ نسبت به سال قبل رسیده است.
قائم مقام بانک مرکزی با بیــان اینکه تمام 
فعالیت هایی که در بانــک مرکزی و دولت 
انجام می شــود باید به دو دســتاورد منتج 
شــود، تصریح کرد: این فعالیــت باید به دو 
نتیجه شــامل کنترل تورم و رشد اقتصادی 
که بتواند هم به کنترل تــورم کمک کند و  
هم بتوایم تولیدی که در ۱۰ ســال گذشته 
مدنظر نظر مقام معظم رهبری بوده اســت 
و به ویژه امســال را هم ســال تولید، دانش 
بنیان،اشــتغال آفرینی نامگذاری کرده اند، 
برســیم. در این زمینه باید دقــت کرد که 
تورم را چه چیزهایی می تواند کنترل کند تا 
بتوانیم به هدفمان دست یابیم که مهمترین 
کلید آن دو نکته اســت یکی انضباط پولی 
است و یکی انضباط مالی؛ که انضباط پولی 
آن دست بانک مرکزی است که با آماری که 
شما نیز به آن اشاره کردید بحمدالله روز به 

روز در حال بهبود است.
ابوالحســنی افزود: در صورتی که بخواهیم 
انضبــاط پولی را در کشــور حاکــم کنیم 
بدیهی اســت که باید عرضه و تقاضای پول 
را همزمان با نقدینــه  خواهی کنترل کنیم. 
این ســه محور را اگر معیار بدانیم؛ آنگاه به 
این پاسخ دســت می یابیم که چگونه عمل 
کردیم و چرا به این اعداد و ارقام رسیدیم. در 
عرضه پول بخشــی خلق و عرضه پول است 
که از ســوی بانک مرکزی انجام می شود و 
دوم خلق پولی است که نظام بانکی طبیعتاً 
در ذات خــود دارد و بایــد آن را کنتــرل 
می کردیم. در بخش عرضه پولی که به بانک 
مرکزی مرتبط بود، هدف گذاری تورمی را 
انجام دادیم و چهار متغیر کلیدی را در نظر 

گرفتیم.
وی افزود: عــدد هدف گذاری بــه گونه ای 
است که بتوانیم رشــد نقدینگی را از اعداد 
سال گذشــته به حداقل ۱۵ تا ۲۰ درصد در 
سال اول کمتر باشــد و به عدد حدود ۳۰ تا 
۳۵ درصد برســانیم. یعنی هدف گذاری در 
حوزه رشد نقدینگی حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد 
در پایان سال ۱۴۰۱ اســت. البته تلاش ما 
این اســت که آن را از این اعداد هم پایین تر 

بیاییم اما متغیرهای مختلفی اثر دارد.
این مقام مســئول بانک مرکــزی در ادامه 
یادآور شــد: اگر این عدد را در نظر بگیریم، 
ماهانــه برنامه پولی را براســاس آن تنظیم 
کردیم و ستاد اقتصادی دولت نیز این برنامه 
را مدنظر قرار داده است و برای مثال اگر در 
حال حاضر عدد هدف گذاری تورمی خرداد 
ماه را عددی خاص در نظــر گرفتیم؛ در تیر 
ماه این عدد تعدیل می شــود و برنامه ریزی 
می کنیم که در هر مــاه در کجا قرار داریم و 

روند را تعدیل می کنیم.
وی با اشاره به ارقام رشــد نقدینگی تشریح 
کرد: برای مثال متوســط بــرای فروردین 
مدنظرمان بود ما که ۱.۶ نقدینگی می تواند 
ماهانه رشــد کند. اما با اقداماتی که از سال 
گذشــته دولت آغاز کرد و ما نیــز در بانک 
آغاز کردیم به منفی ۰.۲ رســید. به عبارت 
دیگر عدد نقدینگی از چهار هزار و ۸۳۳ هزار 
میلیارد تومان پایان اسفند ۱۴۰۰، در پایان 
فرورین ۱۴۰۱ به چهار هــزار و ۸۲۳ هزار 
میلیــارد تومان یعنی رشــد منفی دو دهم 

درصد رسید.
 قائــم مقــام بانــک مرکــزی افــزود: در 
اردیبهشــت ماه کــه تا هجدهــم آن هنوز 

حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی انجام نشــده بود، 
به ۲.۳ رشــد نقدینگی رســیدیم؛ بنابراین 
متوسط رشــد نقدینگی دو ماهه فروردین و 
اردیبهشت ۱.۶ می شــود یعنی ما از اهدف 
خود علیرغم اینکه در اردیبهشــت ابتدای 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بود عدول نکردیم.
در خرداد ماه نیز بــا اجرای حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، در بخش نقدینــه خواهی و افزایش 
قیمت هــای طبیعی که در بازار ایجاد شــد 
شاهد شوکی بودیم که باعث شد رشد خرداد 
به صورت ماهانه بــالای ۱۰ درصد برود که 
اگر این اصــلاح انجام نمی شــد تقریباً یک 
سوم رشد نقدینگی داشیتم اما با این اصلاح 
ســه برابر شــد. در تیر ماه این روند کاهش 
یافت و به حدود ۴ درصد رســید که این امر 
حاکی از آن است که در عرضه پول مربوط به 

متغیرهای پولی به خوبی پیش رفتیم.

دولت هیچ استقراض مستقیمی
 از بانک مرکزی نداشته است

ابوالحسنی خاطرنشــان کرد: ما اگر بتوانیم 
رشــد نقدینگی و پایه پولی را کنترل کنیم 
متناسب با آن تورم  هم کنترل خواهد شد، 
لذا یکی از مولفه های مهم در کنترل رشــد 
نقدینگی ارتباط بانــک مرکزی با دولت بود 
که الحمدلله رابطه بانک مرکــزی با دولت 
به این صــورت بود که اولا هیچ اســتقراض 
مســتقیمی از بانک مرکزی انجــام نداد و 
نتیجه آن این شــد که چون مدیریت آن را 
با مدیریت و هدایت بانک مرکزی انجام داد 
پایان ســال ۱۴۰۰ بر خلاف سال ۱۳۹۹ و 
ســالهای دیگر توانســت حــدد ۵۵ هزار 
میلیارد تومــان تنخواه خــود را به صورت 
نقدی تسویه کند و این تسویه نقدی بسیار 
موثر بود که در سال ۱۴۰۱ باز برخلاف دهها 
ســال از دولت بخواهیم کــه تنخواهی از ما 
نخواهد هرچند در قانون بودجه آمده است 
که دولت می تواند ۳ درصد بودجه را تقاضا 

کند اما امسال تنخواه را تقاضا نکرده است.
قائم مقام بانک مرکزی در خصوص خالص 
بدهی دولت به بانک مرکــزی تصریح کرد: 
یکی از مواردی که در پایــه پولی به صورت 
کنترلی بــه آن می پردازیــم خالص بدهی 
دولت به بانک مرکزی است که این امر بدین 
معناست که دولت مقداری سپرده نزد بانک 
مرکزی دارد که دســتگاه ها و  خودش نزد 
این بانک ســپرده گذاری مــی کنند و این 
بدهی های انباشــته به بالغ بــر ۱۶۰ هزار 
میلیارد تومان رســیده بود و البته طبیعی 
است که این بدهی انباشــته را دولت نمی 
تواند به راحتی تســویه کند. اما همواره در 
کنار این مهــم، بالای ۲۰۰ هــزار میلیارد 
تومان سپرده نزد بانک مرکزی )برای مثال 
در سال گذشته( داشــت. مابه التفاوت این 
دو را طبــق مــاده ۱۲۵ قانون محاســبات 
عمومی از دولت تقاضا کردیــم اجازه دهد 
که از آن ناحیه به آنهــا پول بدهیم و در واقع 
از محل منابــع دولت به دولــت پولی داده 
شــود که این امر به جای استقراض از بانک 

مرکزی بود.
وی در خصوص اختلاف نظرهای پیش آمده 
در این باب در رســانه ها گفت: بعضاً بر سر 
تفاوت این دو در رسانه ها بحث است. از دید 

حسابداری و عددی ظاهراً و ماهیتاً تفاوتی 
ندارند اما فرض کنید از یک ســو دولت ۱۰ 
هزار میلیارد تومان قــرض می گیرد و یا ۱۰ 
هزار میلیارد تومان از محل سپرده خودش 
نزد بانک مرکزی کم می شــود. در این مثال 
دقت  کنید که این ۱۰ هــزار میلیارد تومان 
زمانی که تنخواه بانک مرکــزی را به دولت 
می دهید این تنخواه با ضریب فزاینده های 
مختلف شــروع بــه چرخــش می کند که 
آخرین آمارش بالای ۸  است شروع به ایجاد 
نقدینگی می کند. حال اگر از روشی استفاده 
کنید که از نقدینگی بکاهید، با حالتی که از 
پول داغ و افزودن بر پول اســتفاده می کنید 
متفاوت اســت. دوم آنکه با همین اقداماتی 
که انجام دادیــم آن رشــدهای نقدینگی 
بالای حــدود ۶۰ درصدی را بــه حدود ۳۵ 
درصد برســانیم. بنابراین این اقدامات اثر 
خود را هم بر روی رشــد ۱۲ ماهه و ماهانه 

و گردشها گذاشته است.

اقدامات بانک مرکزی برای کنترل 
عرضه پول توسط بانک ها

ابوالحسنی گفت: در خصوص کنترل عرضه 
پول بخش اول آن که مربوط به که خلق پول 
بانک مرکزی است  را  توانســتیم با کنترل 
روابط دولت و بانک مرکزی اصلاح کنیم. در 
زمینه خلق پول بانک هــا یکی از مهمترین 
اقدامات کنتــرل دارایی هــای نظام بانکی 
بود که در مــورد آن برنامــه کنترلی بانک 
مرکزی در ابتدا اینگونه بود که افزایش ۲ تا 
۲.۵ درصد ماهیانه را بــرای ترازنامه بانکی 
بانک ها در نظر گرفته بودیــم ؛ ۲.۵ درصد 
برای بانک های تخصصــی و ۲ درصد برای 

بانک های غیر تخصصی.
وی ادامــه داد: پــس از اجــرای اولیــه و 
بررســی های انجــام شــده و بــا توجه به 
اینکه ما سه دسته بانک شــامل بانک های 
نســبتا خوب، بانک های ناتــراز و بانک ها و 
موسسات ناتراز ناســالم داریم به این نتیجه 
رسیدیم که یکسان دیدن همه این بانک ها 
درســت نیســت؛ لذا شــاخص کملز که از 
اســتانداردهای معتبر در زمینه رتبه بندی 
بانک هاست را مدنظر قرار داده و آن را بومی 
ســازی کردیم یعنی مواردی مانند اضافه 
برداشت ها، رعایت بخشنامه های انضباطی، 
عملکرد در بازار بین بانکی و ... را نیز مدنظر 
قرار داده و بانک ها را بر اساس آن رتبه بندی 
کردیم و این رتبه بندی را در مرحله نخست 
به بانک ها اعلام کردیم و همچنین این رتبه 
بندی مبنای اصلاح کنترل ترازنامه ها قرار 
گرفت، بنابراین در حال حاضــر اگر ما می 
گوییم سقف رشــد ماهانه ترازنامه بانک ها 
بین یک تا ۲.۵ درصد اســت همه بانکها را 
یکســان ندیدیم و بانک به بانک مشــخص 
اســت که که چه وضعیتــی دارد و چه باید 

بکند.
قائم مقام بانک مرکزی افزود: محور دیگر در 
زمینه کنترل خلق پول بانکها  جریمه عدم 
رعایت اســت و لذا اگر بانکها شرایط لازم را 
رعایــت نکنند بانــک مرکزی نــرخ ذخیر 
قانونی آنها را افزایــش خواهد داد، بر همین 
اساس در بررســی قبلی مشخص شد که ۹ 
بانک شرایط لازم را رعایت نکرده بودند و لذا 

ذخیر قانونی آنها را افزایش دادیم.
ابوالحســنی با با بیان اینکه ســقف سپرده 
قانونی پیــش از این  ۱۳ درصــد بود گفت: 
اخیرا در مرداد ماه شــورای پــول و اعتبار 
اجازه داد تا ســقف ســپرده قانونی به ۱۵ 

درصد افزایش یابد.  
وی تصریح کرد: بررســی عملکرد بانکها به 
صورت فصلــی انجام می شــود و اگر بانکی 
بتواند خودش را اصــلاح و ترازنامه اش را به 
عدد مد نظر برســاند مجــددا در جرایمش 
بازنگری می شود ما می توانیم درصد سپرده 
قانونی را کاهش داده و یا امتیازاتی به بانک 
بدهیم. این تمهیدات انضباطی است و این 
تمهیدات را با همیــن ابزارهای مالی و تذکر 
و اخطار آغاز می کنیم و اگر انجام نشــد در 
حال  اخذ مجوزهــای لازم بــرای معرفی 

بانکهای متخلف به هئیت انتظامی هستیم.
وی با بیان اینکه ممکن اســت ناترازی یک 
بانک صرفا مربــوط به این مقرره نباشــد و 
بانک تخلفات دیگری هم داشته باشد و فقط 
به دلیل یک مشــکل خاص معرفی نشود، 
افزود: به عنــوان مثال تخلف یــک بانک از 
این  مقــرره را بعد از اینکه تذکــر و اخطار و 
هشــدار دادیم و بانک توانسته باشد اصلاح 
کند و انجام نداده باشــد به شــورای پول و 
اعتبار مــی بریم. البته ممکن اســت بانکی 
به دلیل تعهداتی کــه دارد در یک دوره ای 
نتواند اصلاح مدنظر را انجام دهد که آن هم 

لحاظ می شود.

سپرده هایی که در دارایی بانک ها 
نمی نشیند!

ابوالحســنی تصریح کــرد: به طــور مثال 
بانک هایــی در بخش خصوصــی داریم که 
ســپرده می گیرند اما این سپرده در بخش 
دارایی شــان نمی آید. یکی دو بانک داریم 
که در ترازنامه بخش بدهی شان بالا می رود، 
یعنی سپرده جذب می کند ولی تسهیلات 
نمی دهنــد. بنابراین برخورد جــدی تر با 
بانکهای متخلف در دستور کار بانک مرکزی 
قرار دارد چرا که بررســی ها صرفا به کنترل 
دارایی ها محدود نیست و موارد دیگری هم 
اضافه شده که کار را برای بانکها سخت می 
کند.قائــم مقام بانک مرکزی خاطرنشــان 
کرد: بر این اســاس در حــال حاضر داریم 
کنترل ترازنامه بانکها را نســبت به گذشته 
کامل تر می کنیم، یعنی از بخش دارایی ها 
فراتر رفته و به بخش بدهی ها هم می رویم 
و ســپرده ها را نیز کنترل می کنیم که این 
موضوع در مراحل نهایــی تصویب و تنظیم 
مقررات قرار دارد و پس از نهایی شدن ابلاغ 

می کنیم.
عضو شــورای پول و اعتبار با اشاره به اینکه 
تاکنون ســپرده های سیستم بانکی کنترل 
نمی شــد و در نتیجــه برخــی بانک های 
متخلف می توانســتند بــدون محدودیت 
جذب ســپرده کنند گفــت: در واقع بانک 
منابع را گرفته و بابت سود سپرده های قبلی 
پرداخت می کرد و اگر یک زمانی تسهیلاتی 
هم پرداخت می کرد به بخش هایی مرتبط 
با خــودش پرداخت می کــرد. در حالی که 
شــما اگر خوب کنترل کنید و برای جذب 
ســپرده آن حد بگذارید طبیعی اســت که 

محدودیت در عملکرد بگذارد.
قائم مقام بانــک مرکزی گفــت: فرمایش 
حضرت آقا چند ســال پیش این بود که یک 
کمیته مدیریت نقدینگی در بانک مرکزی 
ایجاد شــود و در حال حاضر و خوشبختانه 
در دوره جدید دو کمیتــه کنترل نقدینگی 
و پایــش پایه پولی در بانــک مرکزی ایجاد 
شــده که از مهمترین، منظم ترین وچه بسا 
پرکارترین  کمیته ها در بانــک مرکزی به 
شــمار می رود و وضعیــت نقدینگی و پایه 
پولی هرهفته در ایــن کمیته ها  کنترل می 

شود.

تکمیل و اتصال سامانه های بانک 
مرکزی تا پایان سال  

ابوالحســنی با اشــاره به اینکه ده ها سامانه 
در بانک مرکــزی در زمینه هــای مختلف 
وجود دارد، افزود: برنامــه تحولی که بانک 
مرکزی در نظر گرفته بالغ بر ۶۰ پروژه است 
که ایــن پروژه ها به صورت هــم افزا تحول 
بانکی را تشکیل می دهند که در این برنامه 
به بخش هایی از آن اشاره شد و بخش هایی 
از آن هم شــاید الان وقت نباشد در مورد آن 
صحبت کنیم؛ اما مثلا یکــی از آنها همین 
بحث نظارت و کنترل بر بانک ها است که در 
این زمینه تکمیل سامانه سمات و نیز بحث 
 core بانکداری متمرکز که اصطلاحا به آن
banking می گویند و اتصال ســامانه ها به 
یکدیگر از مسائلی اســت که بانک مرکزی 
دنبال می کند و ایــن فرایند مقداری زمانبر 
است به طوری که تکمیل سامانه ها فکر می 
کنم تا پایان سال ۱۴۰۱  نهایی خواهد شد؛ 

هرچند بعضا الان هم کار می کنند.
وی ادامه داد: به طور مثــال در بحث اتصال  
کارت خوانها و پایانه های فروش  به سامانه 
مالیاتی که  بسیار هم موثر بود شاهد شفاف 
ســازی کاملی بودیم و در کنار آن مبارزه با 
پولشــویی در مراحل انجام است. چنانچه 
بتوانیم امســال در قالب اصلاح نظام بانکی 
بانکهای ناتراز ناســالم را با شفاف سازی که 
با استفاده از این ســامانه ها ایجاد می شود 
و رصد جریان گــردش وجوه بخوبی کنترل 
کنیم فکر مــی کنم تا یکی دوســال آینده 
بتوانیم شفاف سازی کاملی که در بندهای ۹ 
و ۱۹ سیاستهای کلی اقتصاد مقاومتی بوده 

را هم محقق کنیم.

برگشت نرخ ارز به قبل از خرداد ماه
ابوالحســنی گفت: در بحــث ارز باید به دو 
بخش عرضه و تقاضای ارز توجه شــود که 
خوشبختانه در برنامه تحولی  بانک مرکزی 
در هر دو قســمت مدیریت تقاضا و مدیریت 
عرضه ارز اقدامات بســیار خوبی انجام شده 
است. در مدیریت تقاضا که می تواند در نرخ 
ارز اثر بگذارد با هماهنگی کــه ما با وزارت 
صمت و وزارتخانه های درخواســت کننده 
ارز داریم چه در ثبت ســفارش ها و چه در 
زمینه ارزهای خدماتی بحمدالله به گونه ای 
عمل شده که هیچ تقاضایی نبوده است که 
ما پاســخ ندهیم حتی در دو سه ماهه اخیر 
میزان عرضه بیشــتر از میــزان تقاضا بوده 

است.
عضو شورای پول و اعتبار در خصوص عرضه 
ارز نیز گفت: در این زمینه هم در سامانه نیما 
که ارز های حاصــل از صادرات درآن عرضه 
می شود و هم در ســنا و هم در بازار متشکل 
عرضه ارز انجام می شــود، عرضه کننده ارز 
یک بخش ارز های دولتی است  و یک بخش 
عرضه ارزی اســت که صادرکنندگان غیر 
نفتی عرضه می کنند و خوشــبختانه با نرخ 
هایی که ما گذاشــته ایم انگیزه برای آوردن 
ارز در این ســامانه ها زیاد شده و دیدید که 
نرخ ارز از آن نرخ هایی کــه در خرداد ماه به 
دلیل برخی مسائل ایجاد شــده بود دوباره 
برگشــت و امیدواریــم کــه بتوانیــم این 

نوسانات را کنترل کنیم.
ابوالحسنی درباره ایجاد سامانه ای که مردم 
بتوانند با استفاده از آن آخرین قیمت ارز در 
صرافی هــا را به صورت آنلایــن رصد کنند 
گفت: با توجه بــه ابعــاد و پیچیدگی های 
سیاســت های ارزی تا جایی که اطلاع دارم 
ان شــالله تا پایان فصل پاییز شفافیت های 

لازم در این بخش باید عملیاتی می شود.

خ ۶ میلیونی بلیت هوایی تهران- نجف، دائمی شد وزیر راه وشهرسازی اعلام کرد:نر
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مدیرکل دفتر صنایع خودرویی وزارت صمت مطرح کرد
تلاش برای احیای صنعت موتور سیکلت در کشور

 مدیر کل دفتر صنایع خودرویــی وزارت صنعت، معــدن و تجارت از 
تلاش فعالان صنعتی و تولیــد کنندگان بخش خصوصی صنعت موتور 

سیکلت برای احیا این صنعت خبر داد.
به گــزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، عبــدالله توکلی لاهیجانی 
در حاشــیه دومین روز از برگزاری نمایشــگاه تحــول صنعت خودرو 
گفت: صنعت موتورسیکلت در ایران دارای پیشــینه ای طولانی بوده 
و نزدیک به ۶۰ سال ســابقه دارد که با در نظر گرفتن پارامترهایی چون 
کاهش زمان تردد در ترافیک شــهرهای بزرگ، هزینه پایین تعمیرات 
و نگهداری، اســتفاده در کســب و کارها، و افزایش قیمــت خودرو و 
ســوخت، این وســیله نقلیه همواره از محبوبیت بالایی در میان مردم 
کشور برخوردار بوده است.توکلی با بیان اینکه در همه این سال ها تولید 
موتورسیکلت در کشــور فقط متمرکز بر فرآیند مونتاژ بوده افزود: این 
صنعت در حوزه دستیابی به خودکفایی و بالا بردن عمق داخلی سازی 
به خصوص در بخش های مهم موتورســیکلت شــامل موتور احتراقی 
و گیربکس هیچــگاه موفق نبــوده و عمده فعالیت خــود را بر واردات 

محصولات، به ویژه از کشورهای چین و هند، معطوف ساخته است.
وی از تلاش برای اجرای ســه رویکرد با هدف ایجــاد تحول در صنعت 
موتورســیکلت کشــور و احیای آن گفت و افزود: رویکرد اول در حوزه 
افزایش عمق داخلی ســازی در مورد محصولات پر تیراژ و پر فروش به 

منظور دستیابی به پلتفرم بومی است.
توکلی لاهیجی در ادامه گفت: رویکرد دوم در حوزه طراحی، توســعه 
و تولید موتورســیکلت های برقی و رویکرد ســوم معطــوف به ایجاد 

زیرساخت سواپ در موتورسیکلت های برقی است.

در بازدید از نمایشگاه پدافندی و جنگ الکترونیک وزارت دفاع
وز بخشی   سخنگوی کمیسیون صنایع: امر

از اقتدار ایران مرهون تولیدات و دستاوردهای 
دفاعی کشور است

سخنگوی کمیسیون صنایع با حضور در نمایشــگاه پدافندی و جنگ 
الکترونیک وزارت دفاع از دستاوردهای این مجموعه بازدید کرد.

به نقل از روابط عمومی وزارت دفــاع، روح الله عباســپور در  بازدید از 
نمایشــگاه دســتاوردهای وزارت دفاع طی ســخنانی اظهار داشت: 
مشاهده دســتاوردهای دفاعی بیانگر این واقعیت است که وزارت دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مسلح و دیگر دستگاه هایی که در مسیر موفقیت 

هستند؛ برای ایران اسلامی ایجاد افتخار کردند.

وی در همین رابطه افزود: امروز بخشی از اقتدار جمهوری اسلامی ایران 
مرهون تولیدات و دســتاوردهایی اســت که با تلاش دست اندرکاران 
صنعت دفاعی و نیروهای مســلح به دســت آمده و به فضل الهی امروز 
وزارت دفاع، کشــور را در موقعیــت و جایگاهی قــرار داده که قدرت 
های بزرگ نظامی را نگران کرده اســت. عباســپور تصریح کرد: روزی 
صنعت دفاعی قادر به تولید ۷۰ نوع محصول بود و امروز علی رغم همه 
محدودیت ها این صنعت با تکیه بر ظرفیت هــای داخلی قادر به تولید  

۸۰۰ نوع محصول در حوزه دفاعی است.  
ســخنگوی کمیســیون صنایع و معادن با بیان اینکه امروز قدرت دنیای 
بلوک شرق محصولات صنعت دفاعی ایران را خریداری می کند، گفت: این 
موضوع نشــان دهنده توفیقات وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در 
حوزه تولید تجهیزات و تسلیحات نظامی و دفاعی است.عباسپور با تقدیر و 
سپاسگزاری از مجموعه دست اندرکاران دفاعی افزود: خدا محوری، انجام 
کارها به صورت اعتقادی، حاکمیت فرهنگ شــهادت، روحیه بســیجی و 
جهادی حرکت کردن در مجموعه وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 

از مولفه های مهم پیشرفت صنایع دفاعی کشور است.
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن با بیان اینکه توفیقات وزارت دفاع 
با محدودیت های منابع مالی و در شــرایط تحریم حاصل شــده است، 
خاطرنشان کرد: در این زمینه دولت و مجلس وظیفه دارند در حد اعلا، 
منابع مالی صنعت دفاعی کشــور را تأمین نمایند تا ان شاءالله همچنان 
صنعت دفاعی کشور در مســیر خلاقیت، ابتکار و نوآوری بوده و اقتدار 

روز افزون را ایران اسلامی به ارمغان آورد.

آخرین جزییات از سطح مبادلات تجاری ایران و سوریه
وازه  ورود کالاهای ایرانی    دمشق؛ در

به منطقه مدیترانه
رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و سوریه اظهار داشت: از سال های 
گذشته تفاهم نامه تعرفه صفر با سوریه داشتیم که اگر این اتفاق اجرایی 
شــود، برای ایران گام مهم و اساسی اســت چراکه می دانیم ۲۲ کشور 
عربی، با یکدیگر تعرفه صفر دارند و اگر ما هم نرخ صفر را با سوریه برقرار 
کنیم، این کشــور می تواند دروازه ای برای ورود کالاهــای ما به لبنان، 

اردن و حتی تا مدیترانه باشد.
کیوان کاشــفی در خصوص تبــادلات تجاری میان دو کشــور ایران و 
سوریه گفت: براساس آخرین آمار، در سال گذشته رقم تبادلات رسمی 
ما به ۲۱۸ میلیون دلار رسید که تقریبا حدود ۹۰ درصد از آن، صادرات 
ایران به سوریه و ۱۰ درصد واردات ما از سوریه بود. البته این آمار رسمی 
است و با توجه به مشکلات حمل و نقلی که با سوریه داریم، متاسفانه در 
حال حاضر بخشی از صادرات به صورت غیرمستقیم و از طریق عراق  به 
آن انجام می شود. بطوریکه طبق آمار ۶-۸ درصد صادراتی که به عراق 
انجام می شود، مقصد نهایی آن سوریه است و به نام عراق صادر می شود 
که در آمارهای رســمی ما قرار نمی گیرد. امیدواریم با حل مشــکلات 

حمل و نقل، به صورت ترانزیت مستقیما به کشور سوریه ارسال کنیم.
وی در خصــوص پیشــرفت مبادلات تجــاری میان دو کشــور، گفت: 
براساس آمار گفته شده نسبت به سال ۱۳۹۹ تقریبا ۱۰۰ درصد افزایش 
پیدا کرده و این پیشرفت خوبی بود، امیدواریم تداوم افزایش صادرات به 
سوریه را داشته باشیم. در ماه های نخست ســال یک مقدار تنزل تقریبا 
۱۰ درصدی نسبت به ســال قبل داشــتیم که البته در ماه پنجم تقریبا 
جبران شده و الان نســبت به پنج ماهه اول پارســال افزایش نداریم اما 
کاهش هم نداریم. به آن دلیل است که شرایط اقتصادی در سوریه، خوب 
نیست و تحریم های آمریکا شــرایط ارزی آن ها را با مشکل مواجه کرده و 
از سویی کشور سوریه قوانین بسیار سختی در حوزه واردات به کشورش 
از لحاظ تعرفه هــا و ممنوعیت ها قــرار داده که این موضــوع بر تبادل 
اقتصادی ما هم بی اثر نبوده است.کاشفی در ارتباط با تعرفه های تجاری 
مقرر شــده میان دو کشور گفت: از سال های گذشــته تفاهم نامه تعرفه 
صفر با سوریه داشتیم که اگر این اتفاق اجرایی شود، برای ایران گام مهم 
و اساسی است چراکه می دانیم ۲۲ کشــور عربی، با یکدیگر تعرفه صفر 
دارند و اگر ما هم نرخ صفر را با ســوریه برقرار کنیم، این کشور می تواند 

دروازه ای برای ورود کالاهای ما به لبنان، اردن و حتی تا مدیترانه باشد.

تولید

ســخنگوی وزارت صمت با بیان اینکه واجدین شرایط 
واردات خودرو تا ۱۹ شهریور فرصت دارند درخواست 
خود را به دفتر صنایع خودرویی وزارت صمت تحویل 
دهند، گفت: مرحله اجرایی واردات خودرو عملًا از اول 

مهرماه آغاز می شود.
امید قالیبــاف با بیان مطلب افزود: آییــن نامه واردات 
خودرو ســه گروه را شامل می شــود که پس از ارسال 
درخواســت در مهلت مقرر یاد شــده )حداکثر تا آخر 

شهریور( اسامی شرکت های منتخب اعلام می شود.
وی گفت: پس از تایید و اعلام شرکت هایی که الزامات 
آیین نامه واردات خــودرو را با امتیاز بالاتری کســب 

کرده اند، واردات خودرو می تواند انجام شود.

سخنگوی وزارت صمت ســه گروه اولویت 
نخست مشــمول آیین نامه واردات خودرو 
را واردکننــدگان خــودروی اقتصــادی، 
سرمایه گذاران خارجی متقاضی ایجاد خط 
تولید و متقاضیان واردات خودروی برقی به 

مناطق آزاد برشمرد.
قالیباف در مورد متقاضیان واردات خودروی 

اقتصادی نیز اظهار داشت: شرط لازم برای این دسته، 
الزام به انتقال فنــاوری و ارائه خدمــات بعد از فروش 
اســت، اما اگر علاوه بر این موارد برنامه داخلی سازی 

داشته باشند امتیاز مضاعف محسوب می شود.
وی خاطرنشان کرد: در درخواســتی که ارائه می شود 

باید علاوه بر مشخص شدن جزئیات الزامات 
گفته شــده، نوع خودرویی کــه قصد وارد 

کردن آن را دارند نیز مشخص شود.
مشاور رســانه ای وزیر صمت عنوان کرد: در 
خصوص متقاضیان ســرمایه گذاری ایجاد 
خط تولید خودرو نیز مشــوقی در نظر گرفته 
شده است که بتوانند هزینه های ریالی خود 
را بابت خرید کارخانه و راه انــدازی خط تولید از طریق 
واردات خودرو و فروش آن تامین کنند.وی تاکید کرد: 
استفاده از این مشوق مازاد بر سقف یک میلیارد یورویی 
واردات خودرو خواهد بود.قالیباف در خصوص واردات 
خودرو در مناطق آزاد نیز گفــت: در مناطق آزاد فقط 

خودروی برقی مجوز واردات دارد و شــرایط متقاضیان 
مشــابه واردکنندگان خودروی اقتصادی است، با این 
توضیح که فعلًا داخلی ســازی مورد نظر نیســت و به 
جای آن باید وارد کننده نســبت به ایجاد زیرساخت و 
ایستگاه شــارژ خودرو تعهد دهد.ســخنگوی وزارت 
صمت درخصوص نحوه بررســی درخواست ها و تایید 
نهایی شــرکت ها نیز تصریح کرد: هر شرکتی که امتیاز 
بیشــتری از الزامات آیین نامه نظیــر انتقال فناوری به 
دست آورد، اولویت خواهد داشت.قالیباف در پایان در 
مورد حقــوق دولتی واردات خودرو نیز اظهار داشــت:  
تعیین درصد حقوق دولتی بر اساس قیمت کشف شده 

نهایی در بورس کالا مشخص می شود.

یک عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با اعلام 
اینکه دولت قصد جابه جایی وزیر صمت را دارد، گفت: 
شــاید به دلیل جابه جایی وزیر صمت واگذاری سهام 

دولتی ایران خودرو و سایپا به تعویق بیفتد.
عضو کمیســیون صنایــع و معادن مجلــس در مورد 

واگذاری ســهام دولتی خودروســازها اظهار داشت: 
واگذاری جزء اهداف و مطالبات مجلس است اما اینکه 
به چه کســی و چگونه واگذار شــود اهلیت طرف باید 

مورد توجه قرار گیرد.
لطف الله ســیاهکلی با بیــان اینکه واگذاری ســهام 

ایران خودرو و ســایپا فی النفســه خوب است، گفت: 
واگــذاری را قبول داریم و در تلاش هســتیم تا در یک 
پروسه برنامه ریزی شــده این اتفاق و تحول در صنعت 

خودروسازی کشور رخ دهد.
نماینده مردم قزوین گفت: اگــر تصدی گری دولت 

در حوزه هایی که بخش خصوصــی می تواند فعالیت 
کند، کم شــود خوب اســت چون این موضوع باعث 
ایجاد فضای رقابــت در بین صنعت خودروســازی 
کشور می شــود و از انحصار در این صنعت جلوگیری 

می کند.

و خودر

و خودر

خریــدار   وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات به تشکیل شــورای عالی فضایی 
بعد از ۱۰ ســال و مصوبات آن اشاره و تاکید 
کرد: ایران هم اکنون جزو ۱۰ کشــور دارای 
فناوری فضایی است و برنامه داریم تا پایان 
دولت سیزدهم، ماهواره های سنگین را در 

مدارهای لئو قرار دهیم.
عیســی زارع پور-وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات- در نماز جمعه شــهر ســاری در 
ســخنانی با اشــاره به کار شــبانه روزی و 
مجاهدانه تمام اعضای دولــت، اظهار کرد: 
دولت ســیزدهم دولتی مردمــی و عدالت 
محور اســت کــه در تلاش اســت بــا کار 
مجاهدانه مشــکلات پیچیده کشور را حل 

کند.
وی با اشاره به ســفرهای رییس جمهور در 
یک ســال گذشــته، افزود: دولت به دنبال 
انجام کارهای بزرگی اســت که در گذشته 

کمتر مورد توجه قرار گرفته بود.
زارع پور شــجاعت در اجرای طرح مردمی 
سازی یارانه را یکی از این کارها عنوان کرد و 
گفت: این اقدام رانت و فساد را در این حوزه 
از بین می برد و برکات آن در آینده مشخص 

می شود.
وی ایجاد نهضت واکسیناســیون و کاهش 
مرگ و میر کرونا را یکی دیگــر از اقدامات 
دولت دانســت وبیان کرد: ۶ میلیون بیمه 

نشده نیز در یک سال گذشته بیمه شدند.
وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات تعامل و 
ارتباط عزت مدارانه با کشــورهای همسایه 
و دیگر کشــورها را از دیگر دســتاوردهای 
دولت سیزدهم در یک ســال گذشته اعلام 
کرد و ادامه داد: تاکنــون بیش از صد هیات 

تجاری بین ایــران و کشــورهای مختلف 
در رفت و آمد بوده اند و ده هــا میلیارد دلار 
ســرمایه گذاری خارجی در کشــور جذب 

شده و یا در حال انجام است.
براســاس اعلام وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات، وی به پرتاب ماهــواره خیام با 
همکاری روسیه نیز اشــاره کرد و خبر داد: 
تصاویر دریافتی ماهــواره خیام به زودی 
منتشر می شــود و یکی از استان هایی که 
می تواند بــرای کارکردهــای مختلف از 
این تصاویر اســتفاده کند استان مازندران 

است.
همچنین وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 

با اشــاره به راه اندازی درگاه خدمات دولت 
هوشمند، افزود: تاکنون ۲۰ درصد خدمات 
از طریــق این درگاه ارائه می شــود و برنامه 
داریم تا پایان این دولت با ارائه تمام خدمات 
دولتی کسی نیاز به مراجعه نداشته باشد و از 
منزل با گوشــی یا کامپیوتر خود از خدمات 

دولتی بهره مند شود.
زارع پور ایجاد دسترســی فیبر نوری برای 
منازل و کســب و کارها، حمایت از شــبکه 
های اجتماعــی و پلتفرهای بومی را از دیگر 

برنامه های وزارت ارتباطات عنوان کرد.
وی نیروی انســانی را مهم ترین ســرمایه 
کشور دانست و تاکید کرد مشکلات کشور 

به دست جوانان ایرانی قابل حل است.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: قطار پیشــرفت 
و توسعه فناوری در کشــور در حال حرکت 
اســت و با تلاش جوانان هیچ زمانی متوقف 

نمی شود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین 
در دیــدار با مردم روســتای ســوادکوه، با 
اشاره به پیشرفت کشــور در ابعاد مختلف 
در ســال های بعد از انقلاب، اظهار کرد: این 
پیشرفت ها کمتر گفته می شود و دشمن نیز 
برای ناامید کردن مردم برنامه دارد تا ذهن 
آنان را تغییر دهد. باید پیشرفت های کشور 

گفته شود تا امید در مردم افزایش یابد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات به توسعه 
شــرکت های دانــش بنیان در چند ســال 
گذشته اشــاره کرد و خبر داد: در چند روز 
آینده نخســتین محموله مخابراتی تولید 

ایران به برخی کشورها صادر می شود.
وی بــا اشــاره بــه صــادرات دســتگاه 
مونیتورینگ به ۹۰ کشــور و پیشرفت های 
فضایی تشــریح کــرد: جوانان مــا امروز با 
کار عالمانه و شــبانه روزی در حال فعالیت 
هســتند و تمام شــاخص ها رو به پیشرفت 
است، البته برخی کاستی ها هم وجود دارد 
که دولت ســیزدهم با کار بیشــتر به دنبال 

برطرف کردن این مشکلات است.
زارع پور ســفر رییس جمهور در یک سال 
به ۳۱ اســتان را بی ســابقه توصیف کرد و 
گفت: قبل از هر سفر اســتانی هفته ها کار 
کارشناســی برای مصوبات دولت انجام می 

شود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در بخش 
دیگر از ســخنان خود به وضعیت ارتباطات 
روســتاها اشــاره کرد و گفت: در یک سال 
گذشــته ۲۴ روســتای بالای ۲۰ خانوار در 
شهرستان سوادکوه به شبکه ملی اطلاعات 
متصل شدند و تا پایان سال نیز ۱۶ روستا به 

این شبکه متصل می شوند.
وی تاکید کرد: مشــکل ارتباطات روستای 
جمشید آباد تا پایان ســال جاری مرتفع و 
این روستا به شــبکه ملی اطلاعات متصل 

شود.
زارع پور افــزود: با اتمام روســتاهای بالای 
۲۰خانوار، روســتاهای زیــر ۲۰ خانوار با 
اولویت روســتاهای گردشــگری در برنامه 

قرار می گیرد.

خریدار  رئیس کل گمرک ضمن تشریح 
آخرین وضعیــت واردات تلفــن همراه به 
کشور از تعیین تکلیف خودروهای دپو شده 
خبر داد.علیرضا مقدسی در نشست خبری، 
با بیان اینکه برای نخســتین مرتبه میزان 
دریافــت مالیات بر ارزش افزوده بیشــتر از 
حقوق ورودی گمرک شــده اســت، اظهار 
کرد: یکی از دلایل آن این اســت که حقوق 
ورودی کالاهای اساسی و دارویی از چهار به 
یک درصد کاهش یافت.به گفته وی کشور 
دارای ۱۳۹ گمــرک اصلــی و ۲۳۱ مکان 
استقرار گمرکی است.رئیس کل گمرک با 
بیان اینکه قاچاق کالا در پنج ماه نخســت 
سال جاری ۱۲۳۸ پرونده بوده است، اظهار 
کرد: ارزش این پرونده هــا ۲۸ هزار میلیارد 
است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
۵۰ درصد افزایش داشــته است. همچنین 
در این مدت ۱۴.۵ تن پیش ساز مواد مخدر 
در گمرک ماهی رود و دوغارون کشف شده 
است.مقدســی همچنین در مــورد قاچاق 
انســان توضیح داد: ۱۶۱ پرونــده قاچاق 
انســان وجود دارد که بر این اساس ۱۲۹۵ 
نفر کشف شــده اند که اکثرا از همسایگان 

شرقی و در مرز بازرگان بوده است.

تعیین تکلیف کالاهای ماندگار 
در گمرک

وی در ادامه از کاهــش ماندگاری کالاها در 
گمرک خبر داد و افزود: تغییر سیاست های 
تجــاری و ارزی باعث افزایــش ماندگاری 
کالاهــا در گمرک می شــد کــه در دولت 

سیزدهم سعی شــد این موضوع رسیدگی 
شــود. بر این اســاس متوجه شــدیم یک 
میلیون و ۲۵۰ هزار تن کالا در گمرک وجود 
دارد کــه ماندگاری زیادی طی ســال های 
گذشــته داشــته اند.رئیس کل گمــرک 
ادامه داد: تاکنون بیــش از یک میلیون کالا 
ارزیابی و به ســازمان اموال تملیکی اعلام 
شده اند. ۲۵۰ هزار تن کالا باقی مانده است 

که شامل کالاهای اساسی نمی شود.

۷0 درصد مبادلات تجاری گمرک
 با دستگاه ایکس ری انجام می شود

مقدســی با تاکید بــر اینکــه هزینه خرید 
دستگاه ایکس ری بســیار بالا است، اظهار 
کرد: هزینه دســتگاه داخلی ۶۰ میلیارد و 
دستگاه خارجی ۱۰۰ میلیارد تومان است. 
باید ســرمایه گذاران را به ســرمایه گذاری 
در این بخش تشــویق کرد. در حال حاضر 
گمرکات مهم زمینی به دستگاه ایکس ری 
مجهز هســتند.وی با بیان اینکه حدود ۷۰ 
درصد مبادلات تجاری به دســتگاه ایکس 
ری کامیونــی مجهز اســت، گفــت: چهار 
دستگاه ایکس ری تولید داخلی افتتاح شده 
است که خودروهای سواری که وارد کشور 

می شوند را اسکن می کنند.

تسهیل تجارت با روسیه
رئیــس کل گمرک از همکاری ســه جانبه 
بین ایران، آذربایجان و روســیه خبر داد و 
افزود: برای گســترش مبــادلات تجاری با 
روسیه یک همکاری شــکل گرفت. کشور 

آذربایجــان در مرز خشــکی بیــن ایران و 
روسیه قرار گرفته اســت و بعضا تجار از فک 
پلمب و معطلی زیاد در مرز اذربایجان گلایه 
داشتند.مقدسی ادامه داد: در این راستا طی 
نشســتی که با گمرک اذربایجان داشتیم 
نتایج خوبی برای تســهیل این امر حاصل و 

یک سند سه جانبه امضا شد.

تراز تجاری کشور منفی شد
وی در ادامه در مورد تجــارت خارجی پنج 
ماهه سال جاری توضیح داد: وزن صادرات 
کالاهای غیرنفتی در ایــن مدت بالغ بر ۴۴ 
میلیون تن بــه ارزش ۲۰ میلیــارد و ۹۲۴ 
میلیون دلار بوده که نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته با کاهش ۳.۵ درصدی در وزن 
و افزایش ۲۱.۳۲ درصدی در ارزش دلاری 
مواجه بوده اســت.رئیس کل گمرک ادامه 
داد: میزان واردات نیــز با کاهش ۸.۵۳ تنی 
در وزن و افزایــش ۱۹.۶۵ دلاری در ارزش 
مواجه بوده که نســبت به مدت مشابه سال 
قبل به ۱۴ میلیون تن در وزن و ۲۱ میلیارد 
و ۶۶۵ میلیون دلار رســیده است که نشان 

می دهد تراز تجاری منفی شده است.

واردات آیفون نداشتیم
مقدســی در مورد اقلام عمــده صادراتی و 
وارداتی توضیح داد: عمــده اقلام صادرات 
پروپان مایع، متانپل، پلی اتیلن، شمش اهن 
و فولاد و عمده اقلام وارداتــی گندم، برنج، 
ذرت دامی، دانه ســویا، گوشی تلفن همراه، 
شکر تصفیه شــده، روغن بوده است.رئیس 

کل گمرک ایران با تاکید بــر اینکه واردات 
گوشی در رتبه نخســت واردات قرار دارد، 
گفت: در پنج ماهه نخســت واردات آیفون 
نداشتیم.مقدسی در پاســخ به سوال ایسنا 
در مورد واردات تلفن همراه بالای ۶۰۰ دلار 
نیز اظهار کرد: در چهار ماهه نخســت سال 
جاری ۱۶۶ هزار دستگاه تلفن همراه بالای 
۶۰۰ دلار به کشــور وارد شــده است. البته 

بحث حقوق ورودی آن ها مطرح است.

تعیین تکلیف خودروهای دپو شده
وی در پاســخ بــه ســوال دیگر ایســنا در 
مــورد خودروهای دپو شــده در گمرک نیز 
توضیــح داد: موضوع ثبت ســفارش جعلی 
این خودروها مطرح اســت کــه همه موارد 
اخیرا تعیین تکلیف شده اســت و به فروش 
خواهند رسید. در واقع مرجع قضایی درحال 
تعلین تکلیف آن اســت.معاون وزیر اقتصاد 
همچنین در پاسخ به ســوال ایسنا در مورد 
اســتفاده از خودروهای دپو شــده در مدت 
جــام جهانــی در منطقــه ازاد کیش گفت: 
از این موضــوع اطلاع ندارم، امــا ورود اکثر 

ایــن خودروها به دلیل اینکــه بالای ۲۵۰۰ 
سی سی یا ساخت کشــور خاصی هستند به 
کشور ممنوع است.مقدســی در مورد اینکه 
گفته می شــود تجهیزات برخــی خودروها 
دزدیده شده اســت، عنوان کرد: با توجه به 
شرح وظایف گمرک، این نهاد انباردار نیست 
و مرجع تحویل گیرنده اســت. من دزدی را 
تایید نمی کنم و تاکنون شــکایتی مبنی بر 
این نداشــتیم.وی در مورد واردات کالا نیز 
اظهار کرد: گمرک آمادگــی لازم برای ورود 
خودروهای خارجی را دارد. ســقف آن یک 
میلیارد دلار اســت. اگر ۱۰ هزار یورو باشند 
۱۰۰ هزار خودرو و اگر ۲۰ هزار یورو باشــند 
۵۰ هزار خودرو وارد شــده و از طریق بورس 
کالا عرضه خواهند شــد.رئیس کل گمرک 
ایــران در ادامــه در مورد آخریــن وضعیت 
کالاهای اساسی در گمرک توضیح داد: ۳.۵ 
میلیون تن کالای اساسی در بنادر، ۵۰۰ هزار 
تن در اسکله ها، یک میلیون تن در لنگرگاه ها 
و جمعا پنــج میلیون تن کالای اساســی در 
گمرک اســت که تشــریفات آن ها درحال 

انجام بوده و هیچ نگرانی ای وجود ندارد.

و تا ۱۹ شهریور سخنگوی وزارت صمت خبر داد؛ ارائه درخواست متقاضیان واردات خودر

و و سایپا شاید به تعویق بیفتد واگذاری سهام دولتی ایران خودر
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وزیر نفت تاکید کرد
افزایش همکاری ایران و نیجریه در حوزه انرژی

 وزیر نفت ایران در دیدار با وزیر نفت نیجریه با اشاره به وجود زمینه های 
همکاری دو کشــور در حوزه انرژی گفت: امــروز امیدواریم با امضای 
تفاهم نامه ها میان دو کشــور زمینه همکاری در حــوزه انرژی افزایش 

یابد.
 جواد اوجی، وزیر نفت ایران با تیمپره سیلوا، وزیر نفت نیجریه در محل 

وزارت نفت دیدار کرد.
اوجی در ابتدای این دیدار درگذشت محمد سانوسی بارکیندو دبیرکل 
اوپک را تســلیت گفت و اظهار داشت: از ایشــان خدمات شایسته ای 

ماندگار شد.
اوجی با اشــاره به اینکه در حاشــیه اجلاس جی یی ســی اف جلسات 
خوبی داشــتیم و توافقات خوبی حاصل شــد، گفت: ایران و نیجریه در 
حوزه انرژی ظرفیت خوبی دارند که امیدواریم توســعه پیدا کند. ایران 
و نیجریه ذخایر نفت و گاز بالایی دارند و نیجریه ششــمین صادرکننده 

ال ان جی جهان است.
وی ادامه داد: هر دو کشــور عضو اوپک، اوپک پلاس و اجلاس جی ای 

سی اف هستند که زمینه همکاری لازم را ممکن می کند.
وزیر نفت با تاکید بر اینکه این ســفر به دعوت رسمی انجام شده، گفت: 
امروز امیدواریم با امضای تفاهم نامه ها میان دو کشور زمینه همکاری 

در حوزه انرژی افزایش یابد. 
وی افزود:ایــران ظرفیت تولیــد روزانه یک میلیارد متــر مکعب گاز و 
۴ میلیون بشــکه نفت را دارا است و تمامی پالایشــگاه های نفت و گاز 

کشورمان توسط متخصصان داخلی تعمیر و نگهداری می شود.

بنزین پتروشیمی آلودگی ندارد
 برنامه ای برای واردات بنزین نداریم

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی در پاسخ به 
این سوال که آیا امسال احتمال واردات بنزین وجود دارد، گفت: امسال 
برنامه ای برای واردات بنزین نداریم اما باید دید که شرایط چگونه پیش 

می رود.
جلیل سالاری، با بیان اینکه آدرس غلط برای بنزین می دهند، در 
پتروپالایشگاه ها یکی از سیاســت ها این است که در برخی شرایط 
محصولات پتروشیمی را متناسب با شــرایط بازار تولید می کنند، 
اظهار کرد: به طور مثال واحدهای قیرســازی و نفــت کوره، این 
دو، یک ترکیب در پالایشگاه هســتند، یک زمانی فصل تولید قیر 
است که واحد قیر فعال می شــود و زمانی که فصل تولید نفت کوره 
باشــد، این بخش تولید می کند؛ این یک زنجیره اســت که اتفاق 
می افتد و می توان از داخل ایــن زنجیره ها بنزین اســتاندارد نیز 

تولید کرد.

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی در پاسخ به 
این سوال که آیا اکنون از بنزین پتروشــیمی در داخل کشور استفاده 
می شود، گفت: می توانیم تولید کنیم و اکنون نیز پتروشیمی ها تولید و 
صادر می کنند، برای داخل نیز می توان از این ریفورمیت اســتفاده کرد 

و مشکلی ندارد.
ســالاری درباره صحبت هایی که در مورد آلودگی بنزین پتروشــیمی 
مطرح می شود، اظهار کرد: آلودگی ندارد؛ مولفه بنزین است و ترکیبات 
پالایشگاهی نیز لحاظ می شــود. مولفه بنزن نهایتا بنزین نیست و یک 
ترکیب تبدیل به بنزین استاندارد می شود که بر اساس آن امکان تولید 
در داخل وجود دارد اما اکنون ظرفیت داریم و شــرایط مناسب است و 
با آمدن پالایشگاه آبادان نیز  ۳۰۰ هزار بشکه به این ظرفیت اضافه می 

شود.
وی با بیان اینکه موجودی نسبت به سال گذشته ۱۰۰ میلیون کسری 
دارد، گفت: با توجه به اینکه فصل سفر این ماه به اتمام می رسد به سراغ 

ذخیره سازی ها می رویم.

سفر شبانه وزیر نیرو به همدان
وهای عملیاتی در حل مسئله آب همدان تلاش نیر

وزیر نیرو برای  پیگیــری میدانی پروژه انتقال آب بــه همدان به محل 
اجرای این پروژه رفته بود، تا بامداد شنبه در بخش های مختلف اجرای 

این پروژه، پیشرفت آن را پیگیری کرد.

به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو، علی اکبر محرابیان در حاشیه 
بازدید میدانی شبانه از پروژه های آبرســانی همدان، با اشاره به اجرای 
خط اصلی انتقال آب به این شــهر، اظهار کرد: کاهش شــدید آب سد 
اکباتان از ۱۱۰۰ لیتر به کمتر از ۴۰۰ لیتر، مشــکلاتی برای اهالی شهر 
همدان به وجود آورده، بر همین اســاس به دنبــال تامین منابع جدید 

برای آب این منطقه هستیم.
وی اضافــه کرد: از نقــاط مختلف اطراف همدان در حال آبرســانی 
به این شــهر هســتیم، به نحوی کــه پروژه های متعــددی در این 
حوزه تعریف شــده و امکانات، تجهیزات و لــوازم موردنیاز از نقاط 
مختلف کشور و شــرکت های آبفا به این شهر ارســال شده و به طور 
شــبانه روزی برای خدمت به هموطنان و حل این مشــکل در حال 

تلاش هستیم.
وزیر نیرو با بیان اینکه امیدواریم مردم به زودی شــاهد اثربخشی نتایج 
تلاش های انجام شده باشند، خاطرنشــان کرد: دیروز و امروز بخشی از 
آبی که از دســت رفته بود، جبران شــده و در روزهای آینده میزان آب 

مورد نیاز باقیمانده هم تامین خواهد شد.
وی با اشــاره به مشــکلات موجود و وجود دو شــبکه آبرسانی در شهر 
همدان، افــزود: این موضوع مشــکل دیگری بود کــه در زمان کاهش 
آب سد اکباتان، به چشــم می خورد؛ در طول چند شبانه روز گذشته، 
عملیات اجرایی اصلاح شــبکه آغاز شد تا آب از یک ســامانه واحد به 

تمامی نقاط شهر همدان برسد.
وزیر نیرو اظهار امیدواری کرد که با انجام اقدامات لازم، تامین آب شهر 

همدان به حالت عادی برگردد.

و نیر

خریــدار  صنعــت پالایــش در دولت 
ســیزدهم، رشــد ۶ درصدی پالایش نفت 
خام و میعانات گازی و افزایش ۲۳ درصدی 
تامین و توزیع ســوخت خودروها نسبت به 
سال گذشته را تجربه کرده است. همچنین 
۸۰ درصــد از تعهــدات خود را نســبت به 
تحویل وکیوم باتوم تهاتری به شرکت های 

قیرساز عملیاتی کرده است.
 در دولــت ســیزدهم اجــرای طرح های 
راهبردی و تغییر مســیر از سوخت محوری 
به سود محوری با پالایش روزانه دو میلیون 
و ۲۰۰ هزار بشکه نفت خام و میعانات گازی 
و تولید ۱۱۲ میلیــون لیترگازوئیل، ۱۰۰ 
میلیون لیتر بنزیــن، افزایش ۲۳ درصدی 
تامیــن و توزیع ســوخت وجابجایی ۱۳۵ 
میلیارد لیترفرآوده های نفتی در شعاع ۵۰۰ 
کیلومتردر کشور، ثبت رکورد انتقال ۱۲۸ 
میلیارد لیترنفت خام و فرآورده های نفتی، 
تثبیت و افزایش ذخایر استراتژیک سوخت 

کشور اجرایی شد.
همچنیــن تامین خــوراک ۹۵ نیــروگاه  
تولید برق و انرژی در جهــت جلوگیری از 
خاموشی های گســترده در کشور به میزان 
۱۸ میلیــارد و ۶۰۰ میلیون لیتر، ارســال 
سوخت به صنایع بزرگ به میزان ۵ میلیارد 
و ۳۰۰میلیون لیتر، تبدیل کارگاهی بیش 
از ۱۰۰ هزار خــودروی عمومی تاکســی 
و وانت به دوگانه ســوز به صــورت رایگان، 
فراهم کردن زیر ساخت و صادرات دریایی 
گاز مایع در پایانه شــهید باهنر و جلوگیری 
از انباشت و ســوزاندن ۲۰۰۰ تن در روز با 
حدود ارزش صادراتی ۳۶۵ میلیون دلار در 

سال نیز محقق شد.
انعقاد تفاهمنامه مطالعات فنی و مهندسی 
احــداث پالایشــگاه های جدید و توســعه 
پالایشگاه های موجود در کشورهای حوزه 
کارائیب با هدف جلوگیری از خام فروشــی 
و ایجاد ارزش افــزوده، را میتوان از خدمت 
رســانی به مردم ایران در دولت ســیزدهم 

برشمرد.

از تامین خوراک نیروگاه ها 
تا سوخت رسانی به پمپ بنزین ها

صنعت پالایش و پخش در فصل سرد سال، 
تعهدات جدیدی را علاوه بر تامین سوخت 
روزانه صنایع و بخش خانگی و جایگاه های 
عرضه سوخت متحمل می شود. کمبود گاز 
در نیروگاه ها طی دو سال گذشته دوصنعت 
برق و گاز را با بحرانی جدی روبرو کرده بود. 
در این بین با ارسال روزانه حدود ۳۷ میلیون 
لیتر ســوخت مایع به نیروگاه های کشور، 
در شــش ماهه نخست ســال ۱۴۰۰ منجر 
به عدم خاموشــی گســترده در کشور شد. 
براساس آمار موجود در سال ۱۴۰۰، حدود 
۱۸ میلیــارد و ۶۰۰میلیون لیتر ســوخت 
مایع بــه نیروگاه های کشــور تحویل داده 

شده است.
همچنین در فرآیند تامین و توزیع سوخت 
به بازارهای داخلی نیز آمار گویای این است 
که از نیمه دوم سال ۱۴۰۰ تا تیرماه ۱۴۰۱ 
بیش از ۶۱ میلیارد لیتر ســوخت شــامل 
گازوئیل و بنزیــن به جایگاه هــای عرضه 

سوخت در سراسر کشور ارسال شده است.

100 هزار خودروی عمومی دوگانه سوز 
شدند

با نگاهی به الگوی مصــرف بنزین می توان 
دریافت کــه یک جهــش قابــل توجه در 
مصرف بنزین رقم خواهد خورد، به گونه ای 
که طی سال ۱۴۰۵ به ۱۱۷ میلیون لیتر در 

روز، در ســال ۱۴۱۰ به ۱۳۴ میلیون لیتر 
در روز و در افق سال ۱۴۲۰ به بیش از ۱۵۳ 

میلیون لیتر در روز خواهد رسید.
از ایــن رو مدیریت بهینه مصرف ســوخت 
برای جلوگیری از بحــران پیش رو در صدر 
برنامه هــای اجرایی قرار گرفته اســت. در 
این فرآیند از جمله اقداماتی که انجام شــد 
در بخش تبدیل کارگاهی، یــک قرارداد با 
گروه صنعتی ایران خــودرو به منظور تولید 
۴۵ هزار خودروی دوگانه سوز اعم از تاکسی 
و وانت در آذرماه ســال ۱۴۰۰ به ارزش ۲۰ 
میلیون دلار منعقد شــد تا ضمن مدیریت 
مصــرف بنزیــن صرفه جویــی ارزی قابل 

توجهی را رقم بزند.
ایــن درحالی اســت که بر اســاس مصوبه 
شورای اقتصاد، مقرر شد یک میلیون و ۲۰۶ 
هزار خودرو مجهز به سیســتم دوگانه سوز 
شوند که براساس آمار موجود از تیرماه سال 
گذشته تا تیرماه ســال جاری بالغ بر ۱۰۰ 
هزار خودروی عمومی با تســهیلات رایگان 

دوگانه سوز شده اند.

اقدام برای مکانیزه ساختن رویه 
صدور مجوز جایگاه سوخت مایع

اوایل ســال جاری برای یکپارچه ســازی 
و ســاماندهی صــدور مجوزهای ســاخت 
جایگاه های عرضه ســی ان جی و ســوخت 
مایع و بــه منظور شــفاف ســازی، حذف 
فرآیند بروکراســی در صدور مجوز و حذف 
امضاهای طلایی، سامانه ای با عنوان »درگاه 
ملی درخواســت مجوز جایگاه ســوخت« 
راه اندازی شد؛ به منظور ســهولت دریافت 
مجــوز ســاخت جایگاه ها ســی ان جی و 
ســوخت مایع از ســوی متقاضیان و بخش 
خصوصی، ســامانه یادشــده فعــال و در 
دســترس عموم متقاضیان برای استفاده 

قرار گرفت.

تولید روزانه 6۵00 تن ال. پی. جی
 در پالایشگاه ها

سامانه ســدف به منظور توزیع الکترونیکی 
برای توزیع ال پی جی در راســتای ممانعت 
از انحراف تغییر مســیر ال پی جی به ســبد 
ســوخت خودروها، اوایل ســال ۱۴۰۰ به 
طور کامل راه اندازی شــد. در سامانه سدف 
۲.۲ میلیون خانواری که نیازمند ال پی جی 
هســتند ثبت نام کرده انــد. روزانه ۶۵۰۰ 
تن ال. پی. جی در پالایشــگاه ها تولید و به 
طــور میانگین روزانــه ۵۱۰۰ تن در داخل 
کشور توزیع می شــود که با نظارت درست 

در مصرف، مســیر جدیدی برای صادرات و 
ارزآوری آن در کانال اقتصادی کشور ایجاد 

شد.

رونمایی از نخستین پروژه در حوزه 
تلفیق پالایش و پتروشیمی

طــرح احــداث پتروپالایشــگاه شــهید 
ســلیمانی از جملــه طرح هایی اســت که 
در حرکــت بــه ســمت ســودمحوری در 
اولویت اجرا و به بهره برداری رســیدن قرار 
گرفته اســت. طرح ۳۰۰ هزار بشــکه ای با 
هدف افزایــش ظرفیت پالایشــی و تامین 
فرآورده های مورد نیاز بــا تاکید بر زنجیره 
ارزش در اســتان هرمــزگان و در مجاورت 
پالایشــگاه های بندرعباس و ستاره خلیج 

فارس احداث خواهد شد.

پتروپالایشگاه لاوان وارد فاز اجرایی 
می شود

طــرح احــداث پتروپالایشــگاه لاوان به 
ظرفیت ۱۵۰ هزار بشکه از جمله طرح های 
پیش بینی شــده با خوراک نفت خام است. 
براین اســاس خوراک این پتروپالایشــگاه 
نفت خام بوده که در فاز اولیــه و در مرحله 
نخســت محصولات نفتــی و در فــاز دوم 
محصولات و فرآورده های پتروشیمی تولید 

خواهد شد.
هدف از ساخت پتروپالایشگاه لاوان تکمیل 
زنجیره هــای ارزش، توقف خام فروشــی، 
ایجاد اشــتغال، توســعه پایدار، جلوگیری 
از خــروج ارز، اســتفاده حداکثــری از 
توانمندی ها و ظرفیت های داخلی و کسب 
بازارهــای هــدف در اقتصــاد بین المللی 
اســت. همچنیــن واحد ایزومریزاســیون 
پالایشگاه لاوان با اســتفاده از توان داخلی و 
شــرکت های دانش بنیان با هدف  افزایش 
یک میلیون لیتر تولید  روزانه بنزین یورو ۴ 
و رشد ۵۰ درصدی در تولید راه اندازی شده 
است. گفتنی است، احداث پالایشگاه ۱۸۰ 
هزار بشکه ای خوزســتان نیز در دستور کار 

قرار گرفته است.

 خط لوله تابش
اواخر دیماه سال ۱۴۰۰ یک تفاهمنامه بین 
شــرکت ملی پالایش و پخش و بانک ملت 
برای احداث خط لولــه انتقال فرآورده های 
نفتی رفسنجان - مشهد تابش )تامین بازار 
انرژی شــرق( به طول ۹۷۸ کیلومتر منعقد 
شد. اســتقرار این کریدور اقتصادی باتوجه 
به اینکه ۵۰ درصد سوخت مصرفی در نیمه 

شمالی کشور مصرف از طریق خط لوله ری 
تأمین می شود می تواند شبکه سوخت را از 

تک بعدی بودن خارج کند.
از جمله اهداف این پروژه می توان به انتقال 
فرآورده با ظرفیت ۱۵۰ هزار بشکه در روز، 
تامین پایدار سوخت موردنیاز شرق و شمال 
شرق کشور )اســتان های خراسان جنوبی، 
رضوی و شمالی(، کوتاه شدن مسیر انتقال 
فرآورده، کاهش مصرف ســوخت و کاهش 
هزینه های حمل، تسهیل صادرات فرآورده 
به کشورهای همجوار، استفاده از خط لوله 
به عنوان جایگزین حمــل و نقل جاده ای، 

اشاره کرد.

 احداث خط لوله پارس
امضای تفاهمنامه خــط لوله پارس با هدف 
تامین کســری و توزیع بهینه سوخت مورد 
نیاز استان فارس، کاهش تردد نفتکش های 
جــاده ای،  افزایــش حجم ذخیره ســازی 
فرآورده های نفتی این اســتان و ... به امضاء 
رســید. این طرح ظرفیت انتقال روزانه ۷۳ 
هزار بشکه فرآورده را از هرمزگان به استان 

فارس را مهیا خواهد کرد.
این خــط لوله راهبــردی به طــول ۴۰۰ 
کیلومتــر بــا قطــر ۱۴ اینــچ در مســیر 
شهرســتان های مهرآران و فســا ساخته 
می شود و ســپس به شــیراز می رسد، در 
طول مسیر این خط لوله ۲ تلمبه خانه، یک 
پایانه و یک انبار نفــت جدید به ظرفیت ۸۰ 

میلیون لیتر در فسا ساخته خواهد شد.

 ارتقاء کیفی سوخت تولیدی
پروژه هــای تصفیه گازوئیــل، ارتقاء کیفی 
نفت گاز و ســولفورزدایی نفت کــوره از ته 
مانده برج های تقطیر در پالایشگاه اصفهان 

آماده بهره برداری است.
تولیــد کک ســوزنی در پالایشــگاه امام 
خمینی)ره( شازند، ارتقاء کیفی محصولات 
سنگین واحد کک ســازی در بندرعباس، 
ارتقاء کمی و کیفــی فرآورده های تولیدی 
در پالایشگاه نفت تبریز، طرح احداث واحد 
بهبود کیفی و کمــی بنزین در تهران، طرح 
احداث واحد ســولفورزدایی نفت کوره در 
کرمانشاه، واحد تقطیر در خلا جدید لاوان 
از دیگر طرح های در دســت اقدام است که 

فاز مطالعاتی آن در حال اجراست.

نوسازی ناوگان حمل و نقل جاده ای
نوســازی ناوگان حمــل و نقل جــاده ای 
تفاهمنامه نوســازی ۵۰۰ نفتکش سوخت 

جاده پیمــا به امضا رســید. گفتنی اســت 
در مرحله اول نوســازی ناوگان از مجموع 
۴ هزار دســتگاه، ۵۰۰ دســتگاه نوسازی 
می شــود. با اجرایی شــدن این تفاهم نامه، 
بانــک ملــت متعهد شــد برای نوســازی 
۵۰۰ کشــنده تا ۱۷ هــزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان تســهیلات پرداخت کند.هم اکنون 
حدود ۶۵ درصد فــرآورده موردنیاز بخش 
نیروگاهی با نفتکش ارسال و حمل می شود 
و حدود ۱۴ هزار و ۸۰۰ نفتکش در زنجیره 
توزیع فرآورده فعالیت می کنند که نوسازی 
این نــاوگان، نقــش مهمی در تســهیل و 
به روزرســانی فرآیندهای ایــن عملیات، 
افزایش ضریــب ایمنی و اســتانداردهای 

زیست محیطی ایفا خواهد کرد.

 ممانعت از توقف فرآورده ها در هرمزگان
نباید از نظر دورداشــت که با برشــمردن 
ظرفیت پالایشــگاه های موجــود و تعریف 
طرح هــای جدیــد، ظرفیــت پالایشــی 
هرمــزگان از لحاظ اســتراتژیک به بیش از 
یک میلیون بشــکه می رســد که ضرورت 
دارد ذخیره ســازی فرآورده هــا به موازات 
آن افزایش یابد و زیرســاخت های جدیدی 
در بخش ظرفیت هــای دریایی، صادرات و 

اسکله ایجاد شود.
دراین راســتا تفاهم نامه مالی طرح احداث 
مخزنگاه شــهید نادر مهدوی در اســتان 
هرمزگان روســتای جمال آباد بندرعباس 
در ششم اردیبهشت ماه سال جاری با حضور 
وزیر نفت بین شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآرده هــای نفتی ایران و بانــک ملی امضا 

شد.
توسعه انبارهای ذخیره ســازی فرآورده های 
نفتــی بــا توجــه بــه برنامــه احــداث 
پتروپالایشگاه شهید سلیمانی و پالایشگاه 
مهر خلیج فارس افزون بر پالایشــگاه های 
موجود، افزایــش ظرفیت ذخیره ســازی 
راهبردی کشــور، ایجاد بزرگ ترین مرکز 
ذخیره سازی فرآورده های نفتی در سواحل 
جنوب کشــور و تکمیل زنجیــره صادرات 
دریایی و زمینی فرآورده های نفتی از جمله 
اهداف طــرح ذخیره ســازی فرآورده های 

نفتی شهید نادر مهدوی به حساب می آید.
با امضــای این تفاهم نامه کشــور شــاهد 
افزایــش ۶۰۰ میلیــون لیتــری ظرفیت 
ذخیره سازی فرآورده های نفتی در جنوب 

این مرز و بوم خواهدبود.

رکوردزنی در عملیات انتقال
 فرآورده های نفتی ایران

با ثبت رکورد انتقال ۱۲۸ میلیارد لیتر نفت 
خام و فــرآورده های نفتی اصلی در ســال 
۱۴۰۰، یــک رکورد شــکنی در این بخش 

ثبت و ضبط شد.

آغاز صادرات دریایی گاز مایع از پایانه 
شهید باهنر

پتانســیل صادراتی گاز مایع شــرکت ملی 
پالایــش و پخــش فــرآورده هــای نفتی 
۲۰۰۰ تن در روز اســت که تاکنون به دلیل 
محدودیت های مقاصد صــادرات زمینی و 
عدم تمهیدات صادرات دریایی و توســعه 
زیرســاخت های لازم در دوره های گذشته 
امکان تحقق اهداف صادراتی میســر نبوده 
است ولی با تلاش و پیگیری مستمر، اخیراً 
امکان صادرات دریایــی گاز مایع در پایانه 
شهید باهنر بندرعباس و جلوگیری از هدر 
رفته حدود ۳۶۵ میلیــون دلار منابع ارزی 

در سال محقق شده است.

 چین و هند دیگر انگیزه ای برای خرید از ما ندارند

وپا ۱.۵ میلیون بشکه نفت ایران را جذب می کند ار
خریــدار   عضو هیــات علمی موسســه 
مطالعات انــرژی با بیان اینکــه اگر بتوانیم 
افزایش تولیــد را به اروپا بفرســتیم نیازی 
نیست که بخواهیم به امریکا صادرات داشته 
باشــیم، گفت: یک تــا یک و نیــم میلیون 
بشکه افزایش تولید و صادرات ایران را اروپا 
براحتی جذب می کند و مشــکلی برای این 

کار وجود ندارد.
مرتضی بهروزی فر، درباره نیاز نفتی اروپا به 
ایران اظهار داشــت: قبل از  بحران اوکراین؛ 
روســیه بیــش از ۴ میلیون بشــکه نفت و 
فرآورده هــای نفتی به اروپــا صادر می کرد 
اکنون اروپا این حجم را کم کرده و به شدت 
دنبال این است که واردات نفت را از روسیه 
کم کند، در این بین مســلما اگر مشکلات 
برجام ایران حل شود قسمت عمده افزایش 
تولیــد ایران بــرای صادرات بــه بازارهای 
جهانی می تواند توسط اروپا جذب شود، زیرا 
اروپا با جدیت بدنبال کاهش وابســتگی به 
روسیه است، در هر حال جایگزینی میزانی 
از نفت روسیه با نفت ایران به لحاظ تئوری و 
روی کاغذ امکان پذیر است اما در واقعیت به 

مسائل سیاسی بستگی دارد.
وی تاکید کــرد: یک تا یک و نیــم میلیون 
بشکه افزایش تولید و صادرات ایران را اروپا 
براحتی جذب می کند و مشــکلی برای این 
کار وجود ندارد، زیرا باتوجه به اینکه روسیه 
با تخفیف خیلــی بالا نفت را می فروشــد، 
چین تمایل ندارد اگر حتی مشــکل تحریم 
و برجام ایران حل شود با ایران وارد تجارت 
نفتی شــود و انگیزه ای برای واردات از ایران 
ندارد، اما اروپا هم انگیزه و هم توان را دارد و 

هم اینکه بازار مناسبی برای ما است. 
عضو هیات علمی موسســه مطالعات انرژی 
تصریح کرد: زمان برجام قبلی ما حدود ۶۰۰ 
تا ۷۰۰ هزار بشــکه به اروپا صادر می کردیم 
که اکنون به صفــر رســیده، می توانیم به 
لحاظ فنی تمــام افزایش صــادرات را وارد 

بازار اروپا کنیم و مشکلی هم وجود ندارد.
وی همچنین گفــت: بازار هنــد هم برای 
ایران مانند سابق نخواهد بود این کشور نیز 
مانند چین با توجه به تخفیف های روســیه 
انگیزه ای برای خرید از ایــران ندارد چراکه 
تهران نیز در صــورت توافــق ضرورتی به 

اعمال تخفیف ندارد. اما ژاپن، کره جنوبی و 
اتحادیه اروپا بازارهای بسیار مناسبی برای 
ایران خواهند بــود و می توانیم کل افزایش 

تولید و صادرات را وارد این بازارها کنیم.
بهروزی فر درباره ورود نفت ایــران به بازار 
امریکا نیز بیان داشــت: وضعیــت امریکا 
نســبت به یک دهــه قبل متفاوت اســت، 
امریــکا از بزرگترین واردکننــده تبدیل به 
بزرگترین تولیدکننده نفت شــده که حجم 
واردات نســبتا اندکی دارد و تقریبا به صفر 
نزدیک می شود. ضمن اینکه باتوجه به بعد 

مســافت، هزینه بالای حمل و شرایطی که 
وجود دارد بعید است امریکا تمایلی داشته 
باشــد که از ایران نفت و فراروده وارد کند، 
ایران هم انگیزه ای ندارد کــه وارد این بازار 
شــود، علاوه بر اینها در نظر داشــته باشیم 
غیر از نفــت فراوره هــای ما نیز بــه دلیل 
کیفیت پایین اصلا امکان ورود به بازارهای 
توســعه یافته دنیا را ندارنــد، بنابراین اگر 
بتوانیم افزایش تولید را به اروپا بفرســتیم 
نیازی نیســت که بخواهیم که بــه امریکا 

صادرات داشته باشیم.

ظرف 3 ماه به تولید قبل از تحریم 
برمی گردیم

وی خاطرنشــان کرد: ما حجم قابل توجهی 
نفــت روی آب و ذخایر خشــکی داریم که 
به لحاظ فنی خیلی ســریع می توانیم وارد 
بازار کنیــم، در دوره اول برجام ظرف کمتر 
از ۶ ماه توانســتیم به ســقف ظرفیت تولید 
برســیم اکنون هم به همین شــکل است، 
حتی ظرف کمتر از ۳ ماه می توانیم به سقف 
تولید برشیم مشــروط بر اینکه به ما اجازه 

ورود به بازار در این حجــم را بدهند و برنامه 
زمان بندی تعیین نشــود.این کارشــناس 
حوزه انــرژی درباره چالش هــای احتمالی 
بازگشت نفت ایران با کشورهای صادرکننده 
خاطرنشــان کرد: ما با روســیه در هر حال 
چالش داشــته، داریم و خواهیم داشــت، 
روسیه امروز در شرایطی است که در گوشه 
رینگ قرار گرفتــه و ضربات زیادی را تحمل 
می کند، بــه همین دلیل تــلاش می کند با 
اسلحه انرژی در قبال فشــار اروپا برای خود 
امتیاز بخــرد، بنابراین مســلما ورود ایران 
تحت هیچ شــرایطی به نفع روسیه نخواهد 
بود. وی یادآور شــد: قاعدتا ســقف افزایش 
صادرات ما حدود یک تا یــک و نیم میلیون 
بشکه است، با توجه به قیمت نسبتا بالایی که 
اکنون نفت دارد، نمی تــوان گفت ورود نفت 
ایران بر بازار بی تاثیر است اما تاثیر معناداری 
ندارد که تصــور کنیم ۹۵ دلار بــه ۷۰ دلار 
می رساند، ممکن اســت بازار را تعدیل کند 
اما نمی تواند قیمت ها را خیلی پایین بیاورد، 
بنابراین با تولیدکنندگان نفت غیر از روسیه 

چالش جدی نخواهیم داشت.
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وزیر بهداشت:
ونا هستیم  آماده صادرات واکسن کر

وزیر بهداشت گفت: واکسن کرونا در کشــور تولید فراوان می شود و ما 
آماده صادرات واکسن هســتیم و اولین محموله واکسن های ایرانی را 

هم به ونزوئلا صادر کردیم.
 بهرام عین اللهی در همایش ملی خدمت ماندگار با اشاره به آمار بسیار 
بالای ابتلا به کرونا در شروع دولت ســیزدهم، اظهار کرد: اولین فرمان 
مقام معظم رهبری به دولــت هم کنترل کرونا بود. دولــت هم با اقدام 
جهادی و پیگیری رییس جمهور، معاون اول و همکاری همه ارگان های 

دولت و نظام، سیلی از واکسن وارد کشور کرد.
وی ادامــه داد: ۶ مرکز تولید واکســن کرونا هم با تلاش دانشــمندان 
کشور وارد عرصه شــد. ما سال گذشته با کمبود شــدید واکسن کرونا 
مواجه بودیم اما الان واکسن در کشــور تولید فراوان می شود. ما آماده 
صادرات واکسن هستیم و اولین صادرات واکسن کرونا را هم به ونزوئلا 
ارسال کردیم.وزیر بهداشت با اشاره به مهمترین دستاوردهای وزارت 
بهداشت در یکسال گذشته گفت: نزدیک به شش میلیون نفر از دهک 
های پایین جامعه به صورت رایگان تحت پوشــش بیمه ســلامت قرار 
گرفتند. صندوق حمایت از بیماران صعب العلاج تشکیل شد. آیین نامه 
اجرایی تعرفه گذاری خدمات پرســتاری تصویب شد و تا آخر شهریور 
اجرایی می شــود. قرارگاه جوانی جمعیت تشکیل شــد. بیمه درمان 
ناباروری در مراکز دولتی تا۹۰ درصد و در مراکز خصوصی تا۷۰ درصد 

پوشش داده شد.
وی در پایان گفت: اجرای طــرح دارویار، افزایش پوشــش بیمه دارو، 
رونمایی از ۲۳ محصول دانش بنیان و فعال کردن دیپلماســی سلامت 
از دیگر دســتاوردهای وزارت بهداشــت بــود. طرح دارویــار با هدف 
رفع کمبود دارو و جلوگیری از خروج  دارو از کشــور اجرا شــد زیرا ما 
نه برای۸۰ میلیون نفر جمعیت کشــور بلکه بــرای۴۰۰ میلیون نفر از 
جمعیت منطقــه دارو تولید می کردیــم و داروهای تولید کشــور در 
کشورهای همسایه وجود داشــت. افزایش تولید و صادرات دارو هم از 

سایر اهداف اجرای این طرح بود.

کولیوند:
 خدمت رسانی به زائران باید با صبر 

و حوصله باشد
رئیس جمعیت هلال احمــر در اولین کنگره بین المللی ســلامت در 
اربعین حســینی با اشــاره به اهمیت خدمت رســانی به زائران، گفت: 

تجهیزات درنظرگرفته شده  امروز فرستاده می شود.
پیرحســین کولیوند، در اولین کنگره بین المللی ســلامت در اربعین 
حسینی که در ســالن همایش های رازی برگزار شد با اشاره به خدمت 
رســانی هلال احمر در مراســم اربعین، افزود: اربعین یک دانشگاه از 
جنس مکتب عاشوراست؛ اربعین مشق ایستادگی با جنس روشنگری 

است.

وی با اشــاره به بیانات مقام معظم رهبری، اربعین را یوم الله دانســت 
که در آن باید اعضای هلال احمر بر حفظ ســلامت زائــران اباعبدالله 
تلاش کنند.کولیوند افزود: ما با خدمت عاشــقانه و خالصانه در ثواب 
پیاده روی ســهیم خواهیم شــد. ما تا می توانیم باید خدمات خود را 
گسترش دهیم. صبر و حوصله از شــاخص های خدمت رسانی است 
ممکن اســت زائران خسته و بی حوصله باشــد مبادا عزیزی از هلال 

احمر بی حوصله شود.
وی با بیان اینکه هزاران نفر برای خدمت رسانی در قالب تیم های هلال 
احمر در اربعین اعلام آمادگی کرده اند، گفت: ما برای خدمت رســانی 
با محدودیت مواجه بودیم و برنامه ریزی کردیــم از نقطه صفر مرزی تا 
نجف و کربلا را تحت پوشش قرار دهیم. تلاش شده است نیروهای هلال 

احمر کمبود نیروهای درمانی را جبران کنند.
کولیوند با بیان اینکه هــلال احمر عراق و نیروهای حشدالشــعبی در 
تدارک و پشــتیبانی کمک ما هســتند گفت: اتوبوس هایی که در نظر 

گرفته بودیم  امروز اعزام خواهند شد.

سرهنگ گودرزی خبر داد
وش بهشت زهرا اسکیمر در قالب گل فر

رئیس پلیس فتای پایتخت از شناسایی و دستگیری کلاهبرداری که با 
روش اسکیمر در پوشش گل فروش سیار بهشت زهرا )س( بیش از ۱۰ 

میلیارد ریال از شهروندان کلاهبرداری کرده بود، خبر داد.
ســرهنگ داود معظمی گودرزی گفت: تعداد زیادی از شــهروندان به 
پلیس فتا تهران بزرگ مراجعه و مدعی شدند مبالغی بصورت غیرمجاز 

از حساب آنان برداشت شده است.
این مقام انتظامی اظهار داشــت: پــس از اخذ اظهــارات مالباختگان 
این پرونده موضوع در دســتور کار قرار گرفت و کارشناسان پلیس فتا 

پایتخت تحقیقات خود را در این زمینه آغاز کردند.
وی افزود: در تحقیقات اولیه کارشناســان پلیس فتا پایتخت مشخص 
شد همه قربانیان این پرونده بعد از خرید گل از یک دستفروش نزدیک 
بهشت زهرا »س« تهران حسابشان خالی شده و به روش اسکیمر مورد 
کلاهبرداری قرار گرفته اند.گودرزی بیان داشــت: افســران پلیس فتا 
تهران بزرگ در مرحلــه تحقیقات پرونده متوجه شــدند مجرم تحت 
پوشــش یک گل فروش روزهای پنجشــنبه و جمعه در بهشــت زهرا 
»س« تهران مشغول کار شــده و پس از کپی برداری کارت های بانکی 
مالباختگان به وســیله دستگاه اســکیمر اقدام به برداشت غیرمجاز از 
حساب بانکی آنان کرده اند که با بررســی های تکمیلی و همه جانبه و 
بهره گیری از روش های فنی و علمی موفق شــدند این فرد را شناسایی 
و پس از تشــریفات قضائی، مجرم را در حین ارتکاب جرم دستگیر و به 

همراه تجهیزات اسکیمر به پلیس فتا منتقل کنند.
این مقام مســئول خاطرنشــان کرد: متهم پس از انتقال به پلیس فتا و 
مواجهه با شــکات پرونده و مســتندات جمع آوری شده توسط پلیس 
به کلاهبرداری از بیش از ۳۰ نفر با ایــن روش به ارزش ریالی حدود ده 
میلیارد ریال اعتراف کرد و پرده از نحوه اقدامات مجرمانه خود برداشت.

این مقام سایبری ادامه داد: شــهروندان جهت پیشگیری از سرقت 
به صورت اســکیمینگ، انجام عملیات بانکی و وارد کردن رمز کارت 
حســاب بانکی را شــخصاً انجام دهند چرا که حتی در صورت نصب 
اســکیمر بر روی دســتگاه کارت خوان، بدون اطــلاع از رمز عبور، 

امکان برداشت از حساب شهروندان امکان پذیر نخواهد بود.

شهر

وزیر کشور گفت: اعضای جمعیت هلال احمر به دلیل 
گرمای هوا و جمعیت انبوه مســئولیت ســنگین تری 

نسبت به سال های قبل دارند.
 احمد وحیدی وزیر کشور در کنگره بین المللی سلامت 
در اربعین حســینی گفت: با مشــاهده حرکت عظیم 
زائران حسینی و پیاده روی اربعین می توانیم دریابیم 
که خداوند چگونه مقدر کرده اســت که اباعبدالله را به 

عالم نشان دهد.
وزیر کشــور افزود: همه مؤمنین از هــر طریقی به این 
جریان می پیوندند و روح و جســم خود را در این مسیر 

جلا می دهند.

وی با اشاره به اهمیت موضوع سلامت روح و 
جســم گفت: اربعین جلادهنده و شفابخش 
روحی اســت و در این مســیر زائران هرچه 
دارند به میدان می آورند. بیماری های فکری 
و ذهنی در اربعین رنگ می بازد و هر کس به 
هر طریق در این مســیر روح و جسم خود را 

جلا می دهد.
وزیر کشــور با تقدیر از فعالیت هــای جمعیت هلال 
احمر گفت: از همه اعضای جمعیت هلال احمر که بنا 
دارند به زائران خدمت کنند؛ تقدیر و تشــکر می کنم؛ 
چنین اتفاق مهمی کــه بزرگترین حرکت انســانی 

قلمداد می شود و چندین میلیون انسان به 
هدف کربلا حرکت می کنند حرکت بزرگی 

است.
وزیر کشور با تاکید بر اهمیت حفظ سلامت 
زائران گفت: آنچه که برای ما مهم اســت این 
است که همه زائران با ایمنی کامل این سفر 
را انجام دهند؛ ایمنی زائران شرط اول است. 
از مدیریت جمعیت های انبوه تا مدیریت شرایط خاص 
و مدیریت حوادث برخورد بــا بیماری هایی که ممکن 
اســت پیش بیاید از عناوین همایش اســت اما آنچه 
که مهم اســت این اســت که مجموعه سلامت کشور 

مسئولیت سنگین و خطیری دارند.
وزیر کشور با بیان اینکه اعضای جمعیت هلال احمر 
نقش حضرت زینب را دارند گفت: دلسوزی ارزشمند 
شما اعضای هلال احمر و نوع نگاه شما به این حرکت 
ارزشمند اســت. اقدامات اعضای جمعیت، هم پیام 
آور ســلامت و هم پیام آور حرکت عظیم حســینی 

است.
وی با تقدیر از اعضای جمعیت هلال احمر گفت: ممکن 
است همه شما مسئولیت های زیادی را در عراق داشته 
باشــید. به دلیل گرمای هوا و جمعیت انبوه مسئولیت 

سنگین تری نسبت به سال های قبل دارید.

شــهردار تهران با تاکید بر آغاز طرح اصلاح تقاطع در 
مسیرهای بزرگراهی، گفت: تا پایان امسال ۱۸ تقاطع 

در دستور کار قرار دارد.
علیرضا زاکانی در مراســم آغاز بــه کار عملیات ادامه 
بزرگراه یادگار امام )ره( اظهار داشت: برنامه داریم  ۹۸ 
تقاطع را در بزرگراه ها اصــلاح کنیم که ۷۸۰ کیلومتر 
راه شــهروندان را به ۵۷ کیلومتر تبدیل می کند، برای 
این ۹۸ طرح یک بازه سه ساله تعیین شد و امسال سه 
تقاطع را افتتاح کردیم البته نه به صورت رسمی، بلکه  
عملا مورد اســتفاده قرار گرفت همچنین ۱۸ تقاطع 
دیگر امسال بازگشایی خواهد شد و  سال بعد بالغ بر ۵۰ 

و سال بعد از آن این پرونده بسته می شود.
وی با بیان اینکه طرح بعدی که انجام آن هدف گذاری 
شــد، طرح شــهید متوســلیان بود، افزود: این طرح 
۸.۹ کیلومتر تونل اســت که از انتهای شــهید صیاد تا 
آزادگان برای ما فضایی را ایجاد کند، طبق برداشــت 

ها بزرگترین مطلوبیت را خواهد داشــت اما 
به واسطه هزینه بالا، همیشه مدیریت شهری 
از اجــرای آن پرهیز کرده چرا کــه ۲۰ هزار 
میلیارد به قیمت روز باید در آنجا هزینه شود 
لذا ما آن را در طرح های مشــارکتی تعریف 
کردیم و گروه های مختلف ایــده ها و طرح 
های خــود را پیشــنهاد دادنــد و نهایتا کار 

کارشناسی انجام و شرکای مشــخصی اظهار آمادگی 
کردند که بنا شد ظرف ۱۴ روز فاز دوم کار را ارائه و بعد 
از آن به یک جمع بندی شــفاف برســیم و با مشارکت 
سرمایه گذار،  یک بازه ۴ ساله را به سرانجام برسانیم؛ در 
حال حاضر مطالعات اقتصادی آن در حال انجام است 
و اگر به مانعــی نخورد تا قبل از پایان ســال اجرای آن 

شروع می شود.
شهردار تهران گفت: طرح بعدی مختص رینگ شمالی 
است، چرا که رینگ پایین تهران در حال تکمیل است 

اما مشکل رینگ شــمالی تهران بود که برای 
آن الگــوی جدیدی از ســالهای قبل مطرح 
شــد که مجددا در دســتور کار قرار گرفت و 
به عنوان ویژگــی حمل و نقلــی و ال  آر تی،  
یک بازه ۵۰ کیلومتری را از شــرق تهران تا 
وردآورد  بــه خود اختصاص مــی دهد تا بار 
ترافیکــی همت و حکیم را ســبک و متروی 
پردیس را به متروی کــرج متصل کند. این طرح بزرگ 
مقیاس از امکان مدیریت شــهری فراتر بود و بر همین 
اساس در موضع مشارکت قرار گرفت البته هنوز در فاز 
مطالعات است. این مشــارکت را از نوع خارجی دیدیم 
چون نیاز به تکنولوژی خاصی دارد بر همین اســاس با 
کشور چین وارد مذاکره شــدیم تا بعد از اینکه کارهای 

تخصصی و مطالعات آن انجام شد، وارد اجرا شویم.
وی با تاکید بر اینکه در تهران طرح های بزرگ مقیاسی 
را شــروع می کنیم و این وعده به آینده نیست، افزود: 

طرح بروجردی امســال افتتاح خواهد شــد و مابقی 
طرح ها نیز دنبال می شوند، اساســا این جنس کارها 
بخشی از نیازهای ما را تامین می کند و عمده تلاشمان 
را به بخش حمــل و نقل عمومی معطــوف می کنیم و 
در کوتاه مدت به تاکســی و اتوبوس و در بلند مدت به 
مترو تکیه می کنیم تا شهر را از ســاخت بزرگراه های 
بیشتر مستغنی کنیم چرا که اگر همه شهر را به آزادراه 
تبدیل کنیم باز هم با این سرعت اضافه شدن خودرو با 

مشکلات مواجه هستیم.
زاکانی خاطرنشان کرد: تا عید نوروز ۱۲ ایستگاه مترو 
را افتتاح می کنیم و امیدواریم بتوانیم توســعه مترو را 
با تاکید بر تکمیل خطوط موجود و بعد از آن  ســرعت 
دادن به اجرای خط ۱۰ و ســپس ســایر خطوط را در 
دســتور کار قرار دهیم تا بجای ســال ۱۴۲۰ که طبق 
ســند حمل و نقل که باید ۱۰ میلیون مسافر را جابجا 

کند تا سال ۱۴۰۷ این اتفاق را رقم بزنیم.

وزیر

شهردار

خریدار   رییس ســازمان غذا و دارو گفت: 
۹۸ درصد داروهای موجود در کشور تولید 
داخل است و جزو ۲۰ کشور در دنیا هستیم 
که داروهای ژنریک با فناوری بالا تولید می 

کنیم.
 بهرام دارایی در گفــت و گویی افزود: تولید 
دارو برای هر کشــوری یک  بحث راهبردی 
مانند غذا است، دشمنان تمام سیستم های 
ما را  از جمله بهداشــتی و درمانی را تحریم 
کردند، البتــه ادعا می کنند کــه دارو جزو 
تحریم نیست ولی در مبادلات ارزی اختلال 
ایجاد می کنند و مســتقیما صادرات دارو 
را ممنــوع کردند در حالیکه بــرای واردات 
سیگار از آمریکا به کشور حمایت می کنند 

و مخالفتی ندارند.
وی بــا بیــان اینکــه بیشــترین تولیدات 
علمی در حوزه پزشــکی، داروسازی است، 
اظهارداشــت: داروهایی که در کشور تولید 
می شــود در ســطح کیفیت جهانی بوده و 
تمامی آنها کنترل شده و اگر مشکلی داشته 

باشند از سطح بازار جمع آوری می کنیم.
دارایی با اشاره به اینکه حذف ارز ترجیحی 
کمک بزرگی به صنعت داروســازی کشور 
کرد، گفت: با اختصــاص ارز ترجیحی بیمه  
ها دارو را با حداقــل قیمت به مردم ارائه می 
دادنــد در حالیکه با اجرای طــرح دارویار و 
حذف این ارز، قیمت داروها افزایش نیافت 
و حتی در برخی از داروها بطور چشمگیری 

۹۰ درصد کاهش داشت.
وی افــزود: برخی از داروها فرمولاســیون 
خاص دارند که باید بــرای تهیه آنها هزینه 

شــود ، در گذشــته در تحقیق و توسعه به 
دارو هزینــه ای نمی دادیم  ولــی در دولت 
سیزدهم آیین نامه هزینه تحقیق و توسعه 

دارو در دولت ایجاد شد .
به گفته رییس ســازمان غــذا و دارو ، زیر 
ســاخت های دارویی در کشور کاملا فراهم 
است در حوزه واکســن کرونا نیز ۶ پلتفرم 
واکســن تولید کردیم که البته برخی ما را 
هدف گرفته بودند تا  مــردم را نگران کنند 
که خوشــبختانه در مهار و کنترل ویروس 

کرونا موفق عمل کردیم.  

یارانه دارویی اصلاح سیاست
 دارو است 

دارایی ادامه داد: نظام دارویی کشور سامانه 
ای مکانیزه اســت که از سال ۸۴ ایجاد شده 
و بومی بوده ، در این  ســامانه چرخه تولید 
دارو، مکمــل لوازم آرایشــی و بهداشــتی 
کنترل می شود، کندی ارتقای این سیستم 
در دولت قبلی بود که اکنون درست شده و 
ســاختارهای مکانیزه در طرح دارویار فعال 

شده است.
وی تاکید کرد: بیمارستان ها به سامانه تی 

تک وصل شــدند ، ۱۳  هزار داروخانه داریم 
که خدمات دارویی ســرپایی به مردم ارائه 
می دهند و دولــت الکترونیک را کامل اجرا 
کردیــم .وی اظهار داشــت: ۴۵۰ قلم دارو 
داریم که  ۹۰ درصد بازار دارویی را در اختیار 
دارد و بیشتر آنها  برای بیماران خاص بوده و 
میزان دسترسی را به پوشش ۱۰۰ درصدی 

افزایش دادیم  . 
رییس ســازمان غذا و دارو ادامه داد: کمبود 
مقطعی دارو همیشــه هســت و در دنیا نیز 
همواره ۵۰ تــا ۶۰ قلم کمبــود دارو وجود 

دارد ، مواد اولیه  برخــی داروها در یکی ، دو 
کشور تولید می شود البته همه گیری کرونا 
کمبودهای زیادی را ایجاد کرد و قیمت ها را 
افزایش داد.دارایی تصریح کرد: ارز ترجیحی 
نیز باعث شــده بود قیمت دارو بالاتر رود و 
کنترل خوبی وجود نداشت در حالیکه باید 
داروی بــا کیفیت در اختیار مــردم قرار می 
گرفت ، اجرای نسخه الکترونیک باعث ایجاد 

کنترل روی داروها شد.

دارویار از پدیده قاچاق جلوگیری کرد
وی افزود: ۳۰ درصد دارو هایی که  از کشور 
خارج می  شــد و کشــورهای دیگر هم به 
سایر کشــورهای صادر می کردند با  ورود 
ســامانه ها و کنترل از قاچاق جلوگیری شد 
که حذف ارز ترجیحــی نیز کمک زیادی به 
این موضوع کرد.رئیس ســازمان غذا و دارو 
تاکید کرد: توزیع و تامین وعرضه دارو  فقط 
در داروخانه انجام می شــود هر جایی اتفاق 
بیافتد خلاف قانون اســت .وی گفت: دارو 
امری راهبردی،  حســاس و امنیتی اســت 
که در داروخانه ها مجاز به ارائه آن هســتند 
و فقط  اقلام غیردارویی فــروش اینترنتی 
دارند، البته داروهای بیمــاران خاص نیز  از 
طریق سامانه در جایی که زندگی می کنند 
به دستشــان می رســد.وی ادامه داد: تیم 
جهادی و جوان  طرح دارویار را اجرا کردند 
که البته موازی کارهای زیــادی نیز وجود 
دارد، در حالیکــه وزارت بهداشــت متولی 
سلامت مردم اســت و تمامی ارائه اطلاعات 

دارویی باید از کانال این وزارتخانه باشد.

وحیدی:ایمنی زائران اربعین شرط اول است

شهردار تهران:۱۸ تقاطع تا پایان امسال بازگشایی می شود

چاپ کتب درسی با کیفیت

۷۰ درصد خودکفایی در تامین کاغذ کتاب ها
علی قدمــی  رئیس ســازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشــی گفــت: تاکنون ۳۰ 
هزار تن کاغذ کــه ۷۰ درصــد کاغذ مورد 
نیاز ما بود از داخل کشــور تأمین شده است 
و تمام مقوای مورد نیازمان را هم از کارخانه 

زنجانی تهیه می کنیم.
همه ما از کتاب هــای دوران تحصیل خود 
خاطره هایی داریم. ظاهر کتاب از نقاشی ها 
و عکس هایــش گرفتــه تا جنــس کاغذ و 
مقــوای آن همگــی در شــکل گیری یک 
خاطره مشــترک از کتب درسی در ذهن ما 

نقش داشته است.
چاپ بــا کیفیت کتــاب درســی همواره 
یکی از دغدغه هــای فرهنگیــان و دانش 
آموزان اســت؛ عــلاوه بر اهمیــت محتوا، 
تصویرســازی ها و نقاشی های درون کتاب، 
جنس کتاب و صحافی آن نیز بســیار حائز 

اهمیت است.
با آغاز بــه کار دولت ســیزدهم و در همان 
روزهای ابتدایی، مشــخص شــد دولت به 
دنبال خودکفایــی در تولید کاغذ مورد نیاز 
کشور است. در همین راستا وزارت آموزش 
و پرورش هــم برای چاپ کتب درســی به 

دنبال تأمین کاغذ و مقوا از داخل کشور بود 
و ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
به عنوان نهاد متولی تهیه کتب درســی در 
صدد تأمین کاغذ و مقــوا با تولیدات داخلی 

بود.
حجت الاســلام والمســلمین علی لطیفی 
معاون وزیــر و رئیس ســازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشــی در گفتگو با خبرنگار 
مهر در خصــوص توجه به مــواد لازم برای 
تولید کتاب درســی گفت: یکی از اقداماتی 
که اگرچه ناظر به حوزه تولید محتوا نیست 
اما اقدام مهم و اثرگذاری برای تولید کتاب 
اســت که انجــام آن ضــرورت دارد؛ بحث 
تأمین کاغذ و مقوا برای چاپ کتاب درسی و 

خودکفایی در این بحث است.
وی با اشــاره بــه اینکه آمــوزش و پرورش 
هر ســاله حدود ۴۵ هزار تن کاغذ و حدود 
۵ هزار تن مقــوا را برای تولیــد کتاب نیاز 
دارد؛ گفت: در طول سال های بعد از انقلاب 
تمام مقواها و بیشــتر کاغذ مورد نیاز برای 
چاپ کتاب از خارج کشــور وارد می شد و ما 
حداکثر حدود ۵ هزار تــن کاغذ از تولیدات 

داخل کشور داشتیم.

رئیــس ســازمان پژوهــش و برنامه ریزی 
آموزشی گفت: در ســال جاری تاکنون ۳۰ 
هزار تن کاغذ را از داخــل تأمین کردیم که 
در حقیقت ۷۰ درصد کاغذ مــورد نیاز ما از 
داخل کشور تأمین شده است. تمام مقوای 
مورد نیازمان را هم از کارخانه زنجانی تهیه 

خواهیم کرد.
لطیفی با بیان اینکه این کارخانه زنجانی به 
تازگی اعلام آمادگی کرده اســت که مقوای 
مورد نیاز ما را تعیین کنــد؛ اظهار کرد: این 
تکنولوژی تاکنون در ایران نبوده است و ما 
بعد از اینکه نمونه های اولیه را دیدیم؛ با آن 
کتاب چاپ کردیم و نتیجــه حاصله کتاب 
خوبی بود تصمیم گرفتیم تمام مقوای مورد 
نیاز برای چاپ کتاب های درسی را از داخل 

کشور و از این کارخانه زنجانی تأمین کنیم.
رئیــس ســازمان پژوهــش و برنامه ریزی 
آموزشــی خاطر نشــان کرد: این همکاری 
اتفاق خیلی خوبی اســت؛ مخصوصاً از این 
جهت که اقدامی عملی در جهت حمایت از 

تولید داخل است.
گفتنی اســت خودکفایی ۱۰۰ درصدی 
در تولید مقوای جلد کتاب های درســی 

علاوه بر صرفه جویی و قطع هزینه واردات 
کاغذ مقوای خارجــی هزینه های چاپ، 
برش و ســایزبندی جلــد کتاب ها را هم 
کاهــش داده و دور ریز کاغذ مقــوا را به 
حداقل ممکن می رســاند که این امر نیز 
در مجموع موجب کنتــرل قیمت کتاب 
درســی و افزایش حداقلی قیمت کتاب 
درســی برای خانواده هــا و دانش آموزان 

خواهد شد.
ســازمان پژوهش در اولین اقــدام تحولی 

خود تهیــه و تولید ۳۰ هزار تــن کاغذ ویژه 
چاپ کتاب های درســی ســال تحصیلی 
۱۴۰۳-۱۴۰۲ را به شــرکت چوب و کاغذ 
مازندران ســپرد و این برای اولین بار بود که 
چنین قراردادی با این وسعت با یک شرکت 
داخلی منعقد می شــود. این میــزان تولید 
باعث خواهد شد که حدود ۶۷ درصد کاغذ 
مورد نیاز چاپ کتاب های درســی از داخل 
کشور تأمین شــود و صرفه جویی هنگفتی 

در این زمینه صورت گیرد.
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یزدمجتبی زارع ارنانی مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط میباشد.



وژه برقرسانی در سطح شهرستان فریدن بهره برداری از 4  پر

اهواز  - محمد مجدم  مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خوزستان گفت : پنج 
شهر خوزســتان ثبت ملی صنایع دستی شده که 
در این حوزه 10 هزار نفر مشــغول به فعالیت می 

باشند.
 محمد حســین ارســطوزاده مدیــرکل میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خوزستان  
اظهار کرد : خوزستان یکی از سرزمین های بسیار 
غنی به لحاظ تاریخی است که هزاران آثار تاریخی 
شناســایی شــده در این محــدوده جغرافیایی، 
تمدن های معروف و مشهور شناســایی شده در 
این خطه ، کتاب ها و نوشــته های موجود در این 
زمینه، مطالعات وسیعی که درخصوص آثار میراث 
فرهنگی توســط محققین داخلی و پژوهشگران 
خارجی در اســتان صورت گرفته شاهد این اتفاق 

است .
ارســطوزاده بیان کرد : در استان ســه اثر میراث 
جهانی ثبت شــده اســت که قصد داریم براساس 

ظرفیت موجود تعداد آن را به 5 اثر ارتقاء دهیم.
ایــن مقام مســئول با اشــاره به اینکــه در حوزه 
گردشگری ظرفیت های بســیار خوبی در استان 
وجود دارد تصریح کرد : گردشگری در خوزستان 

غالبا بر مبنای معروفیت آثار تاریخی، گردشگری، 
مذهبی و دفاع مقدس پایه ریزی شده است .

وی افزود : بخش قابل توجه از گردشــگری استان 
مغفول مانده اســت که پایه و اســاس این است بر 
اســاس تبیین و برنامه ریزی در این حوزه از جنبه 
های مختلف فعالیت شود تا بتوان این ظرفیت ها را 

برای دیده شدن به خوبی معرفی کرد .
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی خوزســتان گفت : به تبعیت از سدهای 
زیاد و ســواحل رودخانه ای در استان، گردشگری 
آبی، رودخانه ای و دریاچه های زیاد از سرمایه های 
اصلی برای تفریح و تفرج مردم خوزســتان ، جلب 
و جذب گردشــگر از نواحی دیگر می باشد که این 
نیز به دلایل مختلف مورد بهره برداری قرار نگرفته 

است .
ارسطوزاده با اشــاره به اینکه عمده موانع ، ضوابط 
ایجاد شــده در خصوص بهره برداری از ســواحل 
می باشد خاطرنشــان کرد : ضوابطی که در حوزه 
رودخانه ها و بهره برداری از ســواحل تنظیم شده 
قالبا مواردی اســت که مانع بهره برداری خوب از 
رودخانه و دریاچه به عنوان مناطق گردشــگری 
شده است اما در این راســتا حداقل هشت منطقه 

شناسایی شده ودر حال رایزنی هستیم .
این مقام مسئول عنوان کرد : گردشگری با هرآنچه 
که به عنوان محیط زیســت، حفــظ و نگهداری 
زیست بوم مورد نظر است ســنخیت دارد و حوزه 
گردشگری کم آلاینده ترین صنعتی است که می 

توان متصور شد.
وی افزود : گردشگری همســان با اقلیم و دوست 
دار محیط زیست است که در همه جای دنیا اثبات 
شده ، ضوابط و شرایط آن در همه جای دنیا وجود 

دارد و استفاده می شود .
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی خوزستان گفت : گردشگری یکی از صنایع 
و اقتصادهایی است که می تواند همسان با اقلیم، 
زیســت بوم و در جهت حفاظت از محیط زیست 
به فعالیت ، رونق اقتصاد منطقه و نشاط اجتماعی 
کمک کند . مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی خوزســتان گفت: در حوزه صنایع 
دستی 10 هزار نفر شاغل داریم ، 5 شهر استان به 
عنوان شهر ملی صنایع دستی ثبت شده اند و زمانی 
که شهر و روستا به لحاظ صنایع دستی ثبت ملی 
می شوند باید در آن محل به جهت پیگیری امورات 

به صورت ویژه و تخصصی دبیرخانه ای ایجاد شود .

شکراله قاســمی معاون صنایع دستی خوزستان 
در ادامه اظهار کرد : شهرهای اهواز در حوزه مینا، 
دزفــول بخش کپو، رفیــع حوزه بوریا، شوشــتر 
احرامی بافــی و لالی به عنوان دســت بافته های 
عشایری ثبت ملی شــده اند که امسال قصد داریم 
شــادگان را بعنوان شــهر ملی و کارون را بعنوان 

روستای ملی حصیربافی معرفی کنیم 

قاسمی گفت : زمانی شهرســتانی به عنوان شهر 
ملی صنایع دستی ثبت می شود باید دبیرخانه آن 
متشکل از شهردار، شورای شــهر و فرماندار ایجاد 
شود و میراث فرهنگی در این زمینه هیچ دخالتی 
ندارد . وی افزود :نصب المان ها در ورودی شهر، نام 
گذاری خیابان ها ، نام گذاری بلوارها و معرفی رشته 

ثبت شده از اهم وظایف این دبیرخانه می باشد .

 بندرعباس -کمالی  ۲ فقره قــرارداد فروش آب حاصل 
از تصفیــه فاضلاب شــهر بندرعباس به منظور اســتفاده در 
صنایع با حضور اســتاندار هرمزگان و رییس سازمان حفاظت 

محیط زیست کشور منعقد شد.
 در ابتدای این مراســم مهدی دوستی استاندار هرمزگان بیان 
کرد: این استان در مســاله آب با چالش های جدی روبرو است 
به همین بیشــترین تمرکز دولت و همچنین حجم زیادی از 
اعتبارات ســفر دولت در بحث مصوبات اســتانی و شهرستان 

بشاگرد مربوط به حوزه آب است.
وی بیان کرد: طرح ساماندهی پساب فاضلاب شهر بندرعباس 
یک مطالبه عمومی بود و از ابتدای دولت سیزدهم کار با جدیت 
آغاز شده که در حال حاضر با پیشــرفت خوبی در حال انجام 

است.
دوســتی افزود: تا به امروز حدود یکهزار و ۳50 میلیارد تومان 
قرارداد برای اجرای این پروژه بسته ایم که ۹00 میلیارد تومان 
آن در دهه فجر سال گذشــته کلنگ زنی شد و منابع به خوبی 
برای تسریع در پیشبرد پروژه  ساماندهی فاضلاب بندرعباس 

تخصیص پیدا کرده است.
استاندار هرمزگان با اشاره پیشــرفت فاز دوم طرح ساماندهی 
پســاب فاضلاب بندرعباس و انتقال آن به صنایع غرب استان 

گفت: مرحله سوم این طرح بیش از ۷0 درصد آن تامین کالا و 
تجهیزات است و پیشرفت کار هم بالای ۹0 درصد است، از این  

رو می توانیم بگوییم که کل طرح بیش از ۷0 درصد پیشــرفت 
داشته است.

دوستی در ادامه سخنان خود با اشاره به نقش صنایع در طرح 
بازســازی و ارتقای ظرفیت تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس 
و ایســتگاه پمپاژ اصلــی از ۶۴هزار متر مکعب  بــه 100هزار 
مترمکعب در شــبانه روز تصریح کرد: صنایــع کمک ویژه ای 
به این طرح داشــته  و انتظار می رود با ایفای نقش تسهیلگری 
دولــت، صنایع نیــز در تمامی طرح های صنعتی مشــارکت 

پررنگی داشته باشند.
وی ادامه داد: فاز دوم طرح تصفیه فاضلاب شهر بندرعباس نیز 
در بهمن ماه و همزمان با دهه فجر با ۹00 میلیارد تومان اعتبار 

با یک پیشرفت مناسبی دنبال می شود.
اســتاندار هرمزگان با بیان اینکه روزانه 1۲0 هزار متر مکعب 
پساب فاضلاب وارد ســاحل بندرعباس می شود که یک رقم 
بزرگی اســت، ابراز امیدواری کرد با آغــاز عملیات اجرایی فاز 
سوم طرح انتقال پساب شهر بندرعباس که یک اتفاق مبارکی 
برای مردم این شهر است خیر آن به همه مردم این شهر برسد و 

بتوانند از کیفیت بهتر آب برخوردار شوند.

 کرمانشاه-حســنا فخارزاده     وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی گفت: کشور در ماه های آینده از برکات طرح "مردمی 

سازی یارانه ها" بهره مند خواهد شد.
محمدمهدی اسماعیلی در نماز جمعه کرمانشــاه با اشاره به 
گذشت یک سال از عمر دولت ســیزدهم، گفت: آقای رئیسی 
وقتی که یک سال پیش دولت را تحویل گرفت، وضع عمومی  

جامعه در شاخص های مختلف در وضعیت خوبی قرار نداشت.
 وی خاطرنشان کرد : زمانی دولت را تحویل گرفتیم که روزانه 
۷00 نفر از هموطنانمان بــر اثر ابتلا به کرونا جــان خود را از 

دست می دادند.
اسماعیلی گفت: زمانی دولت را تحویل گرفتیم که عملا کشور 

در حوزه های مختلف به حالت نیمه تعطیل درآمده بود.

وی افزود: همچنین وضعیت کشور در حوزه صادرات نفت در 
وضعیت مخاطره آمیزی قرار داشت.

اســماعیلی گفت: در مجموع دولت زمانــی روی کار آمد که 
کشــور در وضعیت نگران کننده ای در حــوزه های مختلف 

اقتصاد، فرهنگ و سیاست خارجه قرار داشت.
اســماعیلی به اقدامات دولت در حوزه اقتصادی هم اشاره کرد 
و افزود: دولت ســیزدهم با اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها 

حرکت شجاعانه ای در حوزه اقتصاد کشور رقم زد.
وی افزود: پیــش از این به واســطه قاچاق افسارگســیخته  
کالاهای اساسی مردمان کشورهای دیگر تا ۳00 کیلومتر آن 
طرف مرزها از بیــت المال مردم ایران تامین می شــد و دولت 
آقای رئیســی با شــجاعت تمام با اجرای طرح مردمی سازی 

یارانه ها جلوی این روند را گرفت.

اســماعیلی گفت: اجرای این طرح شــجاعت بســیاری می 
خواست و رئیس جمهور برای جلوگیری از غارت اموال مردم 
علی رغم هزینه های بســیاری که اجرای این طــرح برای او و 

دولت داشت، مسئولیت اجرای آن را پذیرفت.
وزیر ارشــاد گفت: علی رغم اینکه ماه هــای ابتدایی دولت با 
مشکلات فراوانی همراه بود، اما خوشبختانه وضعیت عمومی 

کشور هم اکنون به حالت ثبات رسیده است.
اسماعیلی گفت: طی ماه های آینده نیز اقتصاد کشور به شکل 
جدی دگرگون شده و کشور از مواهب اجرای این اقدام بزرگ 

بهره مند می شود.
اسماعیلی گفت: دولت با مشکلات بســیاری مواجه است اما 
معتقدیم خداوند افرادی را که مخلصانه در راه رضای او و کمک 

به خلق او تلاش می کنند، یاری می دهد.

اصفهان-مریم مومنی     همزمان با هفته دولت چهار پروژه 
برقرسانی در سطح شهرستان فریدن به بهره برداری خواهد رسید 
و عملیات اجرایی ده پروژه برقرسانی نیز در سطح شهرستان آغاز 
خواهد شد.مهندس مرتضائی پور در آستانه هفته دولت در گفتگو 
با خبرنگاران محلی از افتتاح و کلنگ زنی 1۴ پروژه برقرســانی با 
صرف اعتباری بالغ بر 8میلیار تومان خبر داد.وی تبدیل سیم به 

کابل شبکه برق در شــهرهای داران و دامنه,بهسازی شبکه برق 
محله آشجرد و جابجایی پایه های در معبر در تعدادی از روستاها 
را از مهمترین پروژه هایی دانست که همزمان با هفته دولت با صرف 
اعتباری بالغ بر ۶میلیارد تومان به بهره برداری خواهند رسید.وی 
در ادامه افزود: بهسازی شبکه برق 1۲ روستا در قالب طرح جهاد 
روستایی,احداث شبکه حدفاصل پلیس راه دامنه تا سه راهی دره 

بید,رفع حریم از شبکه های برق در روستاهای خویگان و طرار,رفع 
ضعف ولت شبکه برق روستای چهلخانه و جابجایی شبکه در مسیر 
باند کندرو روستای نهرخلج از مهمترین پروژه هایی هستند که 
عملیات اجرایی آنها به یمن هفته دولت و با هدف افزایش قابلیت 
اطمینان شــبکه و تأمین برق پایدار و مطمئن به ویژه در شرایط 

نامساعد جوی جهت مردم فهیم شهرستان آغاز خواهد شد.

هرمزگان

کرمانشاه

در راستای استفاده صنایع هرمزگان؛

وش آب حاصل از تصفیه فاضلاب شهر بندرعباس منعقد شد ۲ قرارداد فر

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

ح »مردمی سازی یارانه ها« بهره مند می شود کشور در ماه های آینده از برکات طر

اهواز-محمد مجــد م    مدیرعامل شــرکت نفت و 
گاز اروندان با اشاره به نگاه شــرکت به دانش بنیان شدن در 
آینده نزدیــک و فعالیت های گســترده در این حوزه گفت: 
فعالیت های پژوهشی شــرکت نفت و گاز اروندان باعث شد 
در بازه زمانی مهرماه سال گذشته تا پایان تیرماه سال جاری 

18 درصد افزایش ظرفیت توان تولید داشته باشد.
 عبدالله عذاری اهوازی  اظهار کرد: چشــم انداز شرکت نفت 
و گاز اروندان طبق برنامه ها در ســال 1۴0۴ استخراج ۹00 

هزار تا یک میلیون بشکه نفت در روز است.
وی افزود: در حال حاضــر پارک فناوری و نــوآوری نفت و 
گاز و ســازمان پژوهش های علمی و صنعتــی ایران برای 
رفع نیازهــای فناورانه تفاهم نامه هایی را با شــرکت نفت و 
گاز اروندان امضا کردند ولی تلاش ما این است که در مسیر 
تحقق اقتصاد مقاومتی از مســیر تولید دانش بنیان شرکت 

نفت و گاز اروندان را به یک شرکت دانش بنیان تبدیل کنیم.
وی با بیان اینکه رویکرد دولت ســیزدهم در بحث افزایش 
ســرمایه گذاری در میادین نقتی بخصــوص میادین نقتی 
مشــترک اســت که به همین منظور قراردادهایی به امضا 
رسیده است، گفت: پژوهشــگاه صنعت نفت از تیرماه سال 
۹۹ مشغول طرح جداسازی آسفالتین، واکس و رزین از نفت 
خام در تأسیسات روســطحی و ارزیابی فنی و اقتصادی آن 
است که پروژه ای سرمایه ای محسوب می شود و ۹5 درصد 
پیشرفت داشته است. مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان 
با بیان اینکه مطالعات پژوهشی و فناورانه به  منظور توسعه 

فناوری ها برای بهینه ســازی فرآیندهــای تولید و افزایش 
ضریب برداشــت در میدان دارخوین نیــز حدود ۷۶ درصد 
پیشرفت داشته است، اضافه کرد: تفاهم نامه های متعددی 
نیز برای توسعه طرح های ســاخت داخل منعقد شده است 
که رویدادهایی  نیز در این دوره برای آن ها برگزار شــد که به 
همین منظور با معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
برای رفع نیازهــای فناورانه شــرکت تفاهم نامه ای به امضا 
رسید. برای انجام خدمات فنی، آزمایشگاهی و آموزشی نیز 
با دانشگاه صنعت نفت و برای انجام پروژه های تخصصی در 
حوزه های بالادستی، پایین دستی، انرژی و محیط زیست با 

پژوهشگاه صنعت نفت تفاهم نامه هایی امضا شد.
عذاری اهــوازی بخش مهمی از فعالیت های شــرکت نفت 
و گاز اروندان را متمرکز بر طرح های نگهداشــت و افزایش 
توان تولید عنوان و خاطرنشان کرد: بر همین اساس تعمیر 
و احیای هشت حلقه چاه در میدان آزادگان شمالی افزایش 

توان تولید را در این میدان به دنبال داشت.

 ساری-اسلامی    مدیــرکل بیمه سلامت مازندران با 
اشاره به اینکه دو مرکز دولتی بیمارستان فاطمه زهرا )س( 
بابل و امام خمینی )ره( ســاری در زمینــه درمان ناباروری 
فعالیت می کند، از افتتــاح دو مرکز ناباروری دیگر خبرداد و 
گفت: یک مرکز دولتی در بهشهر و دیگری در نوشهر در حال 
افتتاح است،  همچنین طبق مصوبه، ۷0 درصد هزینه های 
درمان زوج های نابارور در مراکز خصوصی پرداخت می شود 

که تا ۹0 درصد قابل افزایش و پرداخت است.
محمدرضا میرزایی  اظهار کرد: رشد جمعیت مازندران بعد 
از گیلان از همه مناطق کشــور کمتر بوده و  روندی کاهشی 

دارد.
وی با اشــاره به اینکه هزینــه درمان بــرای درمان زوجین 
نابارور، از طریق بیمه تامین می شــود، گفت: در حال حاضر 
1۲0 تا 150 هزار زوج نابارور در اســتان وجــود دارد و این 
درحالی است که میزان تولد ســالانه در استان ۳5 هزار نفر 
است. میرزایی با اشاره به حذف ارز ۴۲00 تومانی و اثرات آن 
در حوزه داروها خاطرنشــان کرد: ۹50 قلم داروهای تحت 
پوشــش و ۳00 قلم داروهای غیرتحت پوشــش با افزایش 
قیمت روبرو شــدند و با این طرح هزینه های ما دو برابر شد 
زیرا سال گذشــته ماهانه هشــت و نیم میلیارد تومان پول 
دارو پرداخــت می کردیم و مردادمــاه 1۴01 این میزان به 
1۷ میلیارد تومان رسیده اســت. وی از به روز بودن پرداخت 
هزینه های درمان و دارویی بیماران خبرداد و اظهار کرد: از 
بابتدای سال جاری تاکنون ۳00 میلیارد تومان و سال قبل 

1۲00 میلیارد تومان پرداخت شده است.
مدیرکل بیمه ســلامت ادامه داد: در ســال گذشــته تمام 
هزینه های درمــان 1۲00 میلیارد تومان بود و امســال به 
۲000 میلیارد تومان خواهد رســید و هزینه های دارویی 
سال قبل 10۴ میلیارد تومان بود که امسال به ۲00 میلیارد 
تومان می رسد. میرزایی مشکل پرداخت هزینه های بستری 
را تأخیر در ســند هزینه ها عنوان کرد و گفت: نزدیکی بیمه 
سلامت با بیمارستانها و حضور ناظرین موجب کاهش هزینه 
های مازاد شــده و مدیریت هزینه انجام  می شود و در حال 
حاضر هزینه درمان خصوصی ها تــا خردادماه و دولتی ها تا 
اردیبهشت ماه پرداخت شده است.   مدیرعامل شرکت نفت 
و گاز اروندان با اشاره به نگاه شرکت به دانش بنیان شدن در 
آینده نزدیــک و فعالیت های گســترده در این حوزه گفت: 
فعالیت های پژوهشی شــرکت نفت و گاز اروندان باعث شد 
در بازه زمانی مهرماه سال گذشته تا پایان تیرماه سال جاری 

18 درصد افزایش ظرفیت توان تولید داشته باشد.

مازندران خوزستان

وندان  وری در مراکز خصوصی  افزایش 18 درصدی ظرفیت تولید شرکت نفت و گاز ار  پرداخت ۷۰ درصد هزینه های درمان نابار

   اشتغال 10 هزار خوزستانی در حوزه صنایع دستی
 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خبرداد؛

اعطای تسهیلات کم بهره ویژه اصحاب رسانه 
در بوشهر

بوشهر -رضا حیدری مدیــرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی استان بوشهر از 
اعطای تسهیلات کم بهره ویژه اصحاب رسانه در استان بوشهر خبر داد.

عبدالرحیم افروغ با اعلام این خبر گفت: با پیگیری های اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان بوشهر و حمایت ویژه دکتر محمدی زاده استاندار محترم بوشهر 
جهت حمایت از فعالان عرصه رسانه، بخشــی از اعتبارات مشاغل استان به طور 

خاص به اصحاب رسانه استان بوشهر اختصاص داده شد.
وی افزود: این تسهیلات در قالب وام مشاغل خانگی تا سقف یک میلیارد ریال و با 

کارمزد ۴ درصد و مهلت پرداخت 5 ساله می باشد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشــهر تصریح کرد: اصحاب رسانه می 
توانند جهت دریافت این تسهیلات در سامانه مشاغل خانگی به صورت متقاضی 
مستقل یا پشتیبان به آدرس mkh.mcls.gov.ir مراجعه و اقدام به ثبت نام 

و تکمیل اطلاعات فردی و تخصصی خود در حوزه رسانه نمایند.
وی یادآور شــد: متقاضیان پس از تکمیل اطلاعات خود در ســامانه تسهیلات 
خانگی و دریافت کد پیگیری ،می توانند به واحد اشــتغال در اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان بوشهر جهت تکمیل پرونده و اقدامات بعدی مراجعه نمایند.

   بازدید رئیس کل دادگستری استان فارس
 از مجتمع شماره 5 مرکز توسعه حل اختلاف شیراز

 

شیراز -چراغی رئیس کل دادگستری استان فارس به همراه معاون توسعه 
حل اختلاف اســتان ، و تنی چند از مســئولین قضایی و اداری استان از مجتمع 
شماره 5 مرکز توسعه حل اختلاف شــیراز بازدید و روند رسیدگی به پرونده ها و 

عملکرد قضات و کارکنان را از نزدیک بررسی کرد.
حجت الاسلام و المسلمین سید کاظم موســوی از شعب مستقر در این مجتمع 
بازدید کرد و ضمن ارزیابی کیفیت رســیدگی ها، در جریان مســائل و مشکلات 

موجود قرار گرفت و میزان وارده و موجودی شعب را مورد بررسی دقیق قرار داد.
حجت الاسلام و المسلمین موسوی با قدردانی از تلاش اعضا و کارکنان مجتمع 
شماره 5 توسعه حل اختلاف فارس اظهار داشــت : آنچه امروز مکلف به انجام آن 
هستیم ارتباط مناسب و در چارچوب قانون با مردم، تلاش در راستای رسیدگی 
به موقع و دقیق به پرونده های قضایی، رعایت نظم و انضباط اداری و اســتفاده از 
ظرفیت های سازشــی برای کمک به مصالحه بین مردم است که همه این موارد 

می تواند به عنوان الگو هایی مد نظر قرار گیرند.
وی با تشــریح رســالت شــورا های حل اختلاف، از تلاش های شــبانه روزی و 
جهادگونه اعضای شوراهای حل اختلاف استان در ایجاد و ترویج فرهنگ صلح و 
سازش در جامعه قدردانی کرد و خاطر نشان ساخت: یکی از اولویت های دستگاه 
قضایی نگاه حمایتی به شــوراهای حل اختلاف اســت و این رویکــرد به جد در 

دادگستری استان پیگیری می شود.

ح    افتتاح وکلنگ زنی۶۲۹میلیاردریال طر

گاز رسانی  ایلام در هفته دولت
ایلام - حسن بیگی مدیرعامل شــرکت گاز ایلام گفت: ۶۲۹ میلیارد ریال 
پروژه گازرسانی شهری و روســتایی هفته دولت جاری در نقاط مختلف افتتاح و 

کلنگ زنی استان می شود.
محمود کشــاورز  در جمع خبرنگاران استان اظهار داشــت: هفته دولت امسال 
۹ روســتا و ۳0 واحد تولیدی و صنعتی در اقصی نقاط اســتان ایلام گازدار و 1۴ 

روستای دیگر نیز کلنگ زنی می شوند.
وی افزود: این هفته ۹ روستا گازدار می شود که با گازرسانی به این مناطق، بیش از 

۳۶5 خانوار دیگر استان از نعمت گاز طبیعی برخوردار خواهد شد.
کشاورز با بیان اینکه برای گازرسانی به این تعداد روستا ۲00  میلیارد ریال از محل 
اعتبارات داخلی شرکت ملّی گاز ایران هزینه می شــود، یادآور شد: هفته دولت 
امسال ۲ روســتا در دهلران، یک روستا در ملکشاهی، ۲ روســتا در هلیلان، سه 

روستا در چرداول و یک روستا در سیروان گازدار می شود.
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام به روستاهای قابل افتتاح در هفته دولت امسال 
اشاره کرد و گفت: این روستاها در شهرســتان های دهلران، ملکشاهی، هلیلان، 

چرداول و سیروان قرار دارند.
کشــاورز با بیان اینکه در هفته دولت امســال پروژه گازرســانی به 1۴ روستا در 
سطح استان نیز کلنگ زنی خواهد شد، ادامه داد: این روستاها در شهرستان های 
دره شهر، چرداول، دهلران، هلیلان با میزان اعتباری بالغ بر ۳۳۴ میلیارد ریال در 

هفته دولت کلنگ زنی می شود.
وی به آیین بهره برداری از پروژه های صنعتی هفته دولت اشــاره  کرد و ادامه داد: 
اجرای ایستگاه مســتقل  CGS  شهرستان ســیروان با اعتباری به میزان ۹5 
میلیارد ریال با اجرای پنج کیلومتر خط انتقال و تغذیــه فلزی و نیز بهره برداری 
از گازرســانی به ۳0 واحد تولیدی و صنعتی با اعتباری بالغ بر ۶0 میلیارد ریال از 

دیگر پروژه ها است.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان ایلام گفت: برای گازرســانی به این تعداد واحد 

صنعتی 10 کیلومتر شبکه توزیع اجرا شده است.

مدیرکل بیمه سلامت استان:

۵۸ هزار نفردر ایلام تحت پوشش بیمه سلامت 
همگانی رایگان هستند

مدیرکل بیمه ســلامت ایلام گفت: میزان تعهدات بیمه  ایلام - حسن بیگی
ســلامت ایلام تا پایان ســال جاری به مراکز درمانی طرف قرارداد ۲۶0 میلیارد 
تومان می باشد که تا پایان تیرماه تمامی مطالبات بخش خصوصی پرداخت شده 

است.
دکتر نورالدین رحیمی اظهار داشــت: سال گذشته بیمه ســلامت مبلغ ۲08 
میلیارد تومان برای هزینه درمان بیمه شدگان به موسسات و مراکز درمانی طرف 

قرارداد در استان پرداخت کرده است
وی افزود: : بیمه ســلامت ایلام در ســالجاری ۲۶0 میلیارد تومان برای درمان 
پرداخت می کند که تا پایان تیرماه تمامی مطالبات مراکز درمانی طرف قرارداد 

بخش خصوصی پرداخت شده است.
مدیرکل بیمه سلامت ایلام گفت: همچنین مقرر گردیده در سالجاری هزینه های 
درمانی مددجویان کمیته امداد و بهزیستی ایلام به صورت صد درصد پرداخت و 

این طرح طی روزهای اینده اجرا می شود.
وی ادامه داد: ۳۷0 هزار نفر از جمعیت ایلام در قالب صندوق های کارکنان دولت، 
بیمه درمان ایرانیان، صندوق سایر اقشار، ســلامت همگانی روستاییان و عشایر 
تحت پوشــش این ســازمان قرار دارند که ۲۲۳ هزاراز این جمعیت روستاییان، 
عشایر و شهرهای زیر ۲0 هزار نفر هستند. رحیمی بیان داشت: همچنین 58 هزار 
نفر نیز تحت پوشش بیمه ســلامت همگانی رایگان هستند و برای این جمعیت 
پزشــک خانواده  و نظام ارجاع در نظر گرفته شده و بر این اساس از ظرفیت بخش 

خصوصی و نیز دولتی استفاده می شود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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کید مدیرعامل بانک دی بر تسریع در پیگیری  تأ
ونده های حقوقی و مطالباتی بانک پر

مدیرعامل بانک دی در نشســتی با همکاران معاونت حقوقی و وصول 
مطالبات بانک بر ضرورت پیگیری مســتمر پرونده های حقوقی بانک و 

تسریع در امور حقوقی تا حصول نتیجه تاکید کرد.
به گــزارش روابط عمومی بانــک دی؛ علیرضا قیطاســی، مدیرعامل 
بانک در این نشست ضمن دریافت گزارشــی از روند انجام فعالیت ها و 
پرونده های در جریان حقوقی بانک گفت: خوشبختانه با پیگیری های 
مستمر از دستگاه قضایی و تلاش شــبانه روزی همکاران حوزه حقوقی 
از تعداد پرونده های مطالباتی بانک کاســته شــده اما تا رســیدن به 
وضعیت مطلوب فاصله وجود دارد و انتظار می رود با تداوم این اقدامات 
در اسرع وقت تعداد ییشتری از پرونده های حقوقی بانک تعیین تکلیف 

شوند
قیطاســی فعالیت در بخــش حقوقی و وصــول مطالبــات را دارای 
حساسیت های ویژه دانســت و تصریح کرد: تمامی همکاران حقوقی و 
وصول مطالبات باید بــه تمامی مراحل حقوقی انجام شــده پرونده ها 
تسلط کامل داشته باشند تا شاهد تســریع در فرایند وصول مطالبات 

باشیم
وی با اشــاره به تشــکیل کمیته تعیین صلاحیت وکلا در بانک افزود: 
در پرونده های حقوقی باید علاوه بر تهیه لیســت کاملی از بدهکاران و 
مراحل حقوقی طی شــده برای هر پرونده، از وکلای خبره نیز بهره برد 
تا با استفاده از یک نگاه چندوجهی به حل مسائل و دفاع از مصالح بانک 

نایل آمد.

سرعت و کیفیت خدمات در شعب بانک توسعه 
تعاون افزایش می یابد

سرپرســت بانک توســعه تعــاون در بازدید 
از شــعب شــهر اراک، اشــراف کامل به آمار و 
اطلاعات به روز و لحظه ای کارکنان و مسئولان 
شعب را در ارتقای ســرعت و کیفیت خدمات 

الزامی دانست.
شیخ حســینی یکی از شــاخص های ارزیابی 
عملکرد مسئولان شعب را تســلط به آمارها، 
عملکرد مناســب، هدفمند و برنامه  محوربودن، آشنایی با محصولات و 
خدمات و اشراف کامل به تمامی دستورالعمل ها و بخشنامه های بانک 

و راهبری و مدیریت مناسب برای کارکنان زیرمجموعه دانست.
سرپرست بانک توســعه تعاون، با اشــاره به لزوم کوتاه نمودن فرآیند 
خدمات رسانی به مشتریان اظهار داشت: ساماندهی فرم های مشتریان 
و یافتن راهکار برای انجام امور به بهترین شــیوه، علاوه بر افزایش بهره 
وری پرســنل، صرفه جویی در هزینه و زمان مشــتریان و رضایت آنان 
را نیز به دنبال خواهد داشــت. وی همچنین ارتباط موثر و ســازنده با 
همکاران شعب را از مدیران استان خواستار شد و اضافه کرد: مسئولانی 
که برای ابراز احساســات و مشــکلات همــکاران، وقت مــی گذارند، 
نقش تاثیرگــذاری در القاء حــس همدلی و درک متقابل در پرســنل 

زیرمجموعه ایفا می کنند.
شــیخ حســینی، همچنین ضمن دیدار نزدیک با تک تک همکاران و 
بررســی مشــکلات و نیازهای آنان، از تلاش همکاران شعب در استان 
مرکزی قدردانی کرد و خدمات رسانی آنان به مشتریان علیرغم دست 
و پنجه نرم کردن با مشــکلات همه گیری ویروس کرونا، را ســتودنی 

دانست.
وی در ادامــه گفت :در شــرایط فعلی نیاز اساســی بــه ارائه خدمات 
غیرحضــوری و الکترونیک توســط بانک ها ، بیش از پیش احســاس 
می شــود و باید در ادامه این مســیر، امکانات و خدماتی که امکان ارائه 
آن به صورت غیر حضــوری وجود دارد به مشــتریان اطلاع رســانی 
شود،همچنین مشــتریان بانک به اســتفاده از خدمات غیرحضوری 

تشویق شوند تا شاهد کاهش رفت و آمد مردم به شعب بانک باشیم.
در این بازدید ها به همراه سرپرســت بانک ، آقایان معادی معاون مدیر 
عامل در امور اســتان ها و شعب، شــریفی معاون عملیات بانکی مدیر 
عامل، محمدی مدیر اســتان ها و شعب و بخشــا مدیر روابط عمومی 
در بازدید از شــعب اســتان مرکزی در جریان فعالیت های شعب قرار 

گرفتند.

 در جریان دیدار مدیرعامل بانک تجارت و مدیرعامل شرکت چادرملو
 مطرح شد

ح های  آمادگی بانک تجارت برای مشارکت در طر
توسعه محور شرکت چادرملو

مدیرعامل بانک تجارت در دیدار با مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی 
چادرملوکه از آمادگی بانک تجارت برای مشارکت در طرح های توسعه 

محور این شرکت خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، هادی اخلاقی فیض آثار در این 
دیدار که با حضور احسان قاضی زاده هاشــمی، نماینده مردم سرخس 
و فریمان در مجلس شــورای اسلامی برگزار شــد، با بیان این که بانک 
تجارت با دارا بــودن تجارب ارزنــده همکاری با شــرکت های بزرگ 
صنعتی اســت، گفت: بانک تجارت می تواند در زمینه پیشبرد اهداف 
و توســعه برنامه های مالی چادرملو با ارائه بسته های خدماتی متنوع و 
راه حل های مالی منطبق با نیاز ایــن مجموعه، نقش موثری را به عنوان 

بانک عامل ایفا کند.
مدیرعامل بانــک تجارت با اشــاره به حمایــت از ایجاد خــط تولید 
محصولات شــرکت چادرملــو در فریمان ایــن اقدام را در راســتای 
حمایت های این بانک از طرح های صنعتی و توسعه ای در کشور دانست 
و گفت: بانک تجارت همواره تلاش کرده تا در حوزه کارآفرینی، توسعه 
و چرخش صنعت کشــور پیش قدم باشــد و بر همین اساس به منظور 
راه اندازی خط تولید جدید شــرکت چادرملو در فریمان نیز همراهی و 

حمایت خود را اعلام می دارد.
امیر علی طاهرزاده، مدیرعامل شــرکت چادرملو هــم در این دیدار با 
یادآوری حمایت های بانک تجارت از این شرکت گفت: شرکت چادرملو 
و بانک تجارت در بســیاری از پروژه ها، همکاری خوبی داشته و یقینا با 
توانمندی که در این بانک به لحاظ خدمــات و محصولات وجود دارد، 
طرح های توســعه ای و ســرمایه گذاری این مجموعه بــا موفقیت به 

سرانجام خواهد رسید.
شرکت چادرملو در زمینه اکتشــاف و استخراج و بهره برداری از معادن 
ســنگ آهن و تولید کنســانتره از آن و تولید گندله، تولید سنگ آهن 
)لامپ اور( تولید محصولات فولادی، نصــب و راه اندازی و نگهداری و 
تعمیرات و بازرسی فنی ســرویس تجهیزات و ماشین آلات مورد نیاز، 

انجام خدمات مهندسی، مشاوره فعالیت می کند.

 به مناسبت هفته دولت، محصولات بیمه نوین 
با شرایط ویژه ارائه می شوند

شــرکت بیمه نوین به مناســبت آغــاز هفته 
دولت، محصولات بیمه ای خــود را با تخفیف 

ویژه ارائه می کند.
 به گــزارش روابــط عمومی و تبلیغــات بیمه 
نوین، این شــرکت به مناســبت گرامیداشت 
هفته دولــت، از یکم تا دهم شــهریور ۱۴۰۱، 
انــواع بیمه نامه های اتومبیل، آتش ســوزی، 
مســئولیت و عمر و ســرمایه گذاری خود را  با تخفیف و شرایط ویژه به 

فروش می رساند.
بیمه نامه های مســئولیتی که به مناسبت گرامیداشــت هفته دولت با 
تخفیف ویژه به فروش می رسند شامل بیمه های مسئولیت کارفرما در 
قبال کارکنان صنعتی، خدماتــی و بازرگانی،کارفرما در قبال کارکنان 
پروژه های عمرانی، مســئولیت کارفرما در قبال کارکنان ساختمانی، 
مســئولیت حرفه ای پزشــکان و پیرا پزشکان، مســئولیت حرفه ای 
مدیران مجتمع ها و مراکز آموزشــی و مســئولیت مدنــی دارندگان 
آسانســور و مســئولیت مدنی نصب و نگهــداری آسانســور در قبال 

استفاده کنندگان می شوند.
بیمه های آتش ســوزی منازل مســکونی، مراکز صنعتی، غیر صنعتی 
و انبارهــا و نیز بیمه هــای بدنه اتومبیــل و بیمه های عمر و ســرمایه 
گذاری)تخفیف در هزینه های بیمه گری( از دیگر محصولاتی است که 

به همین مناسبت با تخفیف و شرایط ویژه ارائه می شوند.
علاقه مندان برای کســب آگاهی بیشــتر از شــرایط این تخفیف ها، 
www.novin�می توانند به ســامانه اینترنتی این شــرکت به آدرس 
insurance.com  مراجعه کرده و یا با شــماره ۰۲۱-۲۳۰۴۷ تماس 

حاصل کنند.
  

 مدیرعامل و تیم فنی بیمه دانا در چهارمین 
نشست جهانی تکافل و تکافل اتکایی 2022 دبی 

حضور یافتند
دکتر رضــا جعفری، بــه عنــوان مدیرعامل 
نخستین شرکت بیمه ای کشور که با رونمایی 
از بیمه تکافــل در هفته دولــت دارای مجوز 
عرضه پوشــش این بیمه خواهد بود، به همراه 
معاون طرح و توســعه بیمه مرکزی و اعضای 
کارگروه تکافل پژوهشــکده بیمــه و تیم فنی 
شــرکت بیمه دانا در چهارمین نشست جهانی 
تکافل و تکافل اتکایی ۲۰۲۲ و کارگاه های پســارویداد آن که از صبح 
امروز، چهارشنبه ۲ شــهریورماه آغاز و تا ۴ شهریور در شهر دبی برگزار 

می شود، حاضر شدند.
به گزارش روابــط عمومی بیمه دانا، مرکز بانکداری و اقتصاد اســلامی 
الهدی )CIBE( چهارمین نشست جهانی تکافل و تکافل اتکایی ۲۰۲۲ 
را به صورت حضوری و به زبان انگلیسی در شــهر دبی برگزار می کند. 
همچنین کارگاه های پســارویداد این نشســت نیــز در روزهای ۳ و ۴ 
شــهریور  با محوریت جنبه های عملیاتی تکافل، تکافل اتکایی و تکافل 

خرد برگزار  می شود.
گفتنی است، نشست جهانی تکافل در تلاش است تا ارزش تکافل را به 
عنوان بخش مهم صنعت مالی اسلامی بر اســاس رشد بالقوه آن نشان 
دهد که بر این اســاس اهداف اصلی چهارمین نشست جهانی تکافل و 
تکافل اتکایی، »ارائه دانشــی دقیق از مزایای صنعت تکافل به منظور 
آماده سازی نیروی کار کافی«؛ »تحلیل مشکلاتی که مانع توسعه سریع 
تکافل و به همان نســبت مانع افزایش شــمول مالی می شود« و »ارائه 
فرصت ها برای همکاری با صنعت تکافل، خرده بانکداران، شــرکتی و 
شــرکت های کوچک و متوسط اســلامی، مدیران توسعه کسب وکار و 

روسای مراکز توسعه و پژوهش« است. 

پرداخت تسهیلات به ۵ بخش مهم اقتصادی 
توسط بانک ایران زمین

صنعت کشور در دو سه سال گذشــته بابت اعمال تحریمهای ظالمانه 
دچار ضررهایی شد که بخشی از این تأثیرات در بخش خصوصی منجر 
به تعدیل نیرو شد مســئله ای که نقش بانکها را در حمایت از واحدهای 
تولیدی دوچندان کرد. بانک ایران زمین در ســال ۱۴۰۰ حضور قابل 

توجهی در پشتیبانی از بخشهای اقتصادی داشت.
 به گزارش اخباربانک، در حالیکه برخی از قطبهای اقتصاد کشــور در 
سال قبل روند کاهشی داشــتند و با افول همراه بودند حمایت بانکها از 
ارکان اقتصادی کشور مانع از اتفاقات بدتر شــد. به عنوان مثال بخش 
کشاورزی در سال قبل با رشــد منفی ۳.۷ درصد همراه بود که با توجه 
به اثرگذاری ایــن بخش در تولید ناخالص داخلی می توانســت تبعات 

زیادی برای کشور به همراه داشته باشد.
به طور کلی اثرگذاری دو بخش کشاورزی و خدمات در رشد اقتصادی 
از اهمیت بسیار زیادی برخوردارست و البته با توجه به طرحهایی مانند 
نهضت ملی مسکن و رشد و توسعه شرکتهای تولیدی که در چند سال 
گذشــته همواره مورد نظر بوده و رهبری انقلاب در نامگذاری سالهای 
تأکید ویژه ای روی این مســئله دارند بخشــهای مســکن، صنعت و 

بازرگانی نیز دارای ضریب نفوذ بسیار بالایی هستند.
طی چند سال گذشــته اگرچه برخی رئوس اقتصادی با بحران ناشی از 
اثرگذاری تحریم ها روبرو بودند اما مدیران این بخشها همواره حمایت 
نظام بانکی را برای پیشــبرد اهــداف اقتصاد مقاومتــی در کنار خود 

داشتند.
بانک ایران زمین در راســتای حمایت از بخش تولید و همراهی با سنگر 
اقتصاد مقاومتی در ســال ۱۴۰۰ به ۵ بخش اقتصادی کشــور بیش از 
۹۸ هزار میلیارد ریال تســهیلات پرداخت کرد که از این مقدار بخش 
خدمات با ۴۵ هزار و ۸۷۳ میلیارد ریال تســهیلات بیشــترین سهم را 

داشت.
بخش صنعت نیز ۲۵.۸۸۳ میلیارد ریال تســهیلات دریافت کرد. بانک 
ایران زمین به دو بخش مسکن و بازرگانی در مجموع ۲۲.۸۵۱ میلیارد 
ریال تســهیلات داد و سهم بخش کشــاورزی از تســهیلات ۹۸ هزار 

میلیاردی این بانک بیش از ۳.۸۶۱ میلیارد ریال بود.
 همراهی بانک ایــران زمین در ســال قبل جدا از این مــوارد در حوزه 
مســئولیت های اجتماعی نیز قابل توجه بود که در گزارشات آتی به آن 

خواهیم پرداخت.
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رئیس کل بیمه مرکزی خبر داد

پرداخت خسارت در تصادفات زیر ۲۰ میلیون تومان 
وکی بدون کر

خریدار   رئیس کل بیمه مرکزی گفت: درهفته 
دولت از سامانه  پرداخت خسارت زیر ۲۰ میلیون 
تومان در تصادفات رانندگی بدون نیاز به کروکی 
رونمایی می شــود و افراد با ارســال اطلاعات به 
سامانه و بدون مراجعه حضوری خسارت دریافت 

می کنند.
»مجید بهزادپور« در برنامه تلویزیونی به مناسبت 
هفته دولت درباره مردمی سازی بیمه گفت: برای 
اولین بار سند بالادستی به نام سند تحول توسط 
دولت ابلاغ شــد و در آن مردمی ســازی صنعت 
بیمــه، دیجیتال کــردن، کاهش تصــدی بیمه 

مرکزی هدفگذاری شده است.
وی افزود: در حوزه مردمی ســازی در حوزه های 
بیمه بازرگانی بیشترین پرتفوی را داریم و بخش 
بیمه درمان و شخص ثالث بیشترین حجم حوزه 

فعالیت است.
رئیس کل بیمه مرکزی بــا بیان اینکه برنامه های 
مشخصی از ابتدای ســال در صنعت بیمه تبیین 
کردیم، افزود: یکی از موارد که به نتیجه رسید این 
اســت که چگونه بیمه های تکمیلی را گسترش 
دهیم؟ اولین پروژه مربوط به خادمان ســلامت 
و کارکنانی کــه در داروخانه ها و آزمایشــگاه ها 
فعالیت می کنند، است که شــامل بیمه تکمیلی 
نمی شــدند اما در پروژه جدید این قانون اصلاح 

۵۰۰ هزار نفر را تحت پوشش قرار دادیم.
وی ادامــه داد: در نظر داریم بیمــه تکمیلی را به 
مشاغل دیگر همچون تاکسیرانی ها تسری دهیم 
و پیش بینی می کنیم پنج میلیون نفر را پوشــش 
دهد و به اضافه خانواده مطمئنا تعداد بیشــتری 

خواهد شد.
بهزادپور با اشــاره بــه اینکه تســهیل خدمات 
رســانی در اولویــت برنامه هــا قــرارداد، گفت: 
در صدد هســتیم خســارت ها را در زمــان کم و 
پیچیدگی های کم پرداخت شود و برای این مورد 
پروژه های متعددی با هدف آســان سازی بیمه 
کردن و گرفتن خســارت و تماس با بیمه تعریف 
شده است و برخی در هفته دولت و بخشی تا پایان 

سال ارائه می شود.
رشد صنعت بیمه جز با فناوری امکان پذیر نیست

رئیــس کل بیــم مرکــزی تاکید کــرد: یکی از 
محورهای اصلی حرکت بیمه مرکزی استفاده از 
فناوری های نوین اســت و فردا با معاونت علمی و 
فناوری تفاهم نامه امضا می کنیم تا از ظرفیت آنها 

استفاده کنیم.
وی تصریح کرد: رشــد صنعت بیمه جز با فناوری  
امکان پذیر نیســت و از ســوی دیگر ۷۰ درصد 
فروش بیمه برعهــده کارگزاری ها و نمایندگی ها 
است که باید معیشت و فرایند کاری آنها نیز مورد 
توجه قرار گیرد بنابراین  با تماس ها و توافق هایی 
انجام شده تا با پیاده ســازی فناوری این قشر نیز 

آسیب نبینند.

آغاز به کار سامانه تقلب و تخلف در بیمه
 در هفته دولت

بهزادپــور در خصوص مقابله بــا تقلب و تخلفات 
در صنعت بیمــه گفت: یکی از اقدامات در ســال 
گذشته طراحی ســامانه تقلب و تخلف است که 
در هفته دولــت افتتاح می کنیم و بــا کمک این 
سامانه افراد و شــرکت های پرریسک و به صورت 
هوشــمند شناســایی می شــود و برای مقابله با 

تقلبات نیز پیش بینی های لازم انجام می شود.
وی اظهارداشــت: صنعت بیمه یکی از مجموعه 
صنایع پیچیده اســت زیرا در رشته های مختلف 
درمان و شــخص ثالث مقابله با تقلب و تخلف نیز 
پیچیده اســت اما ســامانه ای بــرای این منظور 

طراحی شده است.

وظیفه صنعت بیمه دادن آرامش 
به مردم است

رئیس کل بیمه مرکزی گفــت: مهمترین چالش 
ما در بیمه مرکزی شناخت مردم از بیمه و اعتماد 
به این صنعت است در گذشته کارهایی نیز شروع 

شده بود.
وی بــا بیــان اینکــه اعتقــاد نــدارم خیلی از 
شــاخص های جهانی بیمه عقب هستیم، افزود: 
از لحاظ تجربه در آســیا یکی از مجربترین افراد 
را در اختیــار داریم و از لحاظ شــاخص ها ضریب 
نفوذ بیمه در منطقه ۱.۹ است و ضریب نفوذ ما در 

منطقه۲.۴ است.
بهزادپــور اضافــه کــرد: البتــه در مقایســه با 
شــاخص های بیمــه جهانی عقب هســتیم که 
برنامه هایــی نیــز در این خصوص تبیین شــده 
برای نمونه در برنامه ششــم ضریــب نفوذ هفت 
پیش بینی شده اســت که برای نیل به این هدف 

جهت گیری لازم را تبیین کردیم. 
وی تاکید کرد: اصلی تریــن وظیفه صنعت بیمه 
آرامش دادن در حوزه های مختلف به مردم است 
و باید حوزه های بیمه را در کشــور توسعه دهیم 
برای این منظور برنامه های آموزشــی داریم و در 

کتاب های درسی مسائل آموزشی وجود دارد.

رونمایی از سامانه پرداخت خسارت
 بدون کروکی

رئیس کل بیمــه مرکزی درخصــوص اقدامات 
صنعت بیمــه توضیــح داد: یکــی از برنامه های 
صنعت بیمــه پرداخت خســارت تصادفات زیر 
۲۰ میلیون تومان بدون نیاز به کروکی اســت که 
ســامانه ای طراحی کردیم که با ارسال اطلاعات 
تصادفــات بــدون مراجعه حضــوری پرداخت 
خسارت انجام شود و به حســاب فرد زیان دیده 

واریز شود
وی ادامه داد: یکی دیگر از اقدامات طراحی سامانه 
کروکی آنلاین اســت و در این طراح پلیس با نرم 
افزارهایی که در اختیــار دارد کروکی تصادف را 
به صورت آنلایت به دســتگاه های مربوطه ارسال 
می کند تا در زمان صرفه جویی شود و افراد هرچه 

سریع تر خسارت خود را دریافت کنند.

اجرای نسخه الکترونیکی برای بیمه های 
تکمیلی در ۲ ماه آینده

بهزادپور تصریح کرد: تکلیفی که سال ها برعهده 
بخش های مختلف از جمله بیمــه بازرگانی بوده 
این اســت که در حــوزه بیمه تکمیلی نســخه 

الکترونیکی را اجرا کند.
وی افزود: پروژه ما هاب بیمه درمان اســت و تا دو 
ماه آینده بخش نسخه الکترونیکی بیمه تکمیلی 

نیز آماده می شود و به سیستم جامع می پیوندد .

پست

دکتر بهزاد شــیری مدیر عامل 
پســت بانک ایران روز پنجشنبه 
۳ شــهریور مــاه در مراســم 
باجه هــای  روز  گرامیداشــت 
بانکی روســتایی که با حضور ۳۲ 
نفر از مسئولان باجه های بانکی 
روســتایی برتر کشــور و مناطق 
تهران برگزار شــد، بــا تاکید بر 
اینکه   رویکردآینــده بانک ارائه 
خدمــات کیفــی اســت، گفت: 
همکاران باجه ها بایــد خود را با 
آموزش هایــي که به آنــان ارائه 
می شود، تجهیز کرده و به توانمند 
سازی خود کمک کنند تا بتوانند 
خدمــات کیفی را به مشــتریان 
ارائه دهند . به گــزارش اداره کل 
روابط عمومی پست بانک ایران، 
بهزاد شیری با اشاره به اینکه یک 
پنجم جمعیت کشــور، جمعیت 
روستایی است و نیازمند خدمات 
بانکی اســت ، تصریح کرد: امروز 
ما مکلف هستیم به این جمعیت 
خدمات بانکی سهل و آسان ارائه 
کنیم تــا بتوانیم ســهم خود در 

اقتصاد ملی پشتیبانی کنیم.
وی با تاکید بر اینکه یک ششــم 
اقتصاد ملی در بخش روســتایی 
رقم می خورد و اقتصاد با خدمات 
بانکی توسعه پیدا می کند، افزود: 

اگر ما مقید به توســعه 
باید  هستیم  روستایی 
ابزارهــای آن را هــم 
فراهــم کنیــم  و امروز 
باجه هــای بانکی این 
خدمت رســانی را در 
روستاها و مناطق دور 

افتاده و محروم انجام می دهند. 
شــیری با بیــان اینکــه اگر این 
خدمت رســانی به کمــال خود 
برســد ســهم اقتصاد روستا در 
تولید ناخالص ملی افزایش پیدا 
می کند، اظهار کرد: اگر این حلقه 
ارتباطی کم رنگ بشــود، سهم 
اقتصاد روستایی در اقتصاد ملی 
کم رنگ می شــود و زنجیره فقر 

گسترش پیدا می کند.
وی تاکیــد کــرد: اگــر خدمات 
بانکــی توســعه پیدا کنــد در 
حذف زنجیره فقر نقش اساســی 
خواهد داشت و به توسعه مناطق 

روستایی کمک شایانی می کند.
وی با اشــاره بــه اینکــه امروز 
نزدیک به ۶۰۰۰ باجــه بانکی با 
اشــتغال دایم ، برای ۹ هزار نفر 
در  مناطــق روســتایی و محروم 
خدمات بانکی ارائــه می دهند، 
تصریح کرد:  پیش از این حداکثر 
۲۲ خدمــت در باجه های بانکی 

روســتایی ارائه می شد 
ولی امروز با پشتیبانی و 
تلاش همه همکاران در 
پست بانک ایران به دو 
برابر  افزایش پیدا کرده 
اســت و ایــن خدمات 
حتی از لحــاظ تعداد 
با گذشــته قابل مقایسه نیست.

بالاتریــن مقام اجرایــی بانک با 
تاکید بر کیفی شدن خدمات در 
باجه های بانکی روستایی گفت: 
ارائــه این خدمات به مشــتریان 
ســطح دانــش بالایــی را برای 
اعتبار سنجی، ارزیابی، تحلیل و 
ریســک را الزامی می کند و قابل 
مقایســه با خدمات پیشین بانک 
نیســت و همه خدمات آتی بانک 
کیفی خواهند بود. شیری با بیان 
اینکه برای کیفی سازی خدمات 
برنامه ویژه ای داریم، خاطرنشان 
کرد: برای رســیدن به این هدف 
با همکاری مســئولان باجه های 
بانکی و پشــتیبانی همکاران در 
ســتاد و اجرای بانک ، شرایطی 
ایجاد می شود تا سطح تحصیلات 
مسئولان  باجه ها به بیش از فوق 

دیپلم افزایش پیدا کند.
مدیرعامل بانک با اشاره به اینکه 
آینده باجه های بانکی روستایی، 

تکمیل سوپر مارکت مالی در آنها 
اســت، افزود: با تکمیل این طرح 
خدمات مالی در کنــار خدمات 
پولی و بانکی، خدمات بیمه ای و 
خدمات کارگزاری بورس و سایر 
خدماتی کــه در اقتصاد جزیی از 
نیازمندی های مــردم در مناطق 
روستایی و کمتر برخوردار است 
در کنار خدمات بانکی و بیمه ای 

به آنان ارائه دهند.
وی یکــی از پیش نیازهــای راه 
اندازی ســوپر مارکــت مالی در 
بانــک را نهاد ســازی دانســت و 
افزود: برای اینکه ســوپر مارکت 
مالــی در باجــه هــای بانکــی 
داشــته باشــیم نیازمند شرکت 
تامین ســرمایه، psp، بیمه ای و 
کارگزاری هســتیم که همه این 
موارد با تدبیر همــکاران در بانک 
در حــال تحقق اســت. بالاترین 
مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه 
رویکرد آینده پســت بانک ایران  
ارائه خدمات کیفی است، تصریح 
کرد:  همکاران باجــه ها باید خود 
را با آموزش هایي که به آنان ارائه 
می شود، تجهیز کرده و به توانمند 
سازی خود کمک کنند تا بتوانند 
ایــن خدمــات کیفی را بــه نحو 

شایسته انجام دهند.

وستایی است ویکرد آینده پست بانک ایران خدمات کیفی در باجه های بانکی ر ر

بیمهبانک

ایران زمین


